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Milli SPORCU ZeYneP DÖnMeZ
TÜRK TeniSinDe MODel OlACAK

ÇAnKıRı’DA iKi ASıRlıK HAMAM
YeniDen ilÇeYe KAZAnDıRılDı

yeNi tip 
eHliyete 
GeçiŞte 

Süre 
uzAtılDı

Ali OSmAN OSmA 4’te

BİZİM 
ÇOCUKLAR 

6

AHmet SANDAl 5’te

İTTİHAT VE 
TERAKKİ İSMİNİN 

TAM TERSİDİR

Arzu erDOğrAl 5’te

SİZ DUBAİ ÇİKOLATASI
YEDİNİZ Mİ, GAZZE’DE

AÇLIKTAN ÖLÜM VARKEN!

Ali DutAl 6’DA

MÜSLÜMAN SEVME 
VE SEVMEMENİN 

ŞUURUNDA OLMALI

Öğr. GÖr. HANDe OrtAy 4’te

DOĞU AKDENİZ’DEKİ
DENİZ HAKLARI VE ENERJİ

REZERVLERİ-II

cemAl Duruk 7’De

BU İŞ 
TRUMP’I AŞAR!

n DeMokrAt Parti’nin (DP) pazar günü gerçekleştiri-len 15. Olağan Kongresi, parti içi tartışmalar ve istifa-larla sarsıldı. Gültekin Uysal yeniden genel başkan se-çilirken, kongrede yaşanan gelişmeler partiyi yeni birkrizin eşiğine getirdi. Kongreye partinin 3 milletveki-linden yalnızca İzmir Milletvekili Haydar Altıntaş katı-lırken, Cemal Enginyurt ve Salih Uzun toplantıya katıl-madı. Kongre sonrasında her iki isim de sosyal med-yadan partilerinden istifa ettiğini duyurdu.
n kongreDe, genel başkanlığa muhalif bir isim olanİlay Aksoy’un adaylığıyla ilgili yaşanan imza krizi dik-kat çekti. Aksoy, gereken 50 imzayı aşıp 60 delegenindesteğini alarak adaylığını ilan etti ancak daha sonra11 delege imzalarını geri çekti. Aksoy, imzaların teh-ditle geri çektirildiğini iddia etti. Kongrede ya-şanan bu tartışmalar beraberinde iki milletveki-linin istifasını getirdi. İstifalarla birlikte DemokratParti’nin Meclis’teki sandalye sayısı 1’e düştü. / 4’te

KABE MAKETİNİ DEKOR YAPTILAR, TEPKİ GÖSTEREN İMAMI TUTUKLADILAR

Suudi Arabistan'da
feSTivAl SKAnDAlı! Suudi Arabistan’ın başkenti Riyad’da yapılan eğlence festivalinde sahne dekoru olarakKabe maketi kullanıldı. Veliaht Prens bin Selman’ın başlattığı festival kapsamında ABD’lişarkıcı Jennifer Lopez mayo ile sahne aldı. Yaşanan rezaletlere “Eşcinsellerin gençlererol model olarak sunulması felaketten başka bir anlam taşımaz” sözleriyle en sert tepkiyigösteren Kabe İmamı Salih Al Talip ise daha önce tutuklanarak cezaevine gönderilmişti

“REFORM ADI ALTINDA DİNİ
DEĞERLERİ HEDEF ALIYORLAR

n Petrol gelirleri ile Batılı sapkınlardan bile daha sapkınbir hayat yaşayan, başta ABD ve Avrupalı dostlarının gö-züne girmek için ‘reform’ ve ‘yenilik’ adı altında İslam’ındini değerlerini erozyona uğratarak, olmadık işlere kal-kan Suudi Arabistan’ın yönetimi skandallarına bir yeni-sini ekledi. Yanıbaşlarındaki Gazze’de çocukların katle-dilmesini umursamadan eğlenmek için konser ve festi-val düzenleyen Suudi Arabistan yönetimi milyarlarcaMüslüman’ın kutsal mekanı olan Kabe’yi batılı şarkıcıla-rın sahne dekoru yaptı. Başkent Riyad’da yapılan eğlen-ce festivalinde ABD’li popçu Jennifer Lopez mayo ilesahneye çıkarken sahne dekoru olarak Kabe maketi kul-lanıldı. Ortaya çıkan görüntüler büyük tepki çekerken“Bu nasıl Müslüman ülke?” eleştirilerine neden oldu.

n suuDİ Arabistan’da Veliaht Prens Muhammed bin Sel-man’ın başlattığı sözde açılımlarına en ciddi tepkicezaevinde olan Kabe İmamı Salih Al Talip’tengelmişti. Al Talip, tutuklanacağını bile bile “Ahlak-sız partilerden ve şüpheli davetlerden uzak du-run” sözleriyle skandal politikaları sert bir dilleeleştirmişti. Verdiği son hutbede yanlıştan dönül-mesi gerektiğini vurgulayan Al Talip, tutuklan-madan önce İslami geleneklerle bağdaşma-yan yabancılaştırıcı kampanyalara karşıuyarıda bulunarak, “Eşcinsellerin genç-lere rol model olarak sunulması, birmillet için utanç ve felaketten başkabir anlam taşımaz” demişti. / 6’DA
Muhammed
bin Selman

n 10 yıl hapis cezasına çarptırılan Salih AlTalip, son hutbesinde şunları söylemişti:Münafıklar minberlerinde şöyle diyor-lar; ‘Kur’an ezberleme halkalarından sa-kının.’ Biz ise büyük âlimlerimizin sözle-rine kulak vererek şunu diyoruz; ‘Ahlak-sız partilerden ve şüpheli davetlerdenuzak durun.’ Bu projeler, çekici ve baş-tan çıkarıcı kıyafetlere büründürülmüş,‘değişim’ ve ‘yenilenme’ gibi içi boş kav-ramlarla süslenmiştir. Sizler, bu yozlaş-mış programlarınıza insanların parasınıharcıyorsunuz. Sizin programlarınız, sa-vaş açtığınız Kur’an-ı Kerim ezberlemehalkaları karşısında mağlup olacak veher gün beş vakit ‘Allahu Ekber, AllahuEkber’ diyen yüce müminler karşısındahezimete uğrayacaktır.

Programlarınız 
müminlere karşı 
mağlup olacak

DP'de kongre kriziDemokrat Parti’nin (DP) 15. Olağan Kongresi sonrası İstanbul Milletvekili Cemal Enginyurt ve İzmir Milletvekili Salih Uzun partiden istifa etti. Kongrede yaşanan imza krizi ve tartışmaların ardından partinin Meclis’teki sandalye sayısı 1’e düştü
Cemal 

Enginyurt

Salih
Uzun

Demokrat Parti lideri 
Gültekin Uysal

n yenİDoğAn Çetesi davası görülmeye başladı. Parauğruna bebeklerin yoğun bakımda ölümlerine ne-den olan çete üyeleri ilk kez hakim karşısına çıktı.Davada 22’si tutuklu 47 sanık bulunuyor. Sanıkların17 bin yıl hapisle cezalandırılmaları isteniyor. Çeteüyelerinin yanı sıra, dosyada 19 özel hastane de so-rumlu olarak yer alıyor. Dava duruşma salonundayaşanan gerginlik nedeniyle gecikmeli başladı. Mah-keme heyeti davada ilk olarak sanıkların kimlik tes-pitlerini yaptı. İddianamede elebaşı olarak tanımla-nan Fırat Sarı, aylık gelirinin 400 bin lira olduğunusöyledi. Kimlik tespiti yaklaşık 2,5 saat sürdü.
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n İstAnbul Beşiktaş’ta, 4 katlıbinanın girişindeki elektrikpanosunda yangın çıktı. Alev-ler itfaiye ekiplerinin müdaha-lesiyle söndürüldü. İki kişi du-mandan etkilenirken içeridemahsur kalınca cam ve bal-konlara çıkan 10 kişi itfaiyeekipleri tarafından kurtarıldı.

Beşiktaş'ta can pazarı
Kuyumcuda 

film gibi soygun
n İstAnbul Güngören’de hır-sızlar, apartmanın bodrumkatından delik açarak ku-yumcu dükkanına girdi. 10kilogram altın çalan MevlütA. yakalanırken şüphelininsuç dosyası kabarık çıktı.Emniyetteki işlemlerininardından adliyeye sevk edi-len Mevlüt A. tutuklandı.

Yolcu otobüsü
devrildi: 1 ölü

n eskİşehİr-seyİtgAzİ karayolunun Derbent mevkisin-de Ömer Yeşilyurt (43) ida-resindeki yolcu otobüsü,yoldan çıkarak devrildi. Ka-zada yolculardan Nihat Yü-celer’in (56) öldüğü, 41 ki-şinin yaralandığı bildirildi.

'TSK'nın
itibarını 

zedelediler'
n kArA Harp Okulu’nun me-zuniyet töreninde ‘Musta-fa Kemal’in askerleriyiz’sloganı atarak kılıç kaldı-ran Teğmen Ebru Eroğluve Teğmen İzzet TalipAkarsu hakkında disiplinsoruşturması başlatılmış-tı. Soruşturma sonucundaiki teğmene de Türk Silah-lı Kuvvetleri’nden (TSK)ihraç edilme cezası veril-mesi talep edildi.
n Mİllİ Savunma Bakanlığıkaynakları konuya ilişkinaçıklama yaptı. TSK’ninitibarını zedelediği içinYüksek Disiplin Kurulu’nasevk edildiğini belirten ba-kanlığa yakın kaynaklar,“Mesele okunan metin de-ğil, emre uyulmamasıdır.TSK’yı tartışmaya açıp iti-barını zedelediler” açıkla-masında bulundu.

Dr. Seyfi ŞAHiN 10’DA

TRUMP BELA
OLABİLİR Mİ

Ukrayna, ABD silahlarıyla
artık Rusya'yı vurabilecek

n AbD, Ukrayna’nın aylardır ısrarla sürdürdüğü ta-lebine karşılık verdi. ABD Başkanı Joe Biden yö-netimi giderayak uzun menzilli Amerikan füze-leri kullanmak için Ukrayna’ya gerekli izni verdi.Uzun menzilli füzelerin savaşa dahil olması, Uk-rayna ordusunun artık Rusya’nın derinliklerinihedef alabileceği anlamına geliyor. Yeni bir dö-nemi temsil eden uzun menzilli silahlar, savaşıngidişatını değiştirebilir mi? Uzun zamandır Rusordusuna karşı güç kaybeden Ukrayna, teknolo-jik üstünlük ve uzak mesafe saldırı kapasitesi ilesavaş alanında ilerleme kaydedebilir mi? / 7’De

Konut fiyatlarında
tarihi gerileme

ntürkİye Cumhuriyet Merkez bankası (tCMb) ekim
ayına ilişkin konut fiyat endeksini yayımladı. konut
fiyatları, ekimde bir önceki yılın aynı dönemine
göre yüzde 26,8 arttı. ekim ayında türkiye'de tüke-
tici fiyatları yıllık bazda 48,6 artmıştı. konut fiyatla-
rı reel olarak yüzde 14,7 ile rekor düşüş kaydetti.
ekim ayında üç büyük şehir arasında en yüksek ay-
lık artış yüzde 4,5 ile İzmir’de gerçekleşti.n İstAnbul Pendik’te okul servis şoförüB.K., araç içinde sevgilisi olduğu iddiaedilen G.Ö. ile tartıştıktan sonra dehşetsaçtı. Tartışmanın büyümesi üzerine si-lahını çıkaran B.K., G.Ö.’yü başından vu-rarak öldürdü. Ardından aynı silahlakendisine ateş ederek intihar girişimin-de bulunan B.K., hastaneye kaldırıldı.

Okul servisinde
kadın cinayeti

Sözbilir'den 
Karadeniz'e uyarı

n Prof. Dr. Hasan Sözbilir, Rize’dekidepremin Doğu Karadeniz’deki dirifayların varlığını gösterdiğini belirtti.Bölgenin deprem tehlikesinin bili-nenden daha yüksek olduğunu belir-ten Sözbilir, “Bölgenin yeniden değer-lendirilmesi gerekiyor” dedi. / 6’DA

SKANDALA SESSİZ KALMAYAN
KABE İMAMI TUTUKLANMIŞTI
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Erzurum Şehir Hastanesi 
Yenidoğan Yoğun Bakım Ünitesi So
rumlusu da olan Kahveci, 17 Kasım 
Dünya Prematüre Günü dolayısıyla 
AA muhabirine yaptığı açıklamada, 
dünyada bebeklerin yüzde 12'sinin 
prematüre doğduğunu, Türkiye'de 
ise bu oranın yüzde 13 civarında 
olduğunu söyledi. 

 
Kahveci, kadınların düzenli kont

role gitmesi ve önerilere uyması 
halinde prematüre doğumun azala
cağını belirtti. 

 
Hastanede prematüre bebeklerin 

bakım ve tedavilerini özenle yaptık
larını dile getiren Kahveci, bu bebek
lerin doğumdan itibaren bazen 6 
aydan 1 yıla kadar tedavi gördük

lerini ifade etti. 
 
Kahveci, birimlerinde yılda 2 bin 

500 bebeği taburcu ettiklerini 
söyledi. 

 
"Grip, yetişkin insanda hafif 

seyreder ama prematüre bebekte 
ölümle sonuçlanabilir" 

"Anne bebek dostu" Erzurum Şehir 
Hastanesi'nde bebekleri anne sütüyle 
beslemeye çok önem verdiklerini 
vurgulayan Kahveci, şöyle devam etti: 

 
"Prematüre bebeklerin enfeksiy

ona yatkınlığı ve akciğerlerinin 
gelişmemesi, gribal enfeksiyonlara 
yatkınlıklarını artırıyor ve kolayca 
grip olabiliyorlar. Grip, yetişkin in
sanda hafif seyreder ama prematüre 

bebekte ölümle sonuçlanabilir. Bu se
beple özellikle prematüre doğmuş ve 
taburcu edilmiş bebeği olanların, be
beğini grip olanlardan, eş dostlardan 
ve akrabalardan uzak tutmalarını, 
anne baba dışında kimsenin öp
memesini ve kucaklarına almamasını 
öneriyoruz. Kış geldi, grip yaygın
laşıyor, bu bebeklerde gribal enfek
siyon gibi belirtiler başladığında, 
solunum sıkıntısı ve emmede azalma 
gibi belirtiler görüldüğünde hiç bek
lemeden çocuk doktoruna ya da acile 
başvurulmalı." 

 
Kahveci, bebeğin olduğu evlerde 

kesinlikle sigara içilmemesini istedi. 
 
Hamilelik döneminde sigara ve 

alkol kullanılmamasını öneren 

Kahveci, "Sigara ve alkol beyin 
hacmini azaltıyor, ileride çocukların 
zekalarının ciddi şekilde düşmesine 
neden oluyor. Bu sebeple bebekler 
mutlaka sigaradan uzak tutulmalı, 
gebeyken alkol kullanmamalıyız. 
Gebeyken alkol kullanan annelerin 
bebeklerinin beyinleri küçük kalıyor 
ve ileride zekalarının ciddi derece 
düştüğü bebekler olarak doğuyor." 
şeklinde konuştu. 

Prof. Dr. Kahveci, bebeklerin 
sağlığını korumak için anne, baba ve 
evde yaşayanların kendilerini gripten 
korumalarının önemli olduğuna 
dikkati çekerek, prematüre bebeği 
olan ebeveynlere grip aşılarını yaptır
malarını, eve gripli akraba, komşu ve 
misafir kabul etmemelerini önerdi.

Türk Radyoloji Derneği Yönetim Ku
rulu Üyesi Prof. Dr. Nermin Tunçbilek, 
akciğer kanserinde erken teşhisin 
yüzde 77 oranında hayat kurtarıcı 
olduğunu belirterek, "50 yaş üzeri ve 
20 yıl ve daha uzun süreli sigara içen 
kişilerde yıllık düşük doz akciğer tomo
grafisi çekilmesi önerilmektedir." dedi. 

 
Tunçbilek, Akciğer Kanseri Farkın

dalık Ayı dolayısıyla AA muhabirine 
yaptığı açıklamada, dünyada ve 
Türkiye'de ölüm nedenleri içinde ilk 
sıralarda yer alan kanser hastalığının 
yenilmesinde erken tanı ve tedavinin 
büyük önem taşıdığını söyledi. 

 
Vücudun iç yapı görüntülerini yo

rumlayan radyolojinin, tıbbın tüm 
branşlarında tanı ve tedavinin yanı sıra 
erken teşhisi sağlamada başarılı şekilde 
kullanıldığına işaret eden Tunçbilek, 
kanseri erken dönemde saptamada 
tarama programlarının büyük önem 
taşıdığını vurguladı. 

 
Tarama programları arasında en 

dikkati çekenin meme kanserine yöne
lik olduğunu anlatan Tunçbilek, düzenli 
kontrol ve erken tanıyla meme 
kanserinden ölüm oranının yüzde 44 
azalma gösterdiğini dile getirdi. 

 
"Akciğer kanserinin 

yüzde 8090'ı sigara 
nedeniyle oluşmak
tadır" 

En sık görülen diğer 
kanser tipinin akciğer 
kanseri olduğuna ve 
bunun temelinde tütün 
kullanımının rol oy
nadığına dikkati çeken 
Tunçbilek, "Akciğer 
kanserinin yüzde 80
90'ı sigara nedeniyle 
oluşmaktadır. Günde 
10 adet sigara içen
lerde akciğer kanseri 
riski 20 kat, günde 
4'ten az sigara içen
lerde ise 5 kat artmak
tadır." diye konuştu. 

 
Tunçbilek, ayrıca alternatif tütün 

ürünlerinin sadece sigara içenlere göre 
akciğer kanseri riskini arttırdığının al
tını çizerek, şöyle devam etti: 

 
"Akciğer kanserinde erken tanı ve 

doğru evreleme ile radyolojik görün
tüleme yöntemleri hasta yönetiminde 
önemli rol oynamaktadır. Akciğer 
kanserinde erken teşhis yüzde 77 

oranında hayat kurtarmaktadır. 50 yaş 
üzeri ve 20 yıl ve daha uzun süreli 
sigara içen kişilerde yıllık düşük doz ak
ciğer tomografisi çekilmesi önerilmek
tedir. Bu sayede, erken dönemde 
kanser tespiti yapılabilmekte ve te
davisi planlanabilmektedir. Ancak 
öncelikle kişinin yüksek risk grubunda 
olup olmadığı hekimi tarafından belir
lenmeli ve gerek duyulduğu takdirde 

tarama yapılmalıdır. 
 
İleri evre akciğer kanserinde tam te

davi oranı büyük oranda mümkün 
değilken, erken dönemde teşhis ve te
daviyle başarılı sonuçlar alınabilmekte
dir. Bu nedenle, risk grubundaki kişiler 
için belirlenen sürelerde düşük doz ak
ciğer tomografisi hayati önem taşımak
tadır."

Afyonkarahisar'da üniversite has
tanesinin yenidoğan yoğun bakım 
servisinde çalışan 46 yaşındaki doktor 
Gülsün Ateş Doğan, kendisi gibi pre
matüre doğan bebeklerin yaşama tu
tunması için gayret gösteriyor. 

Doğan, Almanya'da henüz 6 aylıkken 
790 gram dünyaya geldi. Yoğun bakım 
sürecinin ardından taburcu edilen 
Doğan, çocukluk hayali doktorluk için 
çok çalıştı. 

 
Tıp fakültesindeki eğitimini de 

yaşadığı Almanya'da tamamlayan ve 
evlenince 2008'de yurda dönerek Afy
onkarahisar'a yerleşen Doğan, 112 Acil 
Sağlık Hizmetleri Müdürlüğünde 14 yıl 
doktorluk ve idarecilik yaptı. 

 
Üç kız çocuğu sahibi Doğan, 2 ay 

önce Sağlık Bilimleri Üniversitesi 
(AFSÜ) Tıp Fakültesi Hastanesi Çocuk 
Sağlığı ve Hastalıkları Ana Bilim Dalı 
Yenidoğan Yoğun Bakım Servisi'nde 
araştırma görevlisi olarak çalışmaya 
başladı. 

 
"Gerçekten de prematüre bebekler 

bir mucize" 
Doğan, AA muhabirine, kendi is

teğiyle çocuk sağlığı ve hastalıkları 
branşını tercih ettiğini söyledi. 

Burada çalışmaktan dolayı mutlu 
olduğunu anlatan Doğan, kendisini 
şanslı prematüre doğanlardan 
gördüğünü dile getirdi. 

 
Doğan, kendisinin dünyaya gözlerini 

açtığı dönemlerde prematüre bebek
lerin çok yaşamadığını belirterek, 
"Şimdi AFSÜ'de yenidoğan yoğun 
bakım servisinde 23, 25 ve 28 haftalık 
dünyaya gelen küçük bebeklerimiz var. 
Buradaki bakım, tedavi ve takiple 
büyüyüp iyileşiyorlar. Bebeklerin nasıl 
geliştiğini, kalplerinin zaman zaman 
durup tekrar attığını ve ölümlerden 
döndüğünü gördüm. Bu, beni çok etk
iledi. Gerçekten de prematüre bebekler 
bir mucize." ifadelerini kullandı. 

 
Annelere kendi yaşamını anlatarak 

moral oluyor 
Serviste karşılaşıp sohbet ettiği pre

matüre bebeklerin ailelerine moral 
verdiğini belirten Doğan, şöyle 
konuştu: 

 
"Doğal olarak çok endişeli oluyorlar. 

Onlara prematüre doğduğumu be
lirterek, 'En kötü benim gibi olur. 
Benim kadar olsa yetmez mi?' diyorum. 
İnanamıyorlar, çok şaşırıyorlar. An
nelere, karşılarında benim gibi bir 
örneğin olduğunu ve üzülmemelerinin 
gerektiğini söylüyorum. Onlara 
verdiğim psikolojik moral iyi geliyor. 
Çok da mutlu oluyorlar." 

 
Doğan, prematüre bebekler 

konusunda akademik çalışmalara imza 
atmayı hedeflediğini sözlerine ekledi.

"Düşük doz akciğer tomografisi" ile akciğer 
kanserinde erken teşhis mümkün 

Doktor Gülsün, kendisi gibi prematüre doğan 
bebeklerin hayata tutunması için çabalıyor 

İstanbul'daki Zeynep Kamil Kadın ve Çocuk 
Hastalıkları Eğitim ve Araştırma Hastanesinin genç 
doktorlarından Ceylin Karakaş, ailesinin 8 yıllık tüp 
bebek denemesinden sonra 4 Eylül 1998'de 
Şişli'deki özel hastanede ikiz kardeşiyle 32 haftalık 
prematüre olarak dünyaya geldi. 
 
Ceylin Karakaş 1 kilo 450 gram, ikizi Ozan Efekan 

Karakaş ise 1 kilo 550 gram doğunca kardeşler, 40 
gün yenidoğan yoğun bakım servisinde tedavi 
gördü. 
 
Hastane sürecinden sonra normal hayata dönen ve 

her şeyi birlikte yapan ikizler, geleceklerini farklı 
hedefler üzerine inşa etti. 
Erkek kardeş hukuk eğitimi alıp avukat olurken 

Ceylin Karakaş, tıp eğitimi alarak uzmanlığını çocuk 
hastalıkları alanında seçti. 
 
Görev yaptığı hastanenin çocuk sağlığı ve hastalık

ları biriminde pediatri asistanı olarak kendisi gibi 
aynı yollardan geçen prematüre bebeklerle ilgilenen 
Karakaş, 17 Kasım Dünya Prematüre Günü kap
samında hikayesini AA muhabirine anlattı. 
 
Karakaş, daha önce riskli gebelikler yaşayan an

nesinin düşüklerinin olduğunu, çocuk sahibi olmak 
için zorlu bir süreç geçirdiğini anlatarak, "Doğduk
tan sonra ilk gördüklerinde hem çok küçükmüşüz 
hem de iki taneymişiz. Ne yapacaklarını, nasıl başa 
çıkacaklarını ilk etapta bilememişler. Eve 
geldiğimizde farklı sağlık sorunlarımız olmuş, pre
matüre olmamız sebebiyle daha kolay hastalan
mışız. Benim hipotiroidi gibi problemlerim olmuş 
ama üstesinden çok güzel gelmişler. Kocaman insan
lar olduk şimdi." ifadelerini kullandı. 
 
Ebeveynlerinin, yenidoğan bölümünde kaldıkları 

sürede doktorların ve hemşirelerin kendilerine nasıl 
özveriyle baktıklarını anlatan hikayeleriyle 
büyüdüklerini aktaran Karakaş, hastanelerde 
büyüdüğünü, çocukluk hayalinin babası gibi doktor
luk yapmak olduğunu dile getirdi. 
 
"Prematüre olmak ve bu hikayelerle büyümek beni 

etkiledi" 
Karakaş, tıp fakültesine girdiğini, sonra da çocuk 

hastalıkları alanında uzmanlaşmayı seçtiğini, has
tanede de pediatri asistanlığı yaptığını belirterek, 
şöyle devam etti: 
 
"Çocukları çok seviyorum. Prematüre olmak ve bu 

hikayelerle büyümek de bence beni etkiledi. Altın
dan ne hastalığı çıkacak ya da sağlıkla büyüyebile
cek mi gibi sorular nedeniyle özenle izlemeniz 
gereken bir grup. Bu, bütün çocuklar için böyle, 
sadece prematüreler için değil. Benim daha çok il
gimi uyandırdığı, daha fazla alanı olduğu için çocuk 
branşını seçtim." 
Prematüre bebeklerin aileleriyle sık sık diyalog kur

duğunu ve endişelerini anlayabildiğini dile getiren 
Karakaş, kendisi annesiyle konuşurken erken doğan 
bir bebekten bahsettiğinde, "Hiçbir şey olmaz 
çocuğum. Bak sen nasıl oldun." yanıtı aldığını 
söyledi. 
Karakaş, endişeli aileleri yatıştırdığını ifade ederek, 

"Ailelere 'Bebeğiniz küçük ve haftasından çok önce 
doğdu ama emin ellerde. Burada hekimleri, 
hemşireleri olarak onlar için her şeyi düşünüyoruz.' 
diyorum. Detayla her şeyi işliyoruz, o yüzden 
endişelenmelerine gerek yok. Aynı yollardan geçen 
biri olarak ben bu sağlıkla buraya gelebildiysem 
farklı imkansızlıklar yoksa her bebek de gelebilir." 
değerlendirmesinde bulundu. 
 
"Kuvöz, aslında anne karnı simülasyonu gibidir" 
Anne karnında 37 haftayı tamamlayamadan doğan 

bebeklere prematüre denildiğini dile getiren 
Karakaş, anne karnındaki süreyi tamamlayamayıp 
ihtiyacı olan bebekleri kuvöze yatırdıklarını kay
detti. 
Çok düşük doğum haftası ve kiloyla doğan bebek

lerin kendi başlarına mücadele edemediklerini, 
beslenme ve solunum problemleri yaşadıklarını an
latan Karakaş, "Her şeyden önce çok immatürler. 
Kuvöz, aslında anne karnı simülasyonu gibidir. 
Orada takip ederek onları sağlıkla büyütmeye 
çalışıyoruz." dedi. 
Karakaş, anne karnında takibe başladıkları için be

beklerin doğumdan sonraki sürecinde neler yap
maları gerektiği konusunda hazırlıklı olduklarını 
dile getirdi. 
Prematüre bebek sahiplerine, kendisinin de vaktin

den önce doğduğunu anlattığını söyleyen Karakaş, 
"Yeni yatırdığım bebekler olduğu zaman aileler çok 
üzülüyor, 'Hocam yaşayacak mı? Nasıl olacak?' diy
orlar. Tabii ki önce Allah, sonra biz ama hiç belli ol
muyor. 'Bakın, sonra böyle doktor da olabiliyorlar.' 
diyorum." şeklinde konuştu. 
 
Karakaş, her bebeğin prematüre doğma ihtimali 

olduğunun altını çizerek, "Bebek prematüre doğdu, 
sağlıksız olacak diye bir şey yok. Doğru bakımla, za
manında ve doğru tedaviyle taburculuk sonrasında 
da ailelerin özgüveniyle her bebek sağlıkla hayatına 
devam edebiliyo

Prematüre doğdu, 
yenidoğan yoğun 

bakım doktoru oldu 

Prematüre bebekleri korumak için "Eve 
gripli misafir kabul etmeyin" tavsiyesi 
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TİCARET Bakanlığı Gümrükler 
Muhafaza ekiplerince, Ambarlı Li-
manı ve Öncüpınar Gümrük Kapı-
sı’nda gerçekleştirilen operasyon-
larda 26 bin 520 adet yaklaşık 120 
milyon 500 bin lira değerinde mik-
ser makinesi ile 1 milyon 380 bin 
adet uyuşturucu madde ele geçiril-
di. 

Ticaret Bakanlığından yapılan 
açıklamaya göre, Bakanlık tarafın-
dan Türkiye çapında yürütülen ka-
çakçılığı önleme, izleme ve araştır-
ma faaliyetleri tüm hızıyla devam 
ediyor. Bu kapsamda, İstanbul 
Gümrük Muhafaza Kaçakçılık ve İs-
tihbarat Müdürlüğü ekiplerince, 
yapılan risk analizi ve hedefleme 
çalışmaları sonucunda “aksam-par-
ça” olarak beyan edilen 12 kontey-
ner riskli olarak değerlendirilerek 
detaylı incelemeye tabi tutuldu. 

Değeri 120 milyon liranın 
üzerinde kaçak eşya yakalandı 

Konteynerde gerçekleştirilen 
detaylı arama ve kontrollerde, “ak-
sam-parça” olarak beyan edilen eş-
yaların birleştirilmesi neticesinde 
26 bin 520 adet mikser makinası 
olduğu tespit edildi. Gümrük mev-
zuatı uyarınca ödenmesi gereken 
gümrük vergileri ödenmeden yasa-
dışı olarak Türkiye’ye sokulmak is-
tenilen mikser makinası cinsi eşya 
Gümrük Muhafaza ekiplerince ele 
geçirildi. Gümrük Muhafaza ekiple-
rinin ele geçirdiği ticari eşyanın 
toplam değerinin yaklaşık 120 mil-
yon 500 bin lira olduğu tespit edil-
di. 

Öncüpınar Gümrük Kapı‐
sı’nda uyuşturucuya geçit yok 

Gümrük Muhafaza Ekiplerinin 
ikinci operasyonu Öncüpınar Güm-
rük Kapısı’nda gerçekleştirildi. Ön-
cüpınar Gümrük Muhafaza Kaçak-
çılık ve İstihbarat Müdürlüğü NAR-
KOKİM ekiplerinin risk analizi ve 
hedefleme çalışmaları sonucunda 
Suriye’den Türkiye’ye giriş yapmak 
üzere Öncüpınar Gümrük Sahasına 
gelen tır cinsi araç inceleme altına 
alındı. Yasal yükü bakla olarak be-
yan edilen araca ait belge kontrolü 
sonrası bin adet çuval bakla cinsi 
eşya, hassas burunlu narkotik de-
dektör köpeğinin katılımıyla detay-
lı aramaya tabi tutuldu. 

1 milyon 380 bin adet uyuştu‐
rucu hap yakalandı 

Narkotik dedektör köpeğinin 
bazı çuvallara tepki vermesi üzeri-
ne yoğunlaştırılan kontrol netice-
sinde bakla cinsi eşyaya karıştırıl-
mış halde binlerce hap tespit edil-
di. Tespit edilen hap cinsi eşyalar 
üzerinde yapılan testler sonucu 
yaklaşık 276 milyon Türk Lirası de-
ğerinde captagon cinsi uyuşturucu 
maddeye el konuldu. Ele geçirilen 
uyuşturucu hapın 1 milyon 380 bin 
adet olduğu tespit edildi. 

Olayla ilgili soruşturmalar Cum-
huriyet Başsavcılıkları nezdinde 
devam ediyor.

Gümrük Muhafaza 
ekiplerinden  
kaçakçılara  

darbe 

KARAMAN'DA direksiyon başında 
kalp krizi geçirerek kaza yapan yaşlı 
adam kaldırıldığı hastanede hayatını kay-
bederken, eşi yaralandı. 

Kaza, Sümer Mahallesi Ertuğrul Gazi 
Bulvarı üzerinde meydana geldi. Edinilen 
bilgiye göre, 74 yaşındaki Osman Çilek, 
kullandığı 70 AY 213 plakalı otomobil ile 
seyir halindeyken biranda direksiyon ba-
şında fenalaştı. Çilek'in bilincini kaybet-
mesi üzerine kullandığı otomobil kontrol-
den çıkarak orta refüjdeki aydınlatma di-
reğine çarparak durdu. Kaza sonrası sü-
rücü Osman Çilek ile yanında bulunan eşi 
Ayşe Ç. (72) yaralandı. İhbar üzerine olay 
yerine sağlık ve polis ekipleri sevk edildi. 
Kazada yaralanan Osman Çilek ve eşi 
Ayşe Ç., ambulansla Karaman Eğitim ve 
Araştırma Hastanesi'ne kaldırıldı. Kalp 
krizi geçirdiği anlaşılan Osman Çilek bu-
rada yapılan müdahalelere rağmen kur-
tarılamayarak hayatını kaybederken, hafif 
şekilde yaralanan eşi Ayşe Ç.'nin sağlık 
durumunun iyi olduğu öğrenildi.

Direksiyon  
başında kalp  

krizi geçirdi: 1 ölü, 
1 yaralı 

Kastamonu’da hafif ticari 
araç ile çarpışan Tofaş 

marka otomobilin hurdaya 
döndüğü kazada 1 kişi 

öldü, 1’i ağır 2 kişi de yara-
landı. 

Kastamonu'da feci kazada araç hurda  
yığınına döndü: 1 ölü, 1'i ağır 2 yaralı 

Esenyurt’ta iki komşu arasında park yeri kavgası: Demir çubukla aracın camlarını kırdı 
ESENYURT’TA bir 

kişi, park yeri mese-
lesi yüzünden tartış-
tığı komşusunun ara-
basının camını demir 
çubukla kırdı. O an-
lar cep telefonu ka-
merasına yansıdı. 

Olay, dün akşam 
saatlerinde Esenyurt 
ilçesi Saadetdere Ma-
hallesi 3’üncü sokak-
ta meydana geldi. İd-
diaya göre, iki kom-
şunun bir süredir 
park yeri nedeniyle 
tartıştığı öğrenildi. 
Dün akşam saatlerin-
de komşusunun ara-
basını aynı yere park 
ettiğini gören şahıs, 
sinirlenerek aşağıya 
indi ve elindeki de-
mirle arabanın arka 

camını kırdı. Sinirli 
şahsın, komşunun 
arabasının camlarını 
kırdığı o anlar çevre-
deki vatandaşların 
cep telefonu ile gö-
rüntülendi. Cep tele-
fonu kamerasına 
yansıyan o görüntü-
lerde, elindeki demir 
çubukla apartmanın 
kapısında oturan 
şahsın, bir süre son-
ra komşusunun ara-
basının arka camına 
vurarak kırdığı ve 
çevredekilerin de 
kendisini engelleme-
ye çalıştığı anlar yer 
aldı. İhbar üzerine 
olay yerine polis 
ekiplerinin saldırgan 
şahsı gözaltına aldığı 
öğrenildi.

Arazisindeki yangını 
söndürmek isterken 

alevlerin arasında 
kalarak öldü 

GAZİANTEP'İN Yavuzeli il-
çesinde yaşlı bir adam, arazisin-
deki anız yangınını söndürmek 
isterken alevlerin arasında ka-
larak hayatını kaybetti. 

Olay, dün akşam saatlerinde 
Yavuzeli ilçesi kırsal Karahüse-
yinli Mahallesi'nde meydana 
geldi. İddiaya göre, 75 yaşında-
ki Ali Altunbaş, arazisinde çıkan 
anız yangınını söndürmek ister-
ken alevlerin arasında kaldı. 
Durumu fark ederek olay yerine 
gelen çevredeki vatandaşlar, 
yaşlı adamı vücudunun bazı 
yerleri yanmış ve hareketsiz şe-
kilde buldu. İhbar üzerine olay 
yerine jandarma ve sağlık ekip-
leri sevk edildi. Olay yerine ge-
len sağlık ekipleri, yaşlı adamın 
hayatını kaybettiğini belirledi. 
Cenaze, olay yeri ve Gaziantep 
Adli Tıp Kurumu'nda tamamla-
nan işlemlerin ardından defne-
dilmek üzere yakınlarına teslim 
edildi. Yaşlı adamın, alevleri 
söndürmek isterken kalp krizi 
geçirip yere düştüğü ve bu sıra-
da alevlerin arasında kalarak 
hayatını kaybettiği öne sürülür-
ken, kesin ölüm nedeninin 
otopsi sonucuna göre belli ola-
cağı öğrenildi. 

Olayla ilgili geniş çaplı so-
ruşturma sürüyor.

İSTANBUL Emniyet 
Müdürlüğü ekiplerince 
4 ilçede uyuşturucu 
madde ticareti yapan 
sokak satıcılarına yöne-
lik düzenlenen geniş 
çaplı operasyonda 5 
kişi gözaltına alındı. 
Şüpheliden 2’si tutuk-
lanarak cezaevine gön-
derilirken, 1 şüpheliye 
adli kontrol hükümleri 
uygulandı, 2 şüpheli ise 
serbest bırakıldı. 

İstanbul Emniyet 
Müdürlüğü ekiplerince 
Avcılar merkezli Bağcı-
lar, Küçükçekmece, 
Esenyurt ilçelerinde 
uyuşturucu madde tica-
reti yapan sokak satıcı-
larına yönelik 16 Ka-
sım’da geniş çaplı ope-
rasyon düzenlendi. 
Operasyonda, Avcılar Denizköşk-
ler Mahallesi’nde bir grup şüpheli 
şahıs, narkotik madde ticareti 
yaptığı sırada suçüstü yakalandı. 
Şüphelilerin üzerinde yapılan 
aramada 9 adet paketlenmiş hal-
de 89.7 gram narkotik madde ile 
10 bin 500 lira para ele geçirildi. 

Çok sayıda uyuşturucu mad‐
de ele geçirildi 

Ekiplerce 4 ilçede yapılan ope-

rasyonda 5 şüpheli yakalandı. 
Şüphelilerin adreslerinde yapılan 
aramalarda ise, 2 kilo 960 gram 
uyuşturucu madde, 17 adet satışa 
hazır halde toplamda 270.47 
gram uyuşturucu madde, 348 
gram amfetamin katkı maddesi, 3 
adet hassas terazi, 1 litre aseton, 
çok sayıda şeffaf poşet, 1 adet 
ruhsatsız tabanca, 1 adet şarjör 
ve 5 adet 7.65 mm fişek ele geçi-

rildi. Öte yandan operasyon sıra-
sında yakalanan 5 şüpheliden 2’si 
emniyette ki işlemlerinin ardın-
dan adliyeye sevk edildi. 2 şüphe-
li, ‘uyuşturucu madde ticareti 
yapmak’ ve ‘ruhsatsız silah bulun-
durma’ suçundan adli makamlar-
ca tutuklanarak cezaevine gönde-
rilirken, 1 şüpheliye adli kontrol 
hükümleri uygulandı, 2 şüpheli 
ise serbest bırakıldı.

KAZA, Kastamonu-Ağlı karayolu Gölcü-
ğez köyü yol ayrımında meydana geldi. 

Edinilen bilgiye göre, Ağlı ilçesinde bir ya-
kınlarının düğününe katıldıktan sonra ev-

lerine dönmek için yola çıkan ailenin bu-
lunduğu, Muhammet Yücel (22) idaresin-

deki 37 PP 182 plakalı Fiat-Tofaş marka 
otomobile F.İ. (36) yönetimindeki 37 DH 

736 plakalı Ford marka hafif ticari araç ar-
kadan çarptı. Çarpmanın etkisiyle kağıt 

gibi ezilen ve tarlaya savrulan otomobilin 
sürücüsü ile araçta bulunan annesi Güler 

Yücel (53) ve kız kardeşi Songül Yücel (19) 
yaralandı. Yaralılardan Güler Yücel, olay 

yerine çağrılan sağlık ekiplerince Devreka-
ni Devlet Hastanesine, diğer yaralılar ise 

Kastamonu Eğitim ve Araştırma Hastane-
si'ne kaldırıldı. 

Kazada ağır yaralanan Güler Yücel, has-
tanede yapılan müdahalelere rağmen kur-
tarılamadı. Tedavisi süren Muhammed Yü-

cel'in ise hayati tehlikesinin olduğu öğre-
nildi. Jandarma ekipleri kazayla ilgili ince-

leme başlattı.

İstanbul’da uyuşturucu satıcılarına geniş 
çaplı operasyon: 5 şüpheli yakalandı 
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6. Doğu Akdeniz’deki Gelecek Pers-pektifleri ve Çözüm ÖnerileriDoğu Akdeniz, sahip olduğu zenginenerji kaynakları ve stratejik konu-muyla gelecekte küresel politikaların,ekonomilerin ve çevre dinamiklerininşekillenmesinde önemli bir rol oyna-maya devam edecektir. Ancak, bölge-deki jeopolitik gerginlikler, askeri geri-limler ve çevresel riskler, bölgesel veuluslararası işbirliği gerekliliğini orta-ya koymaktadır.6.1 Bölgesel İşbirliği ve DiplomasiDoğu Akdeniz’deki enerji kaynakla-rının adil bir şekilde paylaşılabilmesi,ancak bölgedeki ülkeler arasında etkinbir diplomatik diyalog kurulmasıylamümkündür. Bu bağlamda, uluslararasıhukuk ve Birleşmiş Milletler Deniz Hu-kuku Sözleşmesi (UNCLOS) gibi uluslar-arası normlara dayalı çözümler, taraflararasında karşılıklı güvenin inşa edilme-sinde kritik rol oynayabilir. Ancak, Tür-kiye’nin UNCLOS’a taraf olmaması veKıbrıs sorunu gibi derinleşmiş ihtilaflar,bu tür çözümleri zorlaştırmaktadır. Böl-gedeki ülkelerin, enerji kaynaklarınınpaylaşılması konusunda birlikte hare-ket edebilmeleri için, çok taraflı müza-kereler ve işbirliği platformları oluştu-rulmalıdır. Örneğin, Doğu Akdeniz GazForumu (EMGF) gibi mevcut yapılarındaha kapsayıcı hale getirilmesi, Türki-ye’nin de bu platformda yer almasınısağlayabilir. Bu tür forumlar, sadeceenerji konusunda değil, aynı zamandadeniz sınırlarının belirlenmesi ve çevre-sel koruma gibi diğer meselelerde de iş-birliğini teşvik edebilir. 6.2 Çok Taraflı Güvenlik AnlaşmalarıDoğu Akdeniz’deki güvenlik sorun-larını ele alırken, askeri gerilimleriazaltmak ve deniz yollarının güvenliğinisağlamak amacıyla çok taraflı güvenlikanlaşmalarına ihtiyaç vardır. Bölgedekiaskeri üslerin artması ve güç gösterileri,yalnızca bölge ülkelerini değil, aynı za-manda küresel güçleri de doğrudan et-kileyen bir faktördür. Bu bağlamda,NATO ve Birleşmiş Milletler gibi ulus-lararası kuruluşların bölgede daha aktifbir rol üstlenmesi, güvenliğin sağlanma-sında önemli bir adım olabilir. Doğu Ak-deniz’in enerji taşımacılığının güvenliği-nin sağlanması için bölge ülkeleri ara-sında bir deniz güvenliği anlaşması ya-pılabilir. Bu anlaşma, özellikle boru hat-ları, LNG taşımacılığı ve denizaltı enerji

projelerinin korunması için ortak ön-lemler alınmasını sağlayabilir. Aynı za-manda, bölgedeki askeri varlıkların de-netimi ve kriz yönetimi konusunda or-tak bir strateji belirlenmesi, olası çatış-maların önlenmesinde faydalı olabilir.6.3 Çevresel Sürdürülebilirlik ve Ye-nilenebilir Enerji YatırımlarıDoğu Akdeniz’in geleceği, yalnızcaenerji kaynaklarının yönetimiyle değil,aynı zamanda bölgenin çevresel sürdü-rülebilirliğiyle de yakından ilişkilidir.Enerji çıkarma faaliyetlerinin çevreseletkileri göz önünde bulundurularak,bölgedeki yenilenebilir enerji potansi-yelinin değerlendirilmesi büyük bir fır-sat sunmaktadır. Rüzgar ve güneş ener-jisi, Doğu Akdeniz’in coğrafi yapısı ve ik-lim koşulları göz önünde bulundurul-duğunda, temiz enerji üretimi için uy-gun kaynaklar sağlamaktadır. Doğu Ak-deniz ülkeleri, enerji geçişi sürecindeyenilenebilir enerjiye yatırım yaparak,fosil yakıtların çevresel etkilerini azalta-bilirler. Bu tür yatırımlar, bölgedekienerji güvenliğini artırırken, aynı za-manda çevresel bozulmayı engelleyebi-lir. Yenilenebilir enerji projelerinin teş-vik edilmesi, bölgenin sürdürülebilirkalkınma hedeflerine ulaşmasındaönemli bir adım olacaktır. Ayrıca, çevre-sel koruma önlemleri de güçlü bir şekil-de hayata geçirilmelidir. Enerji aramave çıkarma faaliyetlerinin deniz ekosis-temlerine zarar vermemesi için dahafazla çevresel etki değerlendirmesi(ÇED) yapılmalı, uluslararası çevre ko-ruma standartlarına uyulmalıdır. Bölge-sel çevre anlaşmalarının güçlendirilme-si ve bu anlaşmalara uymayan ülkelereyaptırımlar uygulanması, bölgedekiçevresel bozulmanın önüne geçebilir.6.4 Küresel İşbirliği ve UluslararasıDestek Doğu Akdeniz’deki enerji kaynakla-rının adil bir şekilde paylaşılabilmesi vebölgesel güvenliğin sağlanabilmesi içinküresel aktörlerin desteği büyük önemtaşımaktadır. ABD, Avrupa Birliği, Rusyave Çin gibi büyük güçler, bölgedeki siya-si ve ekonomik istikrarı sağlamak adınadaha etkin bir rol oynamalıdır. Bu ülke-ler, yalnızca enerji projeleri ve ticaretingüvenliğini sağlamakla kalmayıp, aynızamanda bölgesel işbirliğini teşvik et-meli ve çözüm süreçlerine katkıda bu-lunmalıdır. Bununla birlikte, Doğu Ak-deniz’in çevresel korunması ve sürdü-rülebilir kalkınma açısından da küresel

destek önemlidir. Uluslararası çevre ör-gütleri, Birleşmiş Milletler Çevre Prog-ramı (UNEP) gibi kuruluşlar, bölgedekiçevresel sorunlarla ilgili bilinçlendirmeyapmalı ve ülkeler arasındaki çevredostu projeleri desteklemelidir. Küreselçevre politikalarının, bölgedeki yerelyönetimlerle işbirliği içinde şekillenme-si, uzun vadede bölgesel sürdürülebilir-lik sağlayabilir. 6.5 Gelecek Perspektifleri ve Uygu-lama StratejileriDoğu Akdeniz’in geleceği, bölgedekitüm aktörlerin ortak bir vizyon etrafın-da toplanmasıyla şekillenecektir. Enerjikaynaklarının paylaşılmasında adalet,çevresel sürdürülebilirlik ve güvenlikön planda tutulmalı; ancak, bu hedefle-re ulaşmak için öncelikle samimi bir di-yalog ortamı oluşturulmalıdır. Doğu Ak-deniz ülkeleri, birbirlerinin haklarını ta-nıyarak, ortak çıkarlar doğrultusundaişbirliği yapabilmeli ve karşılıklı bağım-lılığı teşvik etmelidir. Bu süreçte, bölge-sel istikrarın sağlanması ve bölgesel iş-birliğinin güçlendirilmesi için somutadımlar atılmalıdır. Çok taraflı müzake-reler, güven artırıcı önlemler, çevreselprojelerin hayata geçirilmesi ve askerigerilimlerin azaltılması için diplomatikçözümler ön plana çıkmalıdır.SonuçDoğu Akdeniz, tarihsel olarak mede-niyetlerin buluştuğu, deniz yollarınınkavşak noktalarından biri ve coğrafiolarak stratejik bir öneme sahip bir böl-ge olmuştur. Ancak son yıllarda, bölge-deki enerji kaynaklarının keşfi, bu böl-geyi yalnızca ekonomik ve ticaret açı-sından değil, aynı zamanda jeopolitik veçevresel açıdan da küresel bir ilgi odağıhaline getirmiştir. Doğu Akdeniz’inenerji kaynakları, sadece bölge ülkeleriiçin değil, tüm dünya için potansiyel birekonomik değer taşırken, aynı zamandabu kaynakların paylaşılması, bölgedekigüvenlik dengelerini değiştirebilecekboyutlara ulaşabilmektedir. Enerji keşif-leri ve çıkarma faaliyetleri, deniz hakla-rıyla ilgili uluslararası anlaşmazlıklarıdaha da körüklemiş ve Doğu Akdeniz’i,stratejik anlamda büyük güçlerin mü-dahil olduğu bir bölgeye dönüştürmüş-tür. Ancak, bu bölgedeki mevcut geri-limler ve çatışmalar, sadece enerji arzı-nın güvenliğini değil, aynı zamanda çev-resel sürdürülebilirliği, bölgesel güven-liği ve uluslararası işbirliği gereksinim-lerini de gündeme getirmektedir. DoğuAkdeniz’in geleceği, bu çok yönlü mese-lelerin bir arada ve dikkatlice ele alın-masıyla şekillenecektir.Enerji Kaynaklarının Yönetimi veÇatışmalar Doğu Akdeniz’deki enerji kaynakla-rının keşfi, bu bölgenin geleceğinde be-lirleyici bir rol oynayacaktır. Ancak, bu

kaynakların adil ve sürdürülebilir birşekilde yönetilmesi, yalnızca bölge ülke-leri arasında değil, aynı zamanda küre-sel düzeyde de işbirliği gerektiren birsüreçtir. Enerji kaynaklarının paylaşımıkonusunda yaşanan anlaşmazlıklar, as-keri gerilimlere ve potansiyel çatışmala-ra yol açmaktadır. Türkiye, Yunanistan,Kıbrıs, Mısır ve diğer bölge ülkeleri ara-sındaki deniz sınırları ve enerji rezerv-leri üzerindeki hak iddiaları, bölgedekigüvenlik atmosferini doğrudan etkile-mektedir. Bu çatışmaların çözülmesiiçin daha fazla diplomasi ve uluslararasıaracılık gereklidir.Çevresel Etkiler ve SürdürülebilirKalkınma Doğu Akdeniz’deki enerji keşifleri-nin çevresel etkileri de, bölgedeki gele-ceği şekillendiren önemli bir faktördür.Deniz ekosistemlerinin korunması vebu ekosistemlerin sürdürülebilirliği,bölgedeki ekonomik faaliyetlerin gele-cekteki sürdürülebilirliğini doğrudanetkileyecektir. Enerji çıkarma faaliyetle-rinin deniz canlıları ve deniz yolları üze-rindeki olumsuz etkileri, yalnızca yerelçevreyi değil, tüm Akdeniz havzasını et-kileyebilir. Bu nedenle, bölgedeki enerjiprojelerinin çevre dostu teknolojilerlegerçekleştirilmesi, ekosistemlerin ko-runması adına büyük bir önem taşı-maktadır. Bölgenin sürdürülebilir kal-kınması, yalnızca enerji çıkarma ve tü-ketiminden değil, aynı zamanda yenile-nebilir enerji yatırımlarından da geç-mektedir. Rüzgar ve güneş enerjisi,Doğu Akdeniz’in coğrafi yapısına olduk-ça uygun yenilenebilir enerji kaynakla-rıdır ve bölge, bu alanda önemli bir dö-nüşüm yaşayabilir. Yenilenebilir enerjiprojeleri, fosil yakıtların çevresel etkile-rini azaltırken, bölgesel enerji güvenli-ğini de sağlamada kritik rol oynayabilir.Bu tür projeler, sadece enerji arzını çe-şitlendirmekle kalmayacak, aynı za-manda çevresel sürdürülebilirlik için deörnek teşkil edecektir.Güvenlik ve Askeri DinamiklerDoğu Akdeniz’deki askeri gerilimler,bölgenin sadece enerji güvenliği açısın-dan değil, aynı zamanda genel güvenlikdinamikleri açısından da dikkatle izlen-mesi gereken bir durumdur. Bölgedeaskeri üslerin ve deniz kuvvetlerinin yo-ğunlaşması, potansiyel bir çatışma riskidoğurmakta ve bölgedeki ulusal güven-lik stratejilerini doğrudan etkilemekte-dir. Türkiye, Yunanistan, Mısır gibi ülke-lerin enerji alanlarındaki hak iddialarınısavunma adına askeri varlıklarını artır-maları, bölgesel dengeyi daha da kar-maşık hale getirmiştir. Bu noktada, as-keri gerilimlerin azaltılması ve bölgeselgüvenliğin sağlanması için çok taraflıbir yaklaşımın benimsenmesi gerektiğiaşikardır. NATO, Birleşmiş Milletler gibiuluslararası örgütlerin bu süreçte rol al-ması, bölgedeki olası askeri çatışmala-

rın önüne geçilmesinde faydalı olacak-tır. Ayrıca, askeri faaliyetlerin denetlen-mesi ve kriz yönetimi konusunda ulus-lararası işbirliği güçlendirilmelidir. Sa-dece askeri denetim değil, aynı zaman-da ekonomik işbirliği ve güven artırıcıönlemler de güvenli bir ortam yaratma-da etkili olacaktır.Uluslararası İşbirliği ve Çözüm Sü-reçleriDoğu Akdeniz’deki zorlukların çö-zülmesi, yalnızca bölge ülkelerinin ça-balarıyla mümkün değildir; uluslarara-sı işbirliği, bu süreçte belirleyici bir roloynayacaktır. Küresel güçler, sadecebölgedeki enerji kaynaklarının güvenli-ğini sağlamakla kalmamalı, aynı za-manda taraflar arasındaki diplomatikçözümlerin desteklenmesine de katkı-da bulunmalıdır. AB, BM, ABD, Rusyave Çin gibi büyük aktörler, bölgedekigerilimleri azaltmak için yapıcı bir roloynamalıdır. Bunun yanı sıra, bölgede-ki ulusal çıkarların ötesinde ortak birvizyon oluşturulması gerekmektedir.Enerji kaynaklarının paylaşımı, çevre-sel koruma, deniz yollarının güvenliğive askeri gerilimlerin azaltılması içinkapsamlı bir uluslararası işbirliği çer-çevesi oluşturulmalıdır. Bu çerçeve,bölge ülkelerinin uzun vadeli çıkarları-nı güvence altına alacak ve Doğu Akde-niz’in barışçıl bir geleceğe doğru evril-mesini sağlayacaktır.Bölgesel Sürdürülebilir Kalkınma veBarışçıl Bir GelecekSonuç olarak, Doğu Akdeniz’in gele-ceği, bölgedeki tüm aktörlerin ortak birhedef doğrultusunda hareket etmesinebağlıdır. Bu hedef, sadece enerji kaynak-larının adil ve sürdürülebilir bir şekildepaylaşılması değil, aynı zamanda çevre-sel koruma, güvenlik, barışçıl çözümlerve bölgesel işbirliğidir. Bölgedeki enerjiprojelerinin çevre dostu, sürdürülebilirve güvenli bir şekilde gerçekleştirilmesi,hem bölge halkları için ekonomik faydasağlayacak hem de küresel çevre sorun-larının çözülmesine katkı sağlayacaktır.Bölgesel güvenliğin sağlanması için sa-dece askeri önlemler değil, diplomatikve ekonomik çözümler de hayata geçi-rilmelidir. Bölgedeki ülkeler, karşılıklıgüveni tesis ederek, enerji projelerinibir işbirliği fırsatına dönüştürebilirler.Enerji, sadece bir stratejik araç değil,aynı zamanda barışçıl bir ortaklık içinbirleştirici bir güç olabilir. Doğu Akde-niz’in geleceği, bölge ülkelerinin birliktehareket etmesine, çevreyi koruma adı-na ortak adımlar atmasına ve uluslar-arası toplumun desteğiyle şekillenecek-tir. Bu bölgedeki dönüşüm, hem bölge-sel hem de küresel düzeyde barış, istik-rar ve sürdürülebilir kalkınma için ör-nek teşkil edebilir. Gelecekte, Doğu Ak-deniz yalnızca enerji kaynaklarıyla de-ğil, aynı zamanda güçlü bir bölgesel iş-birliği ve güven ortamıyla da anılabilir.

ÖĞRETİM GÖREVLİSİ HANDE ORTAY

DOĞU AKDENİZ’DEKİ
DENİZ HAKLARI VE

ENERJİ REZERVLERİ-II

TÜRKİYE -GALLER 
MAÇI SONRASI...Ayağımıza gelen son derece önemlibir avantajı kaçırdık. Evimizde kazana-rak A Ligini garantiliyebilirdik. Ama ol-madı ipler yine bizim elimizde. Topun veoyunun mutlak hakimi bizdik. Pozisyon-lara girdik ürettik, çoğaldık, yüklendikama santraforsuz oyunda sonunu getiremedik. Montella geldigidiyor bir santror bulamadı. "Semih, Enes, Bertuğ" üçlüsündenbirini düşünmeli. Kerem, Yunus, Arda çok kaçırdık çok inanıl-maz kaçırdık. Yunus için artı parantez açmak istiyorum ilerle-yen haftalara gerek Galatasaray' da gerekse Milli Takım' da üze-rine koyarak giden bir arkadaşımız isterdim ki penaltıyı Yunusatmalıydı. Kerem' in de yaptığı katkıları unutmamak lazım pen-altı kaçırdı diye yıpratmayalım. Salı akşamı kazanmaktan başkaçaremiz yok. Haydi Bizim çocuklar A Ligini sonuna kadar hakediyoruz.  
TASKK'da NELER OLUYOR...TFF Seçimlerini kaybederek hayal kırıklığı yaşayan TASKKGenel Başkanı aynı zamanda TFF Yön.krl.üyesi Sn. Ali Düşmezsessizliğini korumakta. 30 yılı aşkın TASKK Yönetiminde aynıisimlerle çalışan ve son genel kurul yön.kurulu üyeliğine geç-mişte abisine ait ün.diploması üzerinde tahribat yaparak ha-kemlik yapan TFF'yi gerçeğe aykırı beyanlarda bulunarak  (Sah-te evrak) düzenleyen Ordu ASKF başkanını TASKK Yön.Kurulu-na alarak dikkatleri üzerine toplayan Sn. Düşmez' e çağrıda bu-lunmak istiyorum. Türk Spor' u temiz ellerle temiz yüzlerle yö-netilmeli geçmişi kirli şaibeli TFF' den hak mahrumiyeti TCK'dan da hapis cezası olan malum şahıs Türk Spor' unda yer ala-maz almamalı. Sizler yıllardır Türk Spor' una hizmet etmiş in-sanlarsınız Sn. Düşmez insanlığınızdan adamlığınızdan zerreşüphe duymam size yakışanı yön.kurulu arkadaşlarınız ile ka-rar alarak umarım yerine getirirsiniz.

ALİ OSMAN
OSMA

Bizim Çocuklar 

Dernek Yönetim kurulumuz dernek başkanı Mehmet YOLCU
başkanlığında toplanarak aşağıdaki hususları karar altına almış-
lardır. Derneğimiz genel kurul toplantısı 05.12.2024 Perşembe
saat 19.00  da Basınköy Mahallesi Atayurt Caddesi No:1 Basın-
köy adresinde bulunan Basınköy Camii toplantı salonunda aşağı-
daki yazılı gündem ile yapılacaktır.

Yukarıdaki kongre ilanının üyelerimize aşağıdaki gündem ile
yapıldığının duyurulması hususunda gazete ilanı verilmesine;

1- Yoklama ve açılış
2- Divan heyetinin seçimi
3- Yönetim kurulu faaliyet, muhasebe ve denetim kurulu rapor-

larının okunması 
4- Yönetim kurulunun ibrası
5- Yeni yönetim ve denetim kurulu asil ve yedek üyeleri seçimi
6- Gayrı menkul alım satım hususunda yönetim kuruluna yetki

verilmesi
7- Tüzük tadilatı yapılması
8- Dilek ve temenniler
9- Kapanış

Yukarıda ki şekilde belirlenen olağan genel kurulu kararının ve
gündeminin mahalli bir gazete ilan ettirilerek üyelere duyurulması-
na oy birliği ile karar verilmiştir.

BASINKÖY CAMİİNİ YAPTIRMA KORUMA
VE TALEBELERE YARDIM DERNEĞİ

Dernek Yönetim kurulumuz dernek başkanı Çetin EREKLİ
başkanlığında toplanarak aşağıdaki hususları karar altına almış-
lardır. Derneğimiz genel kurul toplantısı 05.12.2024 Perşembe
saat 19.00  da Basınköy Mahallesi Atayurt Caddesi No:1 Basın-
köy adresinde bulunan Basınköy Camii toplantı salonunda aşağı-
daki yazılı gündem ile yapılacaktır.

Yukarıdaki kongre ilanının üyelerimize aşağıdaki gündem ile
yapıldığının duyurulması hususunda gazete ilanı verilmesine;

1- Yoklama ve açılış
2- Divan heyetinin seçimi
3- Yönetim kurulu faaliyet, muhasebe ve denetim kurulu rapor-

larının okunması 
4- Yönetim kurulunun ibrası
5- Yeni yönetim ve denetim kurulu asil ve yedek üyeleri seçimi
6- Gayrı menkul alım satım hususunda yönetim kuruluna yetki

verilmesi
7- Tüzük tadilatı yapılması
8- Dilek ve temenniler
9- Kapanış

Yukarıda ki şekilde belirlenen olağan genel kurulu kararının ve
gündeminin mahalli bir gazete ilan ettirilerek üyelere duyurulması-
na oy birliği ile karar verilmiştir.

BASINKÖY  KÜLTÜR VE 
GENÇLİK DERNEĞİ

DEMOKRAT Parti’nin (DP) pazar günügerçekleşen 15. Olağan Kongresi, parti içi tar-tışmalar ve istifalarla sarsıldı. Gültekin Uysalyeniden genel başkan seçilirken, kongrede ya-şanan gelişmeler Demokrat Parti'yi yeni birkrizin eşiğine getirdi. Kongreye partinin 3 mil-letvekilinden yalnızca İzmir Milletvekili Hay-dar Altıntaş katılırken, İstanbul MilletvekiliCemal Enginyurt ve İzmir Milletvekili SalihUzun toplantıya katılmadı. Kongre sonrasındaher iki isim de partilerinden istifa etti.İstanbul Milletvekili Cemal Enginyurt, ka-rarını sosyal medya hesabı X üzerinden duyu-rurken, "Bugün itibari ile Demokrat Parti’den

istifa ediyorum. Yüce Türk milletine ve ka-muoyuna arz ederim" ifadelerini kullandı.İzmir Milletvekili Salih Uzun da kararınısosyal medya hesabı üzerinden açıkladı. Uzun,"33 yıl önce girdiğim ve genel başkanlığa ka-dar her kademede görev yaptığım partime bu-gün veda ediyorum" açıklamasının ardındanşu ifadeleri kullandı: "Öncelikle Anavatan Par-tisi’nden itibaren şimdiye kadar yol arkadaşlı-ğı yaptığım, ülkemin her köşesindeki Demo-krat Parti ailemin her bir ferdine ayrı ayrı te-şekkür ediyorum…Kongrede, genel başkanlığa muhalif birisim olan İlay Aksoy’un adaylığıyla ilgili yaşa-

nan imza krizi dikkat çekti. Aksoy, adaylık içingereken 50 imzayı aşıp 60 delegenin desteğinialarak adaylığını ilan etti. Ancak daha sonra11 delege imzalarını geri çekti. KARAR'a ko-nuşan Aksoy, imzaların tehditle geri çektirildi-ğini iddia ederek, kongrede demokratik bir or-tamın sağlanamadığını ifade etti. Aksoy açıkla-masında, "Uysal, bir kadından ve kendi seçtiğidelegelerden korktu" dedi. Kongrede yaşananbu tartışmaların ardından DP İstanbul Millet-vekili Cemal Enginyurt ve DP İzmir Milletveki-li Salih Uzun partilerinden istifa ettikleriniaçıkladı. İstifalarla birlikte Demokrat Parti’ninMeclis’teki sandalye sayısı 1’e düşmüş oldu. 

Demokrat Parti'de Enginyurt ve Uzun istifa etti
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Osmanlı Devleti’ni İttihat ve Terakki
ciler yıkıma götürdü. Bu kesin ve açık bir 
gerçek. Bunda hiçbir şüphe ve tereddüt 
yok. Ulu Hakan Abdülhamid Han'ı tahtın
dan yine aynı güruh, yani İttihat ve Ter
akkiciler indirdi. Bu da açık bir gerçektir. 
İttihat ve Terakki denilen meşum (uğur
suz) oluşumun ipleri masonların ve 
Yahudilerin elindeydi. Bu da bir gerçektir. 
Enver, Cemal ve Talat dedikleri üç sahte 
kahraman Ülkeyi paramparça ettiler. Bu 
da bir hakikattir. Cehennemde bu 
üçünün azabı çetin olacaktır. Allahüalem. 

Evet yazımızın en başında net, gerçek 
ve açık hakikat olan hususları sıraladık, 
konu ahirete boyutuna gelince “Allah 
bilir” manasında “Allahüalem” diye beyan 
ettik. (Biz Dünya’da apaçık gerçekleri bil
iriz. Ahiret bir gayb’tır. Gaybı ancak Allah 
bilir. Biz gaybe iman etmekle birlikte 
gaybı bilmeyiz.) Bu hususu böylece be
lirttikten sonra konumuza dönelim.  
İttihat ve Terakki (İT) denilen o 

meşum oluşumun karşısında yer alarak 
İT ileri gelenleri hakkında olumsuz 
düşüncemin nedeni elbette şahsi değil 
umumi ve tamamen şu anda Dünya’da 
Müslümanların çektiği çile ve sorunlar
dan dolayıdır. İslam’ın son kalesi Osmanlı 

idi. Dünya’daki Müslümanların koruyu
cusu, hamisi ve sığınağı Osmanlı idi. Os
manlı gitti, Dünya’da huzur bitti.  

Ve bunların hepsinin müsebbibi İttihat 
ve Terakki denilen alçak ve hain oluşum
dur.  

Tabi şunu da belirtmeliyim. Osmanlı 
Devleti, Allah’ın bir takdiri ve kaderin bir 
cilvesi gereği o malum ve muşum sona 
duçar oldu. Birçok yanlışlıklar zinciri ile 
gele gele 1909 yılına geldi ve yıkılışın son 
darbesi 1909 yılında Ulu Hakan Abdül
hamid Han’ın tahttan indirilmesiyle vu
ruldu. (Bunda da bir hikmet var diyerek 
elbette çok da fazla konuyu abartmayız. 
Ancak yanlışa da yanlış deriz. İttihat ve 
Terakki yanlış bir oluşumdur.) İttihat ve 
Terakkicilere Abdülhamid Han’a zulmet
tiklerinden dolayı öfke duysak da 
sonuçta Osmanlı’nın yıkılışı kaderin bir 
gereğidir.  

Osmanlı Tarihinde Ulu Hakan Abdül
hamid ile birlikte hayran olduğum 3 şah
siyet vardır. Fatih Sultan Mehmed Han, 
Yavuz Sultan Selim Han ve Kanuni Sultan 
Süleyman Han. Cümlesinden razı olsun 
Yüce Mevlam (cc). 

Ulu Hakan Abdülhamid Han’a, mason
ların güdümündeki İttihat ve Terakkiciler 
“Kızıl Sultan” dediler, “istibdatçı, baskıcı” 
dediler. Hepsi de külliyen yalandır. O 
yalanlar ile Koca bir Devleti, Ulu bir Çı
nar'ı devirdiler. 

Kendisi de İttihat ve Terakkiciler gibi 
oyuna gelerek Abdülhamid Han karşıtlığı 
içinde olan Şair Yazar Rıza Tevfik Bölük

başı daha sonra,  iş işten geçtikten sonra 
pişmanlığın uzun bir şiirde dile getirir. O 
şiirin ilk üç kıtası şöyledir.  

Nerdesin şevketlim, Sultan Hamid 
Han?  

Feryadım varır mı bârigâhina?  
Ölüm uykusundan bir lâhza uyan, 
Su nankör milletin bak günahına. 
Tahkire yeltenen tâc ü tahtını 
Denedi bu millet kara bahtını 
Sınadı sillenin nerm ve sathını 
Rahmet et sultanım suzi ahına. 
Tarihler ismini andığı zaman, 
Sana hak verecek, ey koca Sultan;  
Bizdik utanmadan iftira atan, 
Asrın en siyasi Padişahına! 
Siyasi Padişah tabirini duyunca aklıma, 

Alman Birliğini kuran İmparator Bis
mark geldi Şu söz ona aittir: “Dünyada 
100 gram akıl varsa bunun 90 gramı Ab
dülhamid Han'da, 5 gramı bende, diğer 5 
gramı da diğer dünya siyasilerindedir. 
Abdülhamid Han büyük bir siyasi de
hadır.'' 

Bu yazıda uzun uzun Abdülhamid 
Han’dan bahsetmeyeceğim. Zira asıl an
latmak istediğim melun İttihat ve Terakki 
olduğu için aşağıdaki anekdota da yer 
verdikten sonra asıl konumuza 
döneceğim. 

Bir gece yarısı Başkatip Esat Bey çok 
önemli bir haberin imzalanması için Ab
dülhamid'in kapısını çalmıştı. Ama kapıyı 
açan olmamıştı. Bir süre sonra Abdül
hamid Han elinde havluyla kapıda görün
müş ve şöyle demiştir: "Evlat bu vakitte 

çok mühim bir iş olduğunu anladım. Ama 
abdest aldığım için geciktim, kusura 
bakma. Ben bu zamana kadar hiçbir de
vlet işini abdestsiz imzalamadım. Getir 
şimdi imzalayayım." 
İşte benim gerçek Ecdadım bu özellik

lere sahiptir. İşte benim asıl Ecdadım bu 
hassasiyete sahiptir. Benim gerçek ve asıl 
Ecdadım Osmanlı Padişahlarıdır. Allah 
cümlesinden razı olsun. Ve böyle bir Ec
dadı melun İttihat ve Terakkiciler tahttan 
indirdiler. Sonra da koca bir Devleti yok 
ettiler.  
Şeyh Edebali Hazretlerinin Osman 

Bey’in sırtını sıvazlayıp da “Haydi Oğlum, 
yolun açık olsun. Yükün ağır, işin çetin, 
gücün kıla bağlı, Allah yardımcın olsun. 
Beyliğini mübarek kılsın. Hak yoluna 
yararlı etsin. Işığını parıldatsın. Uzaklara 
iletsin. Sana yükünü taşıyacak güç, 
ayağını sürçtürmeyecek akıl ve kalp 
versin” duasıyla kurulan Ulu Devletimizi 
alçak ve hain İttihat ve Terakkiciler yık
tılar.  

Osmanlı’yı tabi birden bire yıkmadılar. 
1909 yılında ele geçirdiler ve ondan 
sonra yıkılışa sürüklediler. Osmanlı De
vleti tarihindeki en zor günleri İttihat ve 
Terakki denilen “çakallar güruhunun” za
manında yaşamıştır. 

O çakallar güruhu Ülkemizi gereksiz 
yere Almanya’nın yanında 1. Dünya 
Savaşı’na soktu ve o tarihten sonra “yedi 
düvel” üstümüze çullandı. 
İttihat ve Terakki isminde yazdığı gibi 

ne birleştirici idi, ne de ilerletici idi. İtti

hat ve Terakki isminin tam tersidir.  
Osmanlı’nın içerisinde tüm Milletler 

kardeşçe yaşayıp giderken maalesef 
ırkçılık ve milliyetçilik fikrini İttihat ve 
Terakki ile onun öncesindeki fikir akımı 
Jön Türkler yerleştirmişlerdir.  

Osmanlı İslam ve Müslümanlar 
temelinde hareket eden bir Devlet olsa 
da tüm inanç ve dinlere saygılı idi. Os
manlı Devleti tarihte din ve inanç hür
riyetini herkes için eşit uygulamış ve 
adalet üzere hareket etmiş yegâne De
vlettir.  

Bu minval üzere 600 yıl küsur ayakta 
kalmış bir Devleti, İttihat ve Terakkiciler 
10 yıl içinde yıkıma sürüklemişlerdir. Bu 
nasıl bir aymazlık, bu nasıl bir ahmaklık
tır? 

Evet, çoktandır İttihat ve Terakki üzer
ine bir yazı kaleme almak istiyordum. 
Milli Eğitim Bakanımız Sayın Yusuf Tek
in'in 16 Kasım 2024 tarihinde Batman’da 
beyan ettiği bir gerçek üzerine ve konu 
gündem olduğu için ben de İttihat ve Ter
akki üzerine yazdım.  

Sayın Bakanımız Yusuf Tekin'in şu söz
lerine aynen katılıyorum: 

"İttihat ve Terakkiciler bu ülkede ege
men oluncaya kadar Osmanlı tüm 
herkesin kardeşçe yaşadığı bir ülkeydi." 
İnşallah tekrar bu Ülkede hiçbir ayrım 

ve kimseyi dışlamadan yeni bir Osmanlı 
Modeli kurulur. O Modeli biz tesis ede
ceğiz, inşallah. 

AHMET SANDAL 
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İTTİHAT VE TERAKKİ 
İSMİNİN TAM TERSİDİR 

Turkcell Genel Müdürü Ali Taha Koç, "Turkcell olarak insana hizmet ed
erken, yaşadığımız ekosisteme ve tüm canlılara da aynı hassasiyetle yak

laşıyor, gelecek nesillere yaşanabilir bir dünya bırakmayı amaçlıyoruz." dedi. 

Turkcell, sürdürülebilirlik  
vizyonunu COP29'da anlattı 

Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Işıkhan: 
Ekonomi politikalarımız istihdam oluşturmayı 

Turkcell Genel Müdürü Ali 
Taha Koç, Birleşmiş Milletler 
(BM) İklim Değişikliği Çerçeve 
Sözleşmesi 29. Taraflar Kon
feransı'nda (COP29) Turkcel
l'in sürdürülebilirlik 
vizyonunu anlatarak, öncelik
lerinin enerji verimliliğine 
odaklanarak tükettikleri ener
jiyi azaltmak ve yenilenebilir 
enerji yatırımlarına hız ver
mek olduğunu bildirdi. 

 
Şirketten yapılan açıkla

maya göre, Turkcell Genel 
Müdürü Koç, Azerbaycan'ın 
başkenti Bakü'de gerçekleştir
ilen COP29 kapsamında 
Dünya Bankası pavilyonunda 
düzenlenen "Gelecek İçin Diji
tal Çözümler" oturumunda 
konuşma yaptı. 

 
Açıklamada oturumdaki 

konuşmalarına yer verilen 
Koç, Turkcell'in enerji verimlil
iği ve yenilenebilir enerji 
yatırımlarına verdiği önemi 
vurguladı. 

 
Turkcell'in rüzgar ve güneş 

enerjisi santrali yatırımlarına 
işaret eden Koç, "Turkcell 
olarak insana hizmet ederken, 
yaşadığımız ekosisteme ve 
tüm canlılara da aynı has
sasiyetle yaklaşıyor, gelecek 
nesillere yaşanabilir bir dünya 
bırakmayı amaçlıyoruz." açık
lamalarında bulundu. 

 
Koç, Turkcell'in rüzgar ve 

güneş enerjisi santrali yatırım
larıyla 2026 yılı sonunda 

toplamda 240 milyon dolarlık 
yatırım planladıklarını aktardı. 

 
Şirketin bu kapsamda 

sürdürülebilirliği, stratejik 
odak alanlarından biri olarak 
belirlediğini kaydeden Koç, 
"Sürdürülebilirlik ekibini 5 yıl 
önce kurup bu alanda kısa, 
orta ve uzun vade planlarını 
yapmış bir şirket olarak 
önceliğimiz, enerji verimlil
iğine odaklanarak tükettiğimiz 
enerjiyi azaltmak ve ye
nilenebilir enerji yatırımlarına 
hız vermek. Sanayi Devrimi ile 
birlikte büyüyen iklim krizini 
teknoloji devrimi ile yenmeye 
kararlıyız." ifadelerini kullandı. 

 
Koç, aynı gün gerçekleştir

ilen "Türkiye pavilyonunda" da 
konuşma yaparak, Turkcell'in 
2050'de net sıfır karbon 
emisyonu hedeflediğinin altını 
çizdi. 

 
"Turkcell olarak dijital 

dönüşümün iklim değişikliği 
ile mücadelede oynadığı rolün 
bilincindeyiz." yorumunda bu
lunan Koç, şöyle devam etti: 

 
"İmza attığımız inovasyon

lar sayesinde gerek operasy
onlarımızda gerekse de 
müşterilerimize sunduğumuz 
ürün ve hizmetlerde enerji 
verimliliği sağlayacak çözüm
ler geliştiriyoruz. Hedefimiz 
2050'de net sıfır bir şirket 
olmak. Bu doğrultuda elektrik 
ihtiyacımızın yüzde 100'ünü 
yenilenebilir enerji sertifikalı 

kaynaklardan karşılıyoruz." 
 
Bilim Temelli Hedefler Gir

işimi'nin (SBTI) kıstaslarına 
uygun olarak 2030 sera gazı 
azaltım hedeflerini oluştur
duklarını hatırlatan Koç, SBTI 
tarafından onay aldıklarını 
bildirdi. 

 
Koç, "Türkiye'de 

telekomünikasyon ve teknoloji 
sektöründe SBTI hedefi onay
lanan tek şirketiz. Bunun yanı 
sıra tüm dünyadan 21 bin şir
ketin sürdürülebilirlik çalış
malarının ve sonuçlarının 
değerlendirildiği CDP (Carbon 
Disclosure Project/Karbon 
Saydamlık Projesi) İklim 
Değişikliği raporlamasında 'A' 
listesine girerek sek
törümüzde bu alanda lider 
olduk." değerlendirmesinde 
bulundu. 

 
Turkcell'in elektronik atık

ların yol açtığı sorunlar 
konusunda duyarlı olduğuna 
dikkati çeken Koç, 2019'dan 
bu yana yürüttükleri "Eğitime 
Dönüştür" projesiyle elek
tronik atıkların geri 
dönüşümünü sağladıklarını 
aktararak, "Buradan elde 
edilen gelir ile yüzlerce 
çocuğumuza nitelikli eğitim 
desteği sağladık. 
Sürdürülebilirlik taah
hüdümüzle bu konuda çözüm 
üretmek için var gücümüzle 
çalışıyoruz." şeklinde görüş be
lirtti. 

 
Konferansın Dijitalleşme 

Günü'nde kabul edilen "Green 
Digital Action" deklarasy
onunu da destekleyen Turk
cell, dijital teknolojilerin iklim 
değişikliğiyle mücadeledeki 
kritik rolüne katkıda bulunma 
kararlılığını teyit etti.

İsrail Gazze Şeridi’nde 5 Ekim'den bu 
yana yoğun ve şiddetli saldırılar düzen
liyor. Bölgenin kuzeyine yiyecek ve içme 
suyu gibi temel insani ihtiyaçları içeren 
yardımların girişinin engellenmesi se
bebiyle ne yazık ki büyük bir kıtlık 
yaşanıyor. 
İsrail Gazze'nin kuzeyine abluka 

uyguladı, Filistinlilerin bölgeye giriş çıkışını 
engelledi, acil yardımların girişini de dur
durdu. 

Geçtiğimiz hafta Beyt Lahiye'deki Kemal 
Advan Hastanesi'nin başhekimi Dr. Hüsam 
Ebu Safiye, Gazze'nin kuzeyine temel 
malzeme ve tıbbi ekipman gönderilmesi 
çağrısında bulunmuş, durumun dayanıl
maz olduğunu söyleyerek yıkılan binaların 
altında mahsur kalan Filistinlilerin yardım 
çağrıları yaptığını vurgulamıştı. 

 
Hiçbir yardım gitmedi. 
BM Filistinli Mültecilere Yardım Ajansı 

(UNRWA) engellenmişti. UNRWA 
bölgedeki doktorların "endişe verici yeter
siz beslenme vakaları" bildirmesi ne
deniyle "Gazze'nin kuzeyinde kıtlık 
yaşanmasının muhtemel olduğunu" açık
lamıştı. 

 
Hiçbir gelişme yaşanmadı. 
Oxfam'ın Gazze'deki gıda güvenliği so

rumlusu da Gazze'nin kuzeyinde "son 
derece vahim bir durum" olduğunu ve "bir 
felaketi önlemek için birkaç gün içinde 
acilen harekete geçilmesi gerektiğini" kay
detmişti. 

 
Bu çağrıda yanıt bulmadı. 
BM Sözcüsü Stephane Dujarric, 

geçtiğimiz günlerde yaptığı açıklamada İs
rail'in Gazze'nin kuzeyine daha önce plan
lanan insani yardım sevkiyatlarını yine 
engellediğini açıkladı. 
İsrail ordusu, yardım girişini en

gellerken, Gazze Şeridi'nin kuzeyinde mev
cut altyapıyı, su kuyularını ve hastaneleri 
bilinçli olarak hedef alarak bölgeyi yaşan
maz hale getirdi. 

Gazze'deki hükümetin Medya Ofisi, bir 
hafta önce yaptığı açıklamada, İsrail'in 
kuşatma ve saldırılarının yanı sıra açlık ve 
susuzluk nedeniyle ölümlerin yaşandığı 
Gazze Şeridi'nin kuzeyini felaket bölgesi 
ilan etti. 

Filistinliler, İsrail'in Gazze Şeridi'nin 
kuzeyini bombardıman, aç bırakma ve 
zorla yerinden etme yöntemleriyle işgal 
ederek bölge sakinlerini yerinden ettikten 
sonra burayı tampon bölge haline ge
tirmek istediğini belirtiyor. 

Birleşmiş Milletler (BM) Yakın Doğu'daki 
Filistinli Mültecilere Yardım ve Bayındırlık 
Ajansının (UNRWA) Kıdemli İletişim 
Görevlisi Louise Wateridge de 12 Kasım'da 
yaptığı açıklamada İsrail'in kuşatması al
tında bulunan Gazze'nin kuzeyine BM'nin 
erişiminin engellendiğini ve 1 aydan uzun 
süredir UNRWA'dan hiçbir yetkilinin bu 
bölgeye ulaşamadığını bildirdi. 

Gazze Şeridi'nin kuzeyindeki bölgelerde 
(Cibaliya, Beyt Lahiya, Beyt Hanun) halen 
80 bin Filistinli bulunuyor. 

Kuzeydeki 80 bin Filistinli açlık ve susu
zluk nedeniyle ölüm riskiyle karşı karşıya! 

Gazze'deki Sivil Savunma Müdürlüğü 
Sözcüsü Mahmud Basal, Sadece Beyt Ha
nun'a yardım girişine izin verilmesini 
değerlendirdi. 

Basal "Filistinliler, İsrail'in uyguladığı 
kuşatma ve aç bırakma politikası nedeniyle 
yiyecek bir somun ekmek, içecek bir damla 
su bulamıyor. Bahse konu edilen bu 
yardımların Filistinlilerin ihtiyaçları 
karşılama noktasında hiç bir değeri yok. 
Beyt Hanun beldesindeki barınma merkez
lerinde halen 800 Filistinli aile bulunuyor. 

Gelen yardımlar ve su 50 aileye dahi yet
miyor." dedi. 

Gazze Şeridi'nin kuzeyinin şu anda 
halkın açlık ve susuzluktan kurtulması için 
günde yaklaşık 500 tır yardıma ihtiyacı 
olduğuna dikkati çeken Basal, İsrail'in ise 
sadece 3 tır yardımdan bahsettiğini ak
tardı. 

 
Basal, Gazze Şeridi'nin kuzeyindeki du

ruma ilişkin şunları sözlerine ekledi: 
 
"İsrail'in niyeti henüz belli değil; böl

geleri birbirinden ayırmayı mı, yoksa bir 
tampon bölge kurmayı mı planladığını 
bilmiyoruz. Ancak açık olan şey, İsrail'in 
Filistinlileri silah altında zorla yerinden 
etmede ısrarcı olduğu." 

 
ABD tüm bu yapılanlara ortak! Açlıktan 

ölümler başladı ve devam edecek gibi 
gözüküyor. Bizler sıcacık yataklarımızda, 
akşam yemeklerini hazmedemezken kimi
leri Dubai çikolatası  kuyruğuna girerken 
Gazze bir yudum ekmek ve su bulamıyor. 
Dünyanın tüm ikiyüzlülüğüne karşı diren
meye çalışan Gazze halkı İsrail’e karşı de
vletlerin onurlu bir duruş göstererek bir 
çaba göstermelerini ve en azından yiye
ceğe ulaşmayı umut ediyorlar. Her gün üz
erlerine yağan bombaların arasından 
baktıkları bu dünyanın yarını onlar için o 
kadar uzak ki! 

 
 
Her an ölümün kıyısında açlıkla mü

cadele etmek böyle bir devirde neyle ifade 
edilebilir anlatabilecek olan var mı? 

 
Trump göreve başlayacak ve değişen bir 

şey olmayacak. Kabinesine baktığımızda 
Marco Rubio'yu Dışişleri Bakanı olarak 
seçti.  

 
İsrail'in sadık bir destekçisi olan Rubio, 

bu yılın başlarında Gazze'de ateşkes çağrısı 
yapmayacağını ve İsrail'in Hamas'ın "her 
unsurunu" yok etmesi gerektiğine 
inandığını söyleyerek, "Bu insanlar vahşi 
hayvanlar," demişti. 

 
Asıl vahşi hayvanlar kendileri! 
 
Kendinden başka hiçbir canlıya yaşam 

hakkı tanımama zihniyeti olan vahşi hay
vanlar bunlar. 

 
Anlayacağınız üzere Gazze ölmeye 

devam ediyor. İslam Alemi ne yapıyor 
sorusu hep bizi derinden yaralayan! 

 
Aslında kabul etmemiz gereken bir 

gerçek var. 
 
İslam Alemi’nin kalmadığı bölük, pörçük 

olduğu! 
 
Allah Gazze’nin de Müslümanların da 

yardımcısı olsun. 
 
Bir yanda vahşi batı diğer yanda uyuyan 

bir İslam Alemi… 
 
Kopsun kıyamet demekten başka geriye 

ne kalıyor. 
 
Sahi siz Dubai çikolatası yediniz mi, 

Gazze’de açlıktan ölüm varken!

Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Vedat 
Işıkhan, sosyal medya 
hesabından, Türkiye İs
tatistik Kurumu (TÜİK) 
tarafından açıklanan 
temmuzeylül dönemi 
iş gücü istatistiklerine 
ilişkin paylaşımda bu
lundu. 

2024'ün üçüncü 
çeyreğinde bir önceki 
çeyreğe göre istihdamı 
136 bin kişi artırdık
larını belirten Işıkhan, 
böylece istihdamı 32 
milyon 734 bin kişiye, 
istihdam oranını ise 
yüzde 49,6 seviyesine 
yükselttiklerini vurgu
ladı. 

 
Bakan Işıkhan, işsiz 

sayısının aynı dönemde 

20 bin kişi azalarak, 3 
milyon 106 bin kişiye 
gerilediğine ve işsizlik 
oranının yüzde 8,7 ile 
tekli hanelerde seyret
meye devam ettiğine 
dikkati çekerek şunları 
kaydetti: 

"İş gücüne katılım 
oranında kaydettiğimiz 
116 bin kişilik artış, at
tığımız adımların doğru 
olduğunu kanıtlıyor. 35 
milyon 840 bin kişiye 
ulaşan iş gücü sayımızı 
artırmaya devam ede
ceğiz. Ekonomi poli
tikalarımız istihdam 
oluşturmayı güçlü bir 
şekilde sürdürüyor. İş 
gücüne katılım ve istih
dam oranında çeyreklik 
bazda tarihi zirveye, iş
sizlik oranında ise son 

11 yılın en düşük se
viyesine ulaştık. 

 
Orta Vadeli Program 

(OVP) beklentilerimize 
göre iyi performans 
gösteren işsizlik oranı 
geçtiğimiz yılın aynı 
dönemine göre 0,5 

puan azaldı. Bir önceki 
yılın aynı dönemine 
göre, istihdam 
oranımızda 1,2 puan, iş 
gücü katılma 
oranımızda ise 1 puan 
artış kaydettik. OVP 
hedeflerimiz doğrul
tusunda, istihdam 

olanaklarını artıracak, 
işsizliği azaltacak çalış
malarımızı sürdüre
ceğiz. Gençlerin ve 
kadınların iş gücü 
piyasasına katılımını 
destekleyecek adım
larımızı kararlılıkla 
uygulayacağız."

ARZU ERDOĞRAL

Siz Dubai çikolatası  
yediniz mi, Gazze’de 

açlıktan ölüm varken!
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İslam ÖZKAN
Gülay ADIGÜZEL

HiçBir güç bir insanı ne zorlasevdirebilir ne de nefret ettirebilir;çünkü, sevgi ve nefret insanın gönlün-dedir.
Gönülde olan sevgi bir kişinin

kurtuluşuna vesile olabileceği gibi
felaketine de neden olabilir.  Onun için Müslüman; kimi, neyi,neden seveceğini bilmesi gerektiğigibi kimi, neyi, neden sevmeyeceğinide iyi bilmelidir.

Müslüman hayatının her anında
şuurlu olmalı, ahmakça sevgi ve
nefretlerden uzak durmalıdır. İslam ölçü dini olup Müslümansevgi ve nefrette de İslam’ın koyduğuölçüye kesinlikle uymalı, ölçünün dışı-na asla çıkmamalıdır.

Müslüman için ölçü; Allah(c.c.)
ve resulü(s.a.v.)’nün sevdiğini sev-
mek sevmediğini sevmemektir.

Kişi kurtuluşa erebilmesi için mut-laka Allah(c.c.) ve Resulü Muham-med(s.a.v.)’i sevecek; ayrıca, Allah(c.c.)ve Resulü(sav)’nün sevdiklerini de se-vecek ve sevmediklerini sevmeyecek.Şunu kesin ve net olarak ifade edi-yorum:Allah(c.c.) ve Resulü(s.a.v.)’nü sev-meyen hele hele düşmanlık besleyenbirine sevgi duymak insanı felaketegötürür; yani, Müslümanlıktan çıkarır!
Ömrünü Allah(c.c.)’ın dinini or-

tadan kaldırmak için çalışan, Müs-
lümanlara düşmanlık eden birine
hangi gerekçeyle olursa olsun bir
Müslüman sevgi ve minnet duya-
maz!Yüce Rabb’miz “ey iman edenler,
benim ve sizin düşmanınız olanları
dost edinmeyin”(Mümtehine 1) bu-yurmaktadır.

Allah(c.c.)’ın ahkâmını ancak, Al-lah(c.c.) ve Resulü(s.a.v.)’nün düşman-ları ortadan kaldırmaya çalışır.
-ebu Cehil, ebu leheb, Firavun,

Nemrut ve muadilleri Allah(c.c.)’ın
dinini ortadan kaldırmaya çalışma-
dılar mı?-Günümüzde de İslam düşmanlarıİslam’ı yok etmek için çalışmıyorlar mı?

Bugün Müslüman çocukları is-
lam’dan uzaklaştırılmaya çalışıl-
maktadır. Deizm ve Ateizm virüsü
önüne geçilemez bir salgın halini
almış durumdadır.-Müslüman Müslüman! Dostunu ve düşmanını iyi bilecekdüşmanların tuzağına düşmemeye ça-lışacaksın! 

kaptırmışsın kendini dünyaya
çocukların kimlerin eline düşmüş,
kimleri örnek alıyor umurunda de-
ğil! Çünkü, Müslümanım diyorsun; an-cak, İslam’ın emir ve yasaklarıyla ilgilibir derdin yok; kim dost kim düşmanumurunda bile değil!Allah(c.c.); “Müminler, müminle-
ri bırakıp da, kâfirleri dost edinme-
sinler! onları dost edinenler, Al-
lah’ın dostluğunu bırakmış olurlar.”(Al-i İmran 28)

Efendimiz(s.a.v.); “Bir kavmi se-
vip de onlarla dostluk kuran, kıya-
mette onlarla haşrolur.” (Taberani)Buyurmaktadır.Sonuç olarak; Müslüman Allah
(c.c.) ve resulü(s.a.v.)’nün sevdiğini
sevmekle sevmediğini sevmemekle
mükelleftir. Müslüman kafiri sevemez; ancak,sevmiyorum diye de hiçbir şekilde zu-lüm de yapamaz; adalet dışı davranış-ta hiç bulunamaz; ayrıca, merhametlive iyi davranmak zorundadır.

yaşayanlara adil ve merhametli
davranılması gerekirken ölenlerinin
arkasından asla rahmet dilenemez!Herkes, her önüne gelen için bi-linçsizce “Allah rahmet eylesin, rah-
metli” diyor.

Arkadaş, Allah(c.c.) düşmanı
bir kişiye Allah(c.c.)’tan rahmet di-
leme hakkını nereden alıyorsun
biraz akıllı olsana, imanına zarar
verebilir!Şunu da belirteyim: 

yaşayan gayri Müslimlerin is-
lam’la müşerref olmaları yani Müs-
lüman olmaları için dua edilebilir
ve merhamet gereği edilmelidir de.Sevgi ve nefretimiz felaketimiz ol-masın!

ALİ DUTAL

Müslüman sevme 
ve sevmemenin
şuurunda olmalı

türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası(TCMB) ekim ayına ilişkin konut fiyat endeksi-ni yayımladı. Konut fiyatları, ekimde bir öncekiyılın aynı dönemine göre yüzde 26,8 arttı.Ekim ayında Türkiye'de tüketici fiyatları yıllıkbazda 48,6 artmıştı. Konut fiyatları reel olarakyüzde 14,7 ile rekor düşüş kaydetti.Ekim ayında üç büyük şehir arasında enyüksek aylık artış yüzde 4,5 ile İzmir'de ger-çekleşti. İzmir'i yüzde 2,8 ile Ankara, yüzde 1,1ile İstanbul izledi. Yıllık bazda bakıldığında isekonut fiyatlarında en yüksek artış Ankara'dakaydedildi. Ankara konut fiyatları geçen yılagöre yüzde 32,5 arttı. Bu oran İstanbul'da yüz-de 21,2, İzmir'de yüzde 28,7 oldu.
KİRALIK KONUTLARDA 
'YILLIK KONTRAT' DÖNEMİKira krizi, ev sahipleri ve kiracılar arasındabüyük bir gerginliğe neden oldu. Ev sahipleri,eski kiracılarını çıkarmak için uzun süren da-valarla uğraşmak yerine, evlerini bir yıllığınakiraya vermeyi tercih ediyor. Bu sayede, her yılkira artışı için pazarlık yapmak zorunda kal-madan, yeni kiracılara daha yüksek fiyatlarlaevlerini kiralayabiliyorlar. Ancak bu durum, ki-racılar için büyük bir sorun haline geldi. Özel-likle öğrenciler ve iş değiştiren kişiler, bir yıllıksözleşmelerle zor durumda kalıyor. Bir dönemuygulanan yüzde 25 zam sınırı nedeniyle mağ-dur olduklarını düşünen ev sahipleri ise eskikiracılarını evden çıkaramadıklarını veya iste-dikleri oranda zam yapamadıkları için dert ya-nıyor. Bu süreçte ev sahipleri ile kiracılar sıksık mahkemede karşı karşıya geliyor. Öyle kitahliye davaların sayısı ciddi oranda arttı.Show Haber'e konuşan İstanbul Emlak Müşa-virleri Başkanı Adnan Yeşiltaş, ortalama 4 yılgibi süre içerisinde kiracıları çıkartmanınmümkün olmadığını söyledi. Bu durum da evsahiplerinin de kendilerini garantiye almanınyol ve yöntemlerini aradığını belirtti.O yöntemlerden biri de "yıllık kiralama"modeli. Zam pazarlıkları, davalar, arabulucu-lar... Bu süreçle uğraşmak istemeyen ev sahip-leri, artık bir-iki yıllık kiracı arayışına geçti. Evsahipleri, senesi dolar dolmaz kiracısının evin-den çıkmasını istiyor. Kira sözleşmelerine debu maddeyi ekleyen ev sahipleri, senesi dolankiracının evinden çıkmasıyla; yeni kiracısınaevini yüksek fiyattan kiralıyor. Depozito, em-lakçı, nakliye ücretleri adeta ateş pahasıyken;bir yıl şartı ise kiracıları daha da zorluyor.Evleri bir yıllığına kiralamayı kimlerin ka-bul ettiği sorusuna yanıt veren Yeşiltaş, "Atan-mış bir öğretmen, memur, hemşire mecburenkabul ediyor. Öğrenciler de mecburen kabulediyor" diye konuştu.

Petrol paraları ile Batılı sapkınlar-dan bile daha sapkın bir hayat yaşayan,başta ABD ve Avrupalı dostlarının gözü-ne girmek için “reform” ve “yenilik” adıaltında İslam’ın dini değerlerini erozyo-na uğratarak olmadık işlere kalkan Suu-di Arabistan’ın yönetimi skandallarınabir yenisini ekledi. Yanıbaşlarındaki Gazze’de çocukla-rın katledilmesini gram umursamadaneğlenmek için konser ve festival dü-zenleyen Suud yönetimi milyarlarcaMüslüman’ın kutsal mekanı olan Kabe-yi’yi batılı şarkıcıların sahne dekoruyaptı. Başkenti Riyad’da yapılan eğlen-ce festivalinde ABD’li popçu JenniferLopez mayo ile sahneye çıkarken sah-ne dekoru olarak Kabe maketi kullanıl-dı. Ortaya çıkan görüntüler büyük tep-ki çekerken “Bu nasıl Müslüman ülke?”

eleştirilerine neden oldu.
KABE İMAMI SESSİZ 
KALMADI, TUTUKLANDISuudi Arabistan'da Muhammed binSelman'ın başlattığı sözde müzik festi-vali, konser vs. türü açılımlarına en cidditepki şu an cezaevinde olan Kabe İmamıSalih Al Talip'ten gelmişti. Talip, tutukla-nacağını bile bile bu "Ahlaksız partiler-den ve şüpheli davetlerden uzak durun"sözleriyle skandal politikaları sert birdille eleştirmiş verdiği en son hutbe ileyanlıştan dönülmesi gerektiğini vurgu-lamıştı. Al Talib tutuklanmadan önce eğ-lence etkinlikleri ve bunların arkasında-ki İslami geleneklerle bağdaşmayan ya-bancılaştırıcı kampanyalara karşı uyarı-da bulunarak “Eşcinsellerin gençlere rolmodel olarak sunulması, bir millet için

utanç ve felaketten başka bir anlam taşı-maz.” ifadelerini kullanmıştı.
TALİB SON HUTBEDE 
ŞUNLARI SÖYLEMİŞTİMünafıklar minberlerinde şöyle di-yorlar: “Kur'an ezberleme halkaların-dan sakının.” Biz ise büyük âlimlerimizin sözleri-ne kulak vererek şunu diyoruz: "Ahlak-sız partilerden ve şüpheli davetlerdenuzak durun." Eğer bu etkinliklerin sade-ce "eğlence" olduğunu iddia ediyorlarsa,bilin ki bunlar, şeriat ölçütlerine dayan-maktan ziyade, kasıtlı ve aşamalı bir şe-kilde hayata geçirilen yabancılaştırmaprojelerinden başka bir şey değildir. Buprojeler, çekici ve baştan çıkarıcı kıyafet-lere büründürülmüş, "değişim" ve "yeni-lenme" gibi içi boş kavramlarla süslen-

miştir. Eşcinsellerin gençlere rol modelolarak sunulması, bir millet için utançve felaketten başka bir anlam taşımaz.Sizler, bu yozlaşmış programlarınıza in-sanların parasını harcıyorsunuz, amasonunda yazık olacak; değerler ve ahlaksavaşında mağlup olacaksınız. Çünkübocalayanlar ne kadar çabalarsa çabala-sın, dinine sıkı sıkıya bağlı bir toplumkarşısında kaybedecekler. Toplum, eğ-lencenin, inançlarını, değerlerini ve ah-lakını sulandırmak için Batı kültürününen "iyileri" olarak ithal edilen unsurlarınbir aracı olduğunu kabul etmeyecektir.Sizin programlarınız, savaş açtığınızKur'an-ı Kerim ezberleme halkaları kar-şısında mağlup olacak ve her gün beşvakit "Allahu Ekber, Allahu Ekber" diyenyüce müminler karşısında hezimete uğ-rayacaktır.nHABER MERKEZİ

tBMM Genel Kurulu, yetkisiz çakar kulla-nanlara 96 bin lira para cezası verilmesini deiçeren kanun teklifinin görüşmelerine başlaya-cak. Edinilen bilgiye göre, haftalık çalışmasınabugün başlayacak Genel Kurul, iç güvenlik ala-nında düzenlemeler içeren, Dahiliye Memurla-rı Kanunu ve Bazı Kanunlar ile 375 Sayılı Ka-nun Hükmünde Kararnamede Değişiklik Ya-pılmasına Dair Kanun Teklifi’ni ele alacak.Bu teklife göre, birinci sınıf mülki idareamirlerinin tespiti amacıyla gerçekleştirilecekinceleme ve değerlendirmeler, her yıl en fazla2 defa İçişleri Bakanlığı tarafından yapılacak.Polis Bakım ve Yardım Sandığının EmniyetTeşkilatı mensubu olan üyelerine veya ölümle-ri halinde mirasçılarına emeklilik yardımı, ma-luliyet yardımı ve ölüm yardımı; emekli olanüyelerine ise katılım payı kar payı ve ölümyardımı yapılacak. Üçüncü kez silahı çalınanveya silahını üçüncü kez kaybedenlerin silahvesikası geri alınacak ve bu kişilere fiil tarihin-den itibaren 5 yıl geçmedikçe silah bulundur-ma ve taşıma izni verilmeyecek. Ateşli silahla-rın namlu, sürgü, gövde, çerçeve, silindir, me-kanizma başı, çıkarıcı, tırnak, ateşleme iğnesigibi parçalarını da ülkeye sokanlara, satanlara5 yıldan 12 yıla kadar hapis cezası verilecek.Ruhsatsız silah taşıyan, satın alan ve bu-lunduranlara verilen hapis cezasının 1 yıl olanalt sınırı 2 yıla, 3 yıl olan üst sınırı da 4 yıla çı-karılacak. Yetkisiz çakar ve tepe lambası kulla-nanlara 96 bin lira ceza verilecek, sürücü bel-geleri 30 gün süreyle geri alınacak ve araç aynısüreyle trafikten men edilecek.

Dokuz Eylül Üniversitesi (DEÜ)Mühendislik Fakültesi Jeoloji Mü-hendisliği Bölümü Öğretim ÜyesiProf. Dr. Hasan Sözbilir, 15 Kasım'dasaat 12.02'de Rize'nin Hemşin ilçe-sinde meydana gelen 4.7 büyüklü-ğündeki depreme ilişkin değerlen-dirmelerde bulundu. Sözbilir, depre-min Doğu Karadeniz gibi depremtehlikesinin düşük olduğu düşünü-len bölgelerde diri fayların varlığınıkanıtlaması açısından bu depreminönemine dikkat çekti. Prof. Dr. Sözbi-lir, aynı gün Malatya’nın Doğanşehirilçesinde yaşanan 4.9 büyüklüğünde-ki depreme de değinerek şu değer-lendirmeyi yaptı: “Doğanşehir- Ma-latya depremi 6 Şubat depremlerin-de kırılan Çardak-Doğanşehir Fayla-rının kuzey ucunda gerçekleşti. Bu-rası aynı zamanda Malatya Fayı’nıngüneydeki segmentini oluşturan Ak-çadağ Fayı üzerindeki bir deprem.Bu da Malatya Fayı'nın 6 Şubat dep-remlerinden sonra etkilendiğini veküçük ölçekli depremler üretmeye

başladığını göstermektedir"Rize-Hemşin depremi KaradenizFayı ile Kuzeydoğu Anadolu Fayı ara-sında sıkışan Doğu Pontid yükseli-miyle ilgili bir deprem niteliği taşıdı-ğını belirten Prof. Dr. Sözbilir, “DoğuPontid yükselimi olarak bilinen alan-da, Karadeniz Fayı ile KuzeydoğuAnadolu Fayı arasında bir sıkışmasöz konusu. 2014-2018 yılları ara-sında gerçekleştirdiğimiz çalışmalar-

da Trabzon ile Rize arasında, potan-siyel diri fay sınıfına girebilecek çoksayıda fay haritaladık. Bu faylar, hemkıyı boyunca hem deniz içinde hemde dağlık alanlarda yer almakta."dedi. Doğu Karadeniz'deki bu fayhatlarının daha detaylı araştırılmasıgerektiğini belirten Prof. Dr. Sözbilir,risklerin doğru şekilde yönetilebil-mesi için bilimsel çalışmaların artı-rılmasının önemine vurgu yaptı.

Suudi Arabistan'da
FESTiVAL SKANDALI!Suudi Arabistan’ın başkenti Riyad’da yapılan eğlence festivalinde sahne dekoru olarakKabe maketi kullanıldı. Muhammed bin Selman'ın başlattığı festival kapsamında ABD’lipopçu Jennifer Lopez mayo ile sahne aldı. Yaşanan rezaletlere "Eşcinsellerin gençlere rolmodel olarak sunulması, bir millet için utanç ve felaketten başka bir anlam taşımaz" söz-leriyle tepki gösteren Kabe İmamı Salih Al Talip ise tutuklanarak cezaevine gönderildi

Konut fiyatında
tarihi gerileme

Eski tip sürücü 
belgelerinde
süre uzatıldı
31 ArAlık'tA eski tip sürücü belgesi-nin yenilenme süresi sona eriyordu. İçişle-ri Bakanı Ali Yerlikaya, sosyal medya hesa-bından eski tip sürücü belgesi olan sürü-cüleri ilgilendiren bir açıklama yaptı. Yerli-kaya, "Karayolları Trafik Yönetmeliği’ninGeçici 10. maddesi uyarınca, eski tip sürü-cü belgelerinin yenilenmesi için belirlenensüre, mevcut şartlar ve vatandaşlarımızınihtiyaçları göz önüne alınarak 31 Temmuz2025 tarihine kadar uzatıldı." dedi. Yerlika-ya, 5 milyon 413 bin 148 adet eski tip sü-rücü belgesi bulunduğunu dile getirdi. Ko-vid-19 nedeniyle 1 Ocak 2016'dan öncedüzenlenen eski tip sürücü belgelerini de-ğiştirme süresi İçişleri Bakanlığınca 31Aralık 2024'e kadar uzatılmıştı. Ehliyetle-rini yenilemeyen sürücüler, bulundukları ilve ilçelerin nüfus müdürlükleri üzerindenrandevu almakta zorlanmaya başlamış vedoluluk oranı yüzde 100'lere ulaşmıştı.

'Deprem tehlikesi 
bilinenden yüksek'Prof. Dr. Hasan Sözbilir, Rize’deki depremin Doğu Karadeniz’deki diri fayların varlığınıgösterdiğini belirtti. Sözbilir, bölgenin deprem tehlikesinin bilinenden daha yüksek ol-duğunu belirterek, “Yeni veriler ışığında yeniden değerlendirilmesi gerekmektedir" dedi

Yetkisiz çakar 
kullanana yeni 
cezalar yolda
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Birleşmiş Milletler (BM) Yakın Do-ğu'daki Filistinli Mültecilere Yardım veBayındırlık Ajansı (UNRWA) Genel Komi-seri Philippe Lazzarini, gazetecilerin so-rularını yanıtladı. BM'de düzenlediği sonbasın toplantısından bu yana durumunçok daha kötüleştiğine işaret eden Lazza-rini, "UNRWA son 75 yılın en karanlık dö-nemini yaşıyor." diye konuştu. Lazzarini,İsrail'in UNRWA'yı yok etmeye çalıştığını,personelini ve tesislerini hedef aldığınıbelirterek, aynı zamanda ajansın meşrui-yetini zedelemek için dezenformasyonkampanyası yürüttüğüne de dikkati çekti."UNRWA'yı baltalama girişimlerininamacı siyasidir." diyen Lazzarini, ajansın"bağlantılarıyla" ilgili iddiaların gerçekle-ri yansıtmadığını söyledi. İsrail'in temelamacının Filistinlilerin mülteci statüsünüyok etmek ve siyasi çözümün parametre-lerini tek taraflı değiştirmek olduğunubelirten Lazzarini, İsrail'in Filistinlilerinkendi kaderini tayin etme hakkını yokederek iki devletli çözümü gömmek iste-diğini dile getirdi. UNRWA'nın yok edil-mesiyle Filistinli mültecilerin statülerinin

yok olmayacağının altını çizen Lazzarini,bu statünün BM kararıyla güvence altınaaldığını kaydetti. Lazzarini, UNRWA'nınyok edilmesi halinde BM'nin ajansın gö-rev yaptığı bölgelerde kritik hizmet sağ-layamayacağını belirterek, "Bu durumdatek alternatif işgalci güç, yani İsrail'in kri-tik hizmetleri sağlama yükümlülüğünüyerine getirmesi olacaktır." dedi.UNRWA personeli arasında da derinendişenin yaygınlaştığını ifade eden Laz-zarini, "Mevcut ortam, personelimizi bü-yük risk altında bırakıyor. Durumundaha da kötüleşmesinden endişe duyu-yoruz." ifadesini kullandı. Lazzarini,"UNRWA'yı hedef almak, BM'yi hedef al-maktır." diyerek, BM Genel Kurulu ve BMGüvenlik Konseyi'nin de bundan zarargördüğünü kaydetti. Bu şekilde kurallaradayalı düzeninin de zayıfladığını belirtenLazzarini, "Bunu engellemek için siyasive yasal gücümüzü kullanmak zorunda-yız." diye konuştu. Lazzarini, zamanakarşı bir yarış olduğunu belirterek, siyasiistek olması halinde başarı sağlanabile-ceğini, UNRWA'nın en karanlık zamanda

başarı sağlayabildiğini söyledi.İsrail Meclisi'nde kabul edilen UNR-WA yasasının uygulanması halinde UNR-WA'nın ne zamana kadar operasyonları-na devam edeceği sorusuna verdiği yanıt-ta Lazzarini, "Görevimizi yerine getirebi-leceğimiz son güne kadar çalışacağız."dedi. Lazzarini, görevlerini yerine getir-me konusunda kararlı olduklarını belirte-rek, yasanın hiçbir zaman uygulanmama-sını umduğunu dile getirdi. İsrail'in BMDaimi Temsilcisi Danny Danon'un kendi-sinin istifasını talep etmesine ilişkin iseLazzarini, "Kendisi bugün bana utançiçinde istifa etmem çağrısında bulundu.Kişisel olarak benimle alakalı bir durumolduğunu düşünseydim, bunu göze alabi-lirdim. Ancak saldırı kişisel olarak banadeğil, yerine getirdiğim göreve ve UNR-WA'ya yönelik." ifadelerini kullandı.Lazzarini, AA muhabirinin, "GazzeSağlık Bakanlığı, ölü sayısının 44 bineyaklaştığını bildirdi. BM ise Gazze'yi 'en-kaz denizi' olarak tanımladı. Her gün ge-lişmeleri takip eden biri olarak, sizce ger-çek ölü sayısı kaç olabilir? BM yetkilisi ol-

masaydınız, Gazze'deki durumu nasıl ta-nımlardınız?" sorularını yanıtladı. "Gaz-ze'deki savaş olabilecek en üst düzeydeyürütülüyor." diyen Lazzarini, ölenlerinyüzde 70'inin kadın ve çocuklar olduğu-nu anımsattı. Lazzarini, daha önce görül-memiş düzeyde gazeteci, sağlık çalışanıve BM çalışanının öldürüldüğünü, yıkımgerçekleştiğini belirterek, "Enkaz altındaçok daha fazla insanın olduğu kesin. Amatam rakamı bilemiyorum. Kayda geçen43 binden fazla ölüm ol-duğu gerçek." dedi. Aynızamanda korkunç ya-şam koşullarının nedenolduğu ölümlere de ba-kılması gerektiğine işa-ret eden Lazzarini, ço-cukların çöp ve lağımsuyu arasında yaşadığı-na dikkati çekti.Lazzarini, Gazze'de-ki durumu tanımlamakiçin hemen hemen herkelimenin kullanıldığınıbelirterek, "Bazen duru-

mu tanımlayacak kelime bulamıyorum."değerlendirmesinde bulundu. Katliamkelimesini kullanmanın da yeterli olama-yacağına işaret eden Lazzarini, "İnsanla-rın maruz bırakıldığı acı tahayyül edile-mez düzeyde." dedi. Lazzarini, bazı insan-ların ölmeyi umduğunu kaydederek, "Sa-vaşın başında 'insani hayvan' tanımlama-sını duymuştuk. İnsanlar artık böyle his-sediyor. Her şeylerini ve onurlarını kay-betmiş durumdalar." diye konuştu. (AA)

HAmAs, Gazze'deki çatışmaların sürdüğübir dönemde, ateşkese hazır olduklarını ancakİsrail'in bu yönde somut bir adım atmadığınıaçıkladı. Hamas Siyasi Büro üyesi Basim Naim,yaptığı açıklamada, "İsrail aylardır hiçbir cidditeklif sunmadı. Biz, Gazze'de ateşkese tama-men hazırız fakat karşı tarafın yaklaşımı so-mut değil" dedi. Naim, bu süreçte uluslararasıtoplumun da tarafları barışa yönlendirmededaha aktif rol alması gerektiğini vurguladı. Ha-mas yetkilisi Naim, Katar'da Sky New televiz-yonundan Yalda Hakim'e verdiği röportajda,Gazze'de ateşkes görüşmelerinde gelinen sonnoktaya ilişkin değerlendirmelerde bulundu.Naim, müzakereler kapsamında en sontemmuzda ateşkese yaklaşıldığını ve bununtüm detaylarıyla ele alındığını belirterek, "Sa-nırım ateşkese ulaşmaya, bu savaşı sona erdi-recek, kalıcı ateşkes sağlayacak, tam çekilmeve esir değişimine gitmeye çok yakındık. Neyazık ki (İsrail Başbakanı Binyamin) Netanya-hu başka bir yol tercih etti." dedi. Ateşkeseyaklaşıldıktan sonra İsrail'in, Mevasi, Han Yu-nus ve Gazze kentinde 3 ayrı katliam gerçek-leştirdiğini ve 31 Temmuz'da da Hamas'ın eskiSiyasi Büro Başkanı İsmail Heniyye'ye suikastdüzenlediğini anımsatan Naim, "Bundan son-ra hiçbir ciddi teklif almadık." ifadesini kullan-dı. Naim, herkesi bu saldırganlığı durdurmakiçin gerekli adımları atmaya çağırdıklarını dilegetirerek, "Çocuklarımız için onurlu ve müref-feh bir geleceği güvence altına almak istiyo-ruz." diye konuştu. Naim, Gazze'de ateşkes an-laşması için hazır olduklarının altını çizdi.

rusyA Devlet Başkanı VladimirPutin'in, yaklaşık üç yıl önce 24 Şu-bat'ın sabahında duyurduğu "özel
operasyon"un başlamasıyla rus or-
dusu, ukrayna topraklarına girmişo günden bu güne savaş devam et-mektedir.Dile kolay, üç yıl olacak!Her savaşın bir maliyeti vardır. Sa-vaş demek yıkım demek, ölüm de-mektir. Gerek Ukrayna gerekse Rusyabu süreçte sayısı tam bilinmese de bü-yük oranlarda askerini kaybetmiştir.Sadece insan kaybı değil aynı zaman-da mali anlamda da iki ülke için büyükkayıplara bu savaş neden olmuştur.Rusya sahip olduğu gaz ve petrolsayesinde, ekonomisi savaşı bir şekil-de göğüsleyebilmiş, dış yardım alma-mıştır. Ancak Ukrayna için aynı şeyi söy-lemek mümkün değil. Savaş ekonomi-si Ukrayna’yı felç etmiş durumdadır.Bu bağlamda İngiltere, ABD ve AB sa-yesinde uzayan savaşın maliyetini kar-

şılanmaktadır. Ukrayna’ya sağla-nan finansal destek özellikleABD Kongresinde, Demokrat ileCumhuriyetçiler arasında tartış-malara neden olmuştur.Trump’un da seçim malze-mesi yaptığı bu konu, ABD ka-muoyundan da destek almakta-dır. 5 kasım ABD seçimleri ön-cesinde Trump, Ukrayna savaşı-nı ima ederek, savaşı bitirme ko-nusunda kararlı olduğunu ifade etmiş-ti. Ukrayna- Rus Savaşının, batılı blo-ğa maliyeti bugüne kadar yaklaşık
200 milyar avroya mal olmuştur. JoeBiden liderliğindeki ABD Senatosu,
ukrayna, israil ve Tayvan’a askeriyardım da yapılmasını öngören 95
milyar dolarlık dış yardım paketinionaylamıştı (24 Nisan 2024). Ancakanlaşılan o ki ABD yani BaşkanıTrump gelecek süreçte artık Ukraynakonusunda daha fazla finansman sağ-lamak istemiyor. Para olmadan savaşta olmayacağı-na göre ABD’yi dışarda tuttuğumuzda,Ukrayna’yı bu durumda AB ve İngilte-re finanse edecektir. Tabi ki savaşındevamını istemeleri halinde birileri-nin destek olması zorunludur. ÇünküUkrayna’nın tek başına savaşı sürdü-rebilmesi olası değildir.Ukrayna, yaklaşık üç yıldır sürdür-mek zorunda olduğu bu savaşta mali

sıkıntıların dışında “asker” bulmaktada zorluk yaşamaktadır. Ek asker bul-mazsa elindeki mevcut er/erbaş sayısıile 1 yıl bile savaşamaz haldedir. Bubağlamda yabancı paralı asker alımı-na kapısını açmıştır. Bugüne kadar50’den fazla dış ülkeden Ukrayna’yaparalı asker desteği sürmüştür.  Yabancı asker konusunda, Ukray-na saflarında en çok vatandaşı bulu-nan ülkeler; ABD, Kanada, İngiltere,Avustralya, Avrupa ve diğer ülkeler-den gelen paralı/gönüllü askerler yeralmaktadır.Bu adıma karşın ise Rusya’da ben-zer uygulamaya gitmiş, ilk etapta
Wagner Grubu ile Ukrayna saflarındayer almıştı. Şimdi ise kuzey koreliyaklaşık 11bin askeri savaşmaları içincepheye göndermiştir. Bu bilgiyi Uk-raynalı üst düzey yetkiler de doğrula-mışlardır. Görülüyor ki bu savaş salt “Ukray-na- Rus” savaşı olmanın çok ötesineuzanmaktadır. Özellikle Ukrayna cep-hesinde büyük bir askeri konsorsiyumdikkat çekmektedir. Ukrayna Cumhurbaşkanı Volodi-mir Zelenskiy, yabancı uyruklu veya
ukrayna vatandaşı olmayan kişile-
rin ordu da dâhil olmak üzere bazıdevlet kurumlarında görev almasınaizin veren yasayı 25 Ekim'de onayla-mıştı. Bu tarihten itibaren Ukrayna va-tandaşı olmayanlar da Ukrayna Silahlı

Kuvvetlerinde, Devlet Özel UlaştırmaServisinde ve Ulusal Muhafızlardasözleşmeli olarak subay pozisyonla-rında görev yapabilecekledir. Yabancı-ların subay pozisyonunda görev yap-masına olanak tanıyan yasanın oyala-ması ile savaşın seyrini değişecektir.Şöyle ki askeri anlamda kritik role sa-hip olan “emir-komuta” inisiyatifi ya-bancı subayların kontrolünde biçim-lenmesi anlamına gelmektedir. Açıksa söyleyebiliriz ki bu savaşartık Ukrayna’nın kontrolünden çık-mıştır. Eğer durulmazsa bu savaş,NATO- RUSYA savaşına dönüşmesiolasıdır. Trump’ın etkisi ne derece olur bil-miyorum ama bu savaşı durdurmayaABD’nin tek başına gücü yetmez. Ma-saya ingiltere, Almanya ve Fran-
sa’nın da oturtulması gerekmektedir. Ateşkes için Rusya’nın şartını bili-yoruz. Daha önce Rusya Devlet Başka-nı Vladimir Putin:Ukrayna'nın birliklerini Donetsk,Luhansk, Herson ve Zaporijya'dançekmesi ve NATO'ya katılma isteğin-den vazgeçmesi halinde Kiev ile mü-zakerelere başlayabileceklerini aksihalde masaya oturmayacağını net ola-rak ifade etmişti. Bakalım, Trump’ın hamlesi sami-mi mi değil mi göreceğiz. Ancak be-nim fikrim bu masa öyle kolay kolaykurulamaz…

CEMAL DURUK

Bu İş 
Trump’ı
Aşar!

AmerikA'nın önde gelen New YorkTimes gazetesinin konuya yakın üç kay-nağa dayandırdığı habere göre ABD, Uk-rayna'nın uzun menzilli füze kullanmatalebini kabul etti. Ukrayna'nın önü-müzdeki günlerde Rusya'nın derinlikle-rine yönelik uzun menzilli füze saldırısıgerçekleştirmeye hazırlandığı öne sü-rüldü. ABD'li yetkililere göre bu karar,Washington'ın Ukrayna politikasındaönemli bir değişikliği temsil ediyor.Ukrayna'nın ilk derin saldırılarını300 kilometre menzilli ATACMS roketle-rini kullanarak gerçekleştireceği tahminediliyor. Ülkeye Amerikan yapımı uzunmenzilli ATACMS taktik füze sistemlerikonuşlandırılacak. ATACMS (Army Tac-tical Missile System), bir taktik balistikfüze sistemi. Bu sistem, kara kuvvetleritarafından düşman hedeflerini yüksekhassasiyetle vurma amacıyla kullanılı-yor. Görevi 20 Ocak'ta Donald Trump'adevredecek olan mevcut Başkan Joe Bi-den, Kiev yönetiminin uzun menzillifüze kullanma taleplerini aylardır red-dediyordu. Moskova'nın Kuzey Kore as-kerlerini cephe hattında konuşlandır-ması ve Ukrayna'ya yönelik yoğun füzesaldırısının Biden'ın fikrini değiştirmiş

olabileceği düşünülüyor.Ukrayna Devlet Başkanı VolodimirZelenski, kararın ardından yaptığı ko-nuşmada füzelerin "kendi adına konu-şacağını" söyledi. Bazı ABD'li yetkililer,uzun menzilli saldırılara izin verilmesi-nin savaşın genel gidişatını değiştireceğikonusunda şüphelerini dile getirdi. Bukararın Rus güçlerinin ilerleme kaydet-

tiği bir dönemde Ukrayna'ya yardımcıolabileceği ve ateşkes görüşmeleri ger-çekleşirse Kiev'i daha iyi bir müzakerepozisyonuna getirebileceği belirtiliyor.Trump'ın göreve geldiğinde Biden'ınkararını geri alıp almayacağı henüz bellideğil. Seçilmiş başkan, uzun zamandırABD'nin Ukrayna'ya yaptığı mali ve as-keri yardımın boyutunu eleştiriyor. Bazı

Cumhuriyetçi yetkililer, Biden'ın görev-den ayrılmadan önce savaşları tırman-dırdığını ileri sürdü. Son aylarda 10 bin-den fazla Kuzey Kore askerinin Rus-ya'nın doğusuna gönderildiği ve bunla-rın çoğunun Kursk bölgesinde çatışma-lara başladığı düşünülüyor.Rusya ise ağır kayıplara rağmen2022'den bu yana en hızlı ilerlemesinisürdürüyor. Ukrayna ordusu, Kursk'akonuşlandırılan Kuzey Kore askerlerin-den bazılarıyla karşı karşıya geldi. Askersıkıntısıyla boğuşan Ukrayna güçleri,ağustos ayında Kursk'a düzenlediklerioperasyonda ele geçirdikleri toprakla-rın bir kısmını kaybetti.
UKRAYNA'YA SİLAH DESTEĞİ Kiev'in diğer müttefikleri de silah te-darik ediyor ancak bunların Rusya için-de nasıl ve ne zaman kullanılacağı konu-sunda kısıtlamalar var. Bunun nedeni,bu tür saldırıların NATO ülkelerini sava-şa çekebilecek veya nükleer bir çatışma-ya yol açabilecek misillemelere yol aça-bilecek olması. Rus lider Vladimir Putin,Amerikan yapımı uzun menzilli füzele-rin kullanılmasının, savaşı tırmandıra-cağı uyarısında bulunmuştu.

Ukrayna, ABD silahıyla
Rusya’yı vurabilecekABD, Ukrayna'nın aylardır ısrarla sürdürdüğü talebine sonunda karşılık verdi.ABD Başkanı Joe Biden yönetimi, uzun menzilli Amerikan füzeleri kullanmak içinUkrayna'ya gerekli izni verdi. Uzun menzilli füzelerin savaşa dahil olması, Ukray-na ordusunun artık Rusya'nın derinliklerini hedef alabileceği anlamına geliyor

Lazzarini: Görevimizin son güne kadar çalışacağız

Hamas: İsrail
ciddi teklif 
sunmuyor

ABD Dışişleri Bakanı Antony Blinken,Brüksel'de düzenlediği basın toplantısın-da, Gazze’deki çatışmalarla ilgili açıklama-larda bulundu. Blinken, İsrail'in Hamas’ınlider kadrosunu hedef alarak, 7 Ekim2023’teki gibi büyük bir saldırı düzenlen-mesini engellediğini ve "kendisi için belir-lediği hedeflere ulaştığını" ifade etti. Blin-ken, bu gelişmenin ardından, "savaşın sonaerdirilmesi zamanının gelmiş olabileceği-ni" söyledi. Blinken, çatışmaların sona er-mesi için Gazze’de insani yardımların gü-venli bir şekilde bölgeye ulaşması gerekti-ğini belirtti. Bölgedeki tahliye edilen siville-rin, savaş sonrasında geri dönüşlerinin ga-ranti altına alınması gerektiğini vurgula-yan Bakan, "daha uzun süreli çatışmalarainsani ara verilmesine ihtiyaç var" dedi. Bubağlamda, sadece saatler değil, günler sü-ren duraklamaların gerektiğini söyledi.Blinken, Kerem Ebu Salim Kapısı’ndabekleyen 900 insani yardım kamyonunadikkat çekerek, "İsrail’in insani yardımlarıgüvenli bir şekilde ihtiyaç sahiplerine ulaş-tırma sorumluluğu var" ifadesini kullandı.Blinken, İsrail'in hedeflerine ulaşaraksavaşın durdurulması gerektiğini bir kezdaha yineledi. "Savaşı sona erdirme zama-nı gelmiş olmalı." ifadesini kullanan Bakan,ilerleyen dönemde esirlerin serbest bıra-kılması ve ateşkes anlaşması için yoğun birşekilde çalışıldığını belirtti. Ayrıca, çatış-malar sona erdikten sonra Gazze’nin yeni-den yapılanması ve Hamas’ın bölgede tek-rar güçlenmesinin engellenmesi için netbir plana ihtiyaç duyulduğunu söyledi.Blinken, bu planların hayata geçirilmesiiçin çabalarını sürdüreceklerini ifade etti.

Blinken: Gazze'de
savaşın sona 

ermesi gerekiyor

19ISTIKLAL-07.qxp_Layout 1  18.11.2024  11:30  Page 1



819 KASIM 2024 SALIYAŞAM

ALDIĞI konutun belgelerini teslim et-
mek için gittiğini söylediği Ukrayna'dan 
yaşadığı Rusya'ya dönmek isteyen ancak 
ülkeye girişine izin verilmeyen 70 yaşında-
ki Lyubov Moiseevna Bikmukhametova, 9 
Ekim'den bu yana İstanbul Havalima-
nı'nda kalıyor. 

Bikmukhametova, Sovyet Sosyalist 
Cumhuriyetler Birliği ((SSCB) döneminde 
bugün Rusya sınırları içinde kalan Ryazan 
şehrinde 1954 yılında dünyaya geldi. SSCB 
ordusunda görevli Müslüman Tatar bir su-
bayla evlenen Bikmukhametova, eşinin 
görevi gereği Rusya'nın birçok şehrinde 
yaşadı. 

SSCB'nin dağılış sürecinde Bikmukha-
metova'nın eşinin son görev yeri, bugün 
Ukrayna sınırlarında kalan Poltova şehriy-
di. Cumhuriyetlerin bağımsızlıklarını ka-
zanmasıyla Bikmukhametova ve ailesi Uk-
rayna vatandaşı olmak zorunda kaldı. Eşi 
ise Ukrayna ordusundan istifa ederek Rus-
ya'ya yerleşti ve daha sonra Bikmukhame-
tova'yı ve çocuklarını da yanına aldı. 

Bu süreçte Rus vatandaşlığına başvur-
mayan ve sadece Ukrayna pasaportuna sa-
hip olan Bikmukhametova, 2021 yılına ka-
dar hiç Ukrayna'ya dönmedi. 

Bikmukhametova, Rus makamlarına 
yönelik yazdığı mektupta, Ukrayna'da aldı-
ğı konutun belgelerini teslim etmek için 
Rusya'dan ayrılarak İstanbul üzerinden 
Ukrayna'ya gittiğini kaydetti. 

Oradaki işlerini tamamlayan Bikmuk-
hametova, tekrar İstanbul üzerinden Rus-
ya'ya gitmek istedi. Başkent Moskova'ya 
uçakla giden Bikmukhametova'ya Rus ma-
kamları, Ukrayna vatandaşı olduğu ve vi-
zesi bulunmadığı için ülkeye giriş izni ver-
medi. 

Deport edilerek Türkiye'ye geri gönde-
rilen Bikmukhametova, 9 Ekim'den bu 
yana İstanbul Havalimanı'nda kalıyor. 

İstanbul Havalimanı çalışanlarının yar-
dımcı olduğu, giden yolcu katındaki kontu-
ar bölgesinde kalan Bikmukhametova, va-
lizini, çantasını ve diğer eşyasını yanından 
ayırmıyor. 

"Eşim Ukrayna ordusu için yemin 
etmek istemedi" 

Lyubov Moiseevna Bikmukhametova, 
AA muhabirine, bir ayı aşkın süredir İstan-
bul Havalimanı'nda kaldığını söyledi. 

Rusya'da yaşadığını belirten Bikmuk-
hametova, "Orada doğdum, eğitim gör-
düm. Enstitüde mekanik teknisyeni eğiti-
mini tamamladım. Sonra evlendim. Eşimin 
görev yeri olan Uzak Doğu'ya gittik. Eşim 
stratejik bombardıman havacılık alanında 
askeri pilottu. Orada 3 garnizonda 13 yıl 
görev yaptık. 13 yıl sonra bizi Ukrayna'ya 
görev için gönderdiler. Sonra Sovyetler da-
ğılmaya başladı. Sovyetler Birliği’nde olan 
ülkeler bağımsızlığını elde ettiler. Ukray-
na'da yaşayanlara vatandaşlık verildi. Böy-
lece Ukrayna vatandaşı olduk. Eşim Ukray-
na ordusu için yemin etmek istemedi. Çün-
kü Sovyetler'e yemin etmişti. Bu nedenle 
Ukrayna'dan ayrılıp Rusya'ya gitti." diye 
konuştu. 

Bikmukhametova, 70 yaşını aşan eşi-
nin şu an Rusya'da olduğunu ifade ederek, 
eşinin iki kez felç geçirdiğini ve birçok 
farklı sağlık sorunu yaşadığını kaydetti. 

"Gece burada yatıyorum" 
Ukrayna'ya neden gittiği sorusunu ya-

nıtlamak istemeyen ve Ukrayna pasapor-
tuna sahip olduğu için Rusya'ya alınmadı-
ğını dile getiren Bikmukhametova, şöyle 
devam etti: 

"Bir aydan fazladır İstanbul Havalima-
nı'nda kalıyorum. Burada çalışanlar 3 gün-
lüğüne beni otele götürdü. Duş almak ve 
dinlenmek için otele gittim. Burada hiçbir 
yere gitmiyorum. Hep aynı yerimde duru-
yorum. Bu nedenle ayaklarım şişiyor. Gece 
burada yatıyorum. Havalimanı çalışanları 
yardımcı oluyorlar. Onlara yardımcı olduk-
ları için teşekkür ederim." 

"Rusya'ya girmeme ve kocamın ya‐
nına dönmeme izin vermenizi rica edi‐
yorum" 

Ülkesine dönmek istediği vurgulayan 
Bikmukhametova, "Rusya'ya, Ryazan ken-
tindeki ailemin yanına gitmek istiyorum. 
Eşim orada yatılı bir pansiyonda kalıyor. 
Onu oradan 9 Ekim'de almam gerekiyor-
du. Sizden (yetkililerden) Rusya'ya girme-
me ve kocamın yanına dönmeme izin ver-
menizi rica ediyorum." dedi. 

Bikmukhametova, ülkeye girmesine 
izin verilmesi halinde Rusya vatandaşlığı-
na geçmek için başvuruda bulunacağını da 
sözlerine ekledi.

Rusya'nın giriş izni 
vermediği yaşlı  

kadın, 9 Ekim'den 
beri İstanbul  

Havalimanı'nda  
kalıyor 

Kimsesiz çocuklara yardım için 
kanoyla Avrupa'yı dolaştı 

İNGİLTERE'DE yaşayan 56 ya-
şındaki Beardmore, kimsesiz ço-
cuklarla ilgili farkındalık oluşturup 
onlara destek olunması amacıyla 
mart ayında Fransa'dan kanoyla 
yolcuğuna başladı. 

Beardmore, Maas, Main ve Tuna 
nehirleri üzerinden farklı ülkeleri 
kanosuyla geçerek Romanya'dan 
Karadeniz'e bağlandı. 

Bulgaristan kıyıları boyunca se-
yahat eden Beardmore, Dereköy Sı-
nır Kapısı'ndan Türkiye'ye giriş 
yaptı, ardından kara yoluyla Tekir-
dağ'da geçerek kanosunu denize 
indirdi. 

Karaya çıktığı zaman kanosunu 
yanında taşıdığı tekerlekli platfor-
mun üzerine alan Beardmore, gece-
leri bazen çadırda bazen de kendi-
sini davet edenlerin evinde konak-
lıyor. 

Şimdiye kadar 14 bin kilometre 
yol kateden Beardmore, gelecek yıl 
nisan ayında İngiltere'ye ulaşarak 
yolculuğunu bitirmeyi he-
defliyor. 

Beardmore, AA muhabi-
rine, İngiltere'de yakınları-
nı kaybetmiş çocuklara 
destek olmak amacıyla yol-
culuğa başladığını söyledi. 

Mart ayında bu macera-
ya başladığını anlatan Be-
ardmore, "Kano yolculuğu 
boyunca 14 bin kilometre 
katederek buraya ulaştım. 
Fransa, Almanya ve Maca-
ristan üzerinden geldim. 
Daha sonra Romanya'ya ka-
dar Tuna Nehri'ni kullanıp 
Karadeniz'e çıkarak Türki-
ye'ye ulaştım. Hayatımın 
büyük bir kısmında sportif 
aktivitelerden hep zevk al-
dım. Koşmak, bisiklet sürmek, uzun 
mesafeli yürüyüşler yapmak gibi." 
dedi. 

Beardmore, her zaman zinde 
kalmak için sporun içinde olduğu-
nu, yolculuğun kendisini yormadı-

ğını dile getirdi. 
"Bana bu yolculukta yardım 

eden herkese teşekkür ederim" 
Yakınlarını kaybetmiş çocuklara 

destek olan bir kuruma insanların 
destek sağlaması için elinden gele-

ni yaptığını belirten Beard-
more, şunları kaydetti: 

"İngiltere'de yaşlı in-
sanlara onların bahçelerin-
de, evlerinde yapamadıkla-
rı şeyleri yaparak destek 
oluyorum. Genellikle üc-
retsiz olarak bunlar için 
paraya ihtiyacım yok. Bu 
yolculuk biraz hayatımı de-
ğiştirdi. İngiltere'deki eşi-

mi ve ailemi arkamda bırakmak zo-
runda kaldım. Noel'de İngiltere'de 
ailemle birlikte olacağım, sonra 
yine geri gelip yolculuğuma devam 
edeceğim. Yolculuk boyunca herkes 
bana misafirperverliğini gösterdi. 

Türkiye'ye vardığımda bana yardım 
etmek isteyen arkadaş canlısı bir-
çok insanla karşılaştım. Bu inanıl-
mazdı. Bana bu yolculukta yardım 
eden herkese teşekkür ederim. Sa-
dece Türkiye'de değil yolculuğun 
tamamında bana yapılan yardımla-
rın tümü çok etkili oldu. Kimsesiz 
çocuklara destek olmak için bu yol-
culuğu gerçekleştiriyorum. Çocuk-
lar için hayır kurumuna bağış ya-
pan herkese de ayrıca teşekkür 
ederim." 

Beardmore, Yunanistan'da bir 
süre kaldıktan sonra tekrar geldiği 
güzergahı da kullanarak İngilte-
re'ye varmayı hedefliyor.

"İyi uyku" tedavisi için  
Kafkasya'dan Kars'a geliyorlar 

Bursa'daki ayı barınağının sakinleri 
"kış uykusu"na hazırlanıyor 

BURSA'NIN Karacabey ilçesinde-
ki ayı barınağının sakinleri, zor kış 
koşullarına dayanabilmeleri için me-
tabolizmalarının yavaşladığı, vücut 
sıcaklıklarının azaldığı dönem önce-
si günde yarım tona yakın yiyecekle 
besleniyor.  

Tarım ve Orman Bakanlığı Doğa 
Koruma ve Milli Parklar (DKMP) 
Bursa Şube Müdürlüğüne bağlı ola-
rak 10 hektar alanda hizmet veren 
Ovakorusu Celal Acar Yaban Hayvan-
ları Kurtarma ve Rehabilitasyon 
Merkezi'nde, yurdun dört bir yanın-
dan getirilen boz ayılar tamamen 
elektrikli teller ve kameralar ile 
7/24 kontrol altında tutuluyor. 

Gelir elde etmek için sokaklarda 
oynatılan ayıların toplanılarak "Ayı-
lara Özgürlük Projesi" kapsamında 

Karacabey ilçesinde 1994 yılında ku-
rulan ayı barınağında şu anda 5'i 
yavru 74 bozayı yaşamını sürdürü-
yor. 

Bazı hayvanların çetin kış koşul-
larına dayanabilmeleri için metabo-
lizmalarının, nefes alıp verme ve 
kalp atış hızlarının yavaşlaması, vü-
cut sıcaklıklarının azalması olarak 
bilinen "kış uykusu" öncesi barınak 
sakinlerinin kışı rahat geçirebilmele-
ri için beslenme ve özel bakım prog-
ramları uygulanıyor. 

Görevliler, ayılara yüksek kalori 
ve protein oranına sahip gıdalardan 
oluşan özel yemlerin yanı sıra elma, 
armut gibi meyveler, havuç, ekmek, 
tavuk ve balık gibi sebze ve etler ve-
riyor. Günlük tüketilen yiyecek mik-
tarı yarım tona yaklaşıyor.

KAFKAS Üniversitesi Sağlık Araştır-
ma ve Uygulama Merkezi'ndeki "Uyku 
Apne Ünitesi"ne Rusya, Gürcistan, Azer-
baycan ve Kafkasya bölgesindeki ülke-
lerden gelen birçok hasta, tedavinin ar-
dından rahat uykuya kavuşuyor. 

Hafta içi her gün hasta kabul edilen 
ve uyku testi yapılan merkeze gelenler, 
başta uyku apnesi olmak üzere uyku bo-
zukluklarının tedavisi için fırsat buluyor. 

Laboratuvarda hasta, çeşitli sensör-
ler içeren kablolar bağlanarak gece bo-
yunca teknisyen kontrolünde uyutulu-
yor. 

Uyku testi esnasında horlama, kas 
aktiviteleri, beyindeki elektriksel aktivi-
teler, solunum ve kardiyak parametreler 
kaydediliyor. 

Geceyi bu laboratuvarda geçiren ve 
uyku esnasında tüm vücut değerleri in-
celenen hastalar, gereklilik halinde bes-
lenme ve diyetisyenlik, kulak burun bo-
ğaz, nöroloji ile ilgili kliniklere yönlendi-
riliyor. 

Türkiye'nin yanı sıra Rusya, Gürcis-

tan ve Azerbaycan gibi ülkelerden Kars'a 
gelen hastalar, Kafkas Üniversitesi Göğüs 
Hastalıkları Uyku Merkezi'nde sağlığına 
kavuşuyor. 

"Bu hastalık için temel risk fak‐
törleri ileri yaş" 

Kafkas Üniversitesi Göğüs Hastalık-
ları Anabilim Dalında görevli Uzman Dr. 
Gülfem Erdoğdu, AA muhabirine, uyku 
laboratuvarında özellikle uykuda solu-
num bozuklukları nedeniyle derin uyku 
uyuyamayan uyku apnesi olan kişilerin 
tanı ve tedavisinin yapıldığını söyledi. 

Uyku apnesi sendromunun uyku es-
nasında kişide, üst hava yolundaki kısmi 
veya tam tıkanıklıklara bağlı olarak orta-
ya çıktığını ifade eden Erdoğdu, "Bu has-
talık için temel risk faktörleri ileri yaş, 
erkek cinsiyet ve obezitedir. Yaklaşık ola-
rak erkeklerde yüzde 4, kadınlarda ise 
yüzde 2 gibi görüldüğü tahmin edilmek-
tedir ancak kadın hastalarımızda başvu-
ru sayısının ve farkındalığın artışı ile bu 
oranların erkeklere yakın olacağını dü-
şünüyoruz." dedi.

Kimsesiz çocuklara destek olmak amacıyla kanoyla Fransa'dan başla-
dığı yolculuğunda Avrupa nehirleri üzerinde 14 bin kilometre kürek 

çeken Andy Beardmore Tekirdağ'a ulaştı. 
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YENİ Mahalle'de bulunan tarihi 
hamamda Ilgaz Belediyesi ile Kül-
tür ve Turizm Bakanlığı koordine-
sinde 2021 yılında restorasyon ça-
lışmalarına başlandı. 

Restorasyon çalışmaları ta-
mamlanan ve iki ay önce ilçe halkı-
nın hizmetine sunulan tarihi ha-
mam, aynı zamanda turizme de 
katkı sağlıyor. 

Dışı taş duvar olan yaklaşık 500 
metrekare alanda kurulu hamam-
da 4 eyvan (salon) ve 4 tek kişilik 
oda bulunuyor. 

Ilgaz Belediye Başkanı Mehmed 
Öztürk, AA muhabirine, Ilgaz Bele-
diyesi olarak hamamı atıl vaziyette 
2019 yılında devraldıklarını söyle-
di. 

Devir işlemlerinin ardından 
Kültür ve Turizm Bakanlığı işbirli-

ğinde restorasyon çalışması yürü-
tüldüğünü belirten Öztürk, hama-
mı tarihi dokusunu koruyarak gü-
zel hale getirdiklerini ifade etti. 

Hamamın yanında eskiden 
bulunan hanın benzeri yapıla‐
cak 

Hamamın iç ve dış cephesinde 

çalışma yapıldığını, mermerlerinin, 
ısıtma ve elektrik sisteminin tama-
men yenilendiğini anlatan Öztürk, 
şöyle devam etti: 

"Hamam dışındaki alana havu-
zumuzu yerleştirdik. Kültür Varlık-
larını Koruma Kurulundan izin ala-
rak hepsi restorasyondan geçti. Ye-

nisini yapsak daha ucuza mal olur-
du ama asıl dokuyu koruyarak 
bunu yaptık. Yanına, geçmişte bu-
lunan ama bugün olmayan hanın 
yeniden yapımı için proje onayları-
nı aldık. Handa 13 dükkan olacak, 
yöresel ürünler satılacak. Dükkan-
ların üst katında 13 odalı motel 
olacak. Hamamla entegre, yöresel 
ürünler yiyebileceğiniz bir alan 
olacak. Yıldıztepe'ye (kayak merke-
zi) gelenleri güzel bir ortamda mi-
safir etmek için hanımızda son aşa-
maya geldik. İhalesine çıkacağız in-
şallah." 

Ilgaz'ın doğasıyla, kültürüyle 
her geçen gün daha gelişen bir ilçe 
olduğunu vurgulayan Öztürk, res-
tore edilen hamama ilişkin, "Bölge-
de tarihi ve modern hamam tipine 
sahip tek yer diyebilirim. Bölge-
mizde böyle güzel bir hamamın ol-
madığını biliyorum. Şu anda ama-
cımıza ulaştık." değerlendirmesini 
yaptı. Ilgaz'ın hem kayak merkeziy-
le hem de hamamıyla ziyaretçileri-
ni ağırladığını dile getiren Öztürk, 
"Ilgaz'a gelen misafirler sadece ka-
yak değil, Ilgaz'ın kültürel ve tarihi 
dokusuna da görecek. Bu hamam-
dan herkes çok memnun. Açılalı 
daha 2 ay olmasına rağmen Anka-
ra'dan turlar gelmeye başladı. Bu 
da bizi mutlu ediyor. Ilgaz her ge-
çen gün daha güzel hale gelecek in-
şallah." ifadelerini kullandı.
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TİYATRODA oynadığı karakter-
ler, esprileri ve samimi tavırlarıyla 
izleyicinin kalbinde yer edinen 
oyuncu ve komedyen Nejat Uygur, 2 
kez ABD, 4 kez Avrupa turnesi yaptı, 
35 sene Anadolu turnelerinde sah-
ne aldı. 

"Cibali Karakolu", "Kaynanatör" 
ve "Sizinki Can da Bizimki Patlıcan 
mı?" adlı eserlerin de aralarında yer 
aldığı 100'den fazla tiyatro oyunun-
da rol alan Nejat Uygur'un vefatının 
üzerinden 11 yıl geçti. 

Subay Behzat Bey ile öğretmen 
Fikret Naciye Hanım'ın çocuğu ola-
rak 10 Ağustos 1927'de Kilis'te 
dünyaya gelen Uygur'un tiyatroya il-
gisi ilkokul yıllarında başladı. 

Ailesinin tayinleri sebebiyle eği-
timine farklı şehirlerde devam eden 
sanatçı, Çanakkale, İstanbul ve Ma-
nisa'daki ortaöğretiminden sonra 
Güzel Sanatlar Akademisi Heykel 
Bölümü'ne girdi fakat mezun olma-
dı. 

Nejat Uygur, tiyatroya 1938'de 
adım attı. Sarıyer Halkevi'nin tiyat-
ro bölümündeki Avni Dilligil Tiyat-
rosu'nda kısa bir süre amatör oyun-
culuk yapan Uygur, spora ilgisi dola-
yısıyla 1943'te yine Sarıyer Halk-
evi'nde boksla beraber atletizm, su 
topu ve at biniciliği alanlarına yö-
neldi. 

Sanatçı, vatani görevini yaptık-
tan sonra, 1949'da "Nejat Uygur Ti-
yatrosu"nu kurdu, 1952'de ise ken-
disi gibi tiyatrocu olan Necla Uygur 
ile dünya evine girdi. Uygur çiftinin, 
Ahmet, Kemal, Behzat, ikiz kardeş-
ler Süheyl ve Süha olmak üzere 5 
çocuğu dünyaya geldi. 

Ömrünü Türk tiyatrosuna ada‐
dı 

Türk tiyatrosuna gönül veren ve 
60 yıldan fazla sahnede kalan sanat-
çı, geleneksel Türk temaşa sanatın-
da kendine özgü bir tavır geliştire-
rek, rol aldığı oyunlarda çocuksu 
tiplemeleriyle söze dayanan oyun-
culuğu ve hafif komedileriyle adın-
dan söz ettirmeyi başardı. 

Nejat Uygur, sanatın toplum için 
olduğu düşüncesiyle yola çıkmış ve 
bir açıklamasında, "Sanatçı halkın 
gözü, ağzı, kulağıdır. Halkın yanında 
olduğunuz, dertlerini söylediğiniz 
zaman sizi seviyorlar. Ayrıca çok 
güldükleri zaman da unutmuyorlar. 
Sevgi ve saygımı seyircimden hiç 
eksik etmedim. İnsan onuruyla kati-
yetle hiç oynamadım. Oyunda, 'Kör 
müsün?', 'Sağır mısın?' yazıyorsa 
bunları silip, 'Görmüyor musun?', 
'Duymuyor musun?' diye düzelti-
rim." sözleriyle görüşlerini dile ge-
tirmişti. 

"Hayat gelip geçiyor, ağlamakla 
gülmekle. Zaten komiklik yapıyo-
rum ben, böylesine bir dünyaya gel-
mekle." sözü halen hatırlanan sa-
natçı, Altın Kelebek TV Yıldızları Ya-
rışması'nda "Tiyatroya Destek Yılı 
Özel Ödülü", Kemal Sunal Kültür Sa-
nat Ödülleri'nde "En İyi Tiyatrocu" 
ödülü, 22. Avni Dilligil Tiyatro Ödül-
leri'nde ise "Belkıs Dilligil Onur 
Ödülü" dahil 50'yi aşkın ödüle layık 
görüldü. 

Tiyatro sahnelerinde birçok ilki 
de gerçekleştiren ve tuluat tiyatro-
sunun son ustalarından olan Uygur, 
"Hey Amigo Ver Salata" oyununda 
ilk barkovizyonu, "Ümit mi? Simit 
mi? " adlı oyununda ise daha sonra-
ki yıllarda popüler olan "stand up"ı 
uyguladı. 

Usta sanatçı, "Alo Orası Tımarha-
ne mi?", "Benim Annem Evden Ne-
den Kaçtı", "Cibali Karakolu", "Ha-
nedan", "Hastane mi? Kestane mi?", 
"Kaynanatör", "Miğferine Çiçek 
Eken Asker", "Minti Minti", "Param 
Yok Memet", "Sizinki Can da Bizimki 
Patlıcan mı?", "Şeytandan 29 Gün 
Evvel Doğan Çocuk" ve 
"Zamsalak"ın da aralarında bulun-
duğu 100'den fazla tiyatro oyunun-
da sahne aldı. 

Anadolu turnelerinde 35 yıl 
sahneye çıktı 

Beyazperdede de adından söz et-
tiren Uygur, "Cafer'in Nargilesi", 
"Cafer Bey İyi, Fakir ve Kibar", "Ca-
fer Bey", "Beyaz Melek" ve "Vizonte-
le Tuuba" filmlerinde oynadı. 

Yaşamı boyunca 2 kez ABD, 4 kez 
Avrupa turnesi yapan sanatçı ayrıca 
35 seneye yakın Anadolu turnele-
rinde seyirci karşısına çıktı. 

Hayatını insanları 
güldürmeye  

adayan oyuncu:  
Nejat Uygur 

Çankırı'nın Ilgaz ilçe-
sinde 1800'lü yıllar-

da yapılan ve bir süre 
atıl kalan Tarihi Ilgaz 
Hamamı, restorasyo-

nun ardından yeni-
den hizmete sunuldu. 

Çankırı'da iki asırlık hamam  
restorasyonla ilçeye kazandırıldı 

"Astim Kolektifi"  
sergisi CerModern'de 

açıldı 
ENDÜSTRİYEL üretimin çev-

re ve toplum üzerindeki etkile-
rinin yorumlandığı "Astim Ko-
lektifi" sergisi izlenime sunuldu. 

CerModern'de açılan sergide, 
Hakan Yılmaz, Süleyman Yılmaz, 
Kerem Meriç, Volkan Babaotu, 
Mustafa Akkaya, Berkin Günsay 
ve Erdal Duman'ın eserleri yer 
alıyor. 

Sergide, sanayi ve çevresel 
etkilerle biçimlenen çağdaş sa-
nat anlayışı, dijital medya, sanal 
gerçeklik teknolojileri ve ileri 
dönüşümle harmanlanarak ziya-
retçilerin beğenisine sunuluyor. 

Serginin küratörü ve aynı za-
manda sanat tarihçisi Hakan Yıl-
maz, AA muhabirine, Astim Ko-
lektifi'nin 9. Çanakkale Bienali 
için hazırlandığını söyledi. 

Çevresel sorumluluk bilinci-
nin oluşturulması konusunda 
özellikle gençleri merkeze aldık-
larını belirten Yılmaz, sergide 
eserleri bulunan sanatçıların da 
ileri dönüşüm, çevre ve iklim 
konusunda çalışmaları bulunan 
kişilerden seçildiğini ifade etti. 

Yılmaz, dünyadaki savaş gün-
demini, iklim krizini, orman 
yangınlarını konu alan eserlerin 
de sergide yer aldığını söyledi. 

22 eserden oluşan sergi, 16 
Aralık'a kadar ziyaret edilebile-
cek.

TÜRK oyuncular Esra Bilgiç ve 
Birkan Sokullu, Katar'da Doha Film 
Enstitüsü (DFI) tarafından düzenle-
nen Ajyal Film Festivali'nin konuğu 
oldu. 

Oyuncular, bu yıl "Anlamlı Anlar" 
temasıyla gerçekleştirilen festivalin 
"Bölgesel Bakış Buluşmaları" otu-
rumlarında basın mensuplarıyla bir 
araya geldi. 

Mayıs ayında TOD platformunda 
yayımlanan "Zamanın Kapıları" dizi-
sinde başrolleri paylaşan Birkan So-
kullu ve Esra Bilgiç, AA muhabirine 
festivale davet edilmeleri ve yerli ya-
pımların gördüğü ilgi üzerine açıkla-
malarda bulundu. 

"Çok fazla talep olduğu için 
çok fazla iş yapılıyor" 

Sokullu, "Zamanın Kapıları" dizi-
sinin Orta Doğu ve Kuzey Afrika böl-
gesinde çok beğenildiğine dikkati çe-
kerek, bu sebeple Ajyal Film Festiva-
li'nin açılış seremonisine davet edil-
diklerini söyledi. 

Türk yapımlarına duyulan ilgiden 
memnun olduğunu ifade eden So-
kullu, "Sektöre dair eleştirileri nor-
mal buluyorum. Çok fazla talep oldu-
ğu için çok fazla iş yapılıyor. Yılda 60-
70 iş giren bir ülkede tabii ki hikaye-

lerin birbirine benzemesi ve ilham 
alması kadar normal bir şey olduğu-
nu düşünmüyorum." dedi. 

Sokullu, hikayesi iyi projelerin 
geleceğe kalabileceğini vurgulaya-
rak, son 5 yılda uluslararası anlamda 
çok fazla talep gören yapım sayısının 
azalmış olabileceğini ama bu duru-
mun üretimin çokluğuyla alakalı ola-
bileceğini dile getirdi. 

"Genelde oynadığım karakter‐
lerle çağrılıyorum" 

Bilgiç de seyircinin ilgisinin ve di-
ziyi beğenmesinin gurur verici oldu-
ğunu ifade ederek, "Bazı işler beğe-
nilir, bazıları beğenilmez. Bir işin tel-
evizyonda kalması, sinemada çok iz-
lenmesi için çok etmen var. Tabii ki 
bazısı beğenilecek, bazısı beğenilme-
yecek." diye konuştu.

Türk oyuncular Esra Bilgiç ve  
Birkan Sokullu, Katar'daki Ajyal 
Film Festivali'nin konuğu oldu 
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ABD başkanlığını kazanan D. Trump, 
savaşları durduracağını ima etti.  

Ama bakanları seçerken de Yahudileri 
doldurdu.  

Bunların çoğu Ortadoğu’da savaşmış 
veya politika yapmış kişiler… 

Üzülerek söyleyelim ki çoğu Türk düş
manı… 

O halde Trump’ın yönetimi de bize 
huzur vermeyecek. 

*** 
ABD yönetimi, Tabii ki, 10 tane Yahudi 

iş adamının emrindedir. 
Her iki parti, yani demokratlar ve 

cumhuriyetçiler de onların kon
trolündedir. 

ABD de PENTAGON ne derse o olur. 
Pentagonun da birinci önceliği, İsrail’in 

güvenliğidir. Bundan asla vaz geçemezler. 
Bunu bilerek, Türkiye’nin dış poli

tikasını öyle ayarlaması lazımdır. 
*** 

Türkiye ile İsrail’in milli menfaatleri 
çakışmaktadır. 

Bu bakımdan geçmiş yıllarda İsrail’in  
çıkarı doğrultusunda Türkiye’de idareler 
oluşmuştur. 

Yani İsrail’in ilk hedefi, Süleyman mabe
dini yeniden inşa etmektir. 
İkinci hedefi Arzı mevuttur. Yani Nil’den 

Fırat’a toprak parçalarını elde etmektir. 
Bu topraklar içinde Türkiye’den  de 

parçalar vardır. 
Bir yandan Türkiye’deki yöneticileri 

Masonlardan tayin ederken, 
Bir yandan da Türkiye’deki Kürtleri 

teşkilatlandırıp, devleti bölmeye 
yönelmiştir. 

Bu da PKK yı kurup Türkiye’yi bölmek, 
küçültmek,  

Kürtleri İstismar ederek İsrail devletini 
Türkiye aleyhine genişletmektir. 

O halde İsrail kuruluşundan beri Ara
plara ve Türklere düşmandır. 

Türk Arap düşmanlığını kışkırtıp bir
leşmelerini önlemeye çalışmaktadır. 

*** 
ABD, mademki İsrail’in koruyucusudur. 

Türk milleti içinde daima tehdittir. 
Trump’ın sadece Amerika için çalışa

cağım, hatta borçlarını ödeyeceğim, 
demesi, 

Küresel emperyalizmim hiç hoşuna git
memektedir. 

Çünkü bankerlerin en fazla gelir ge
tirdiği yol savaşlardır. 

 Yahudi bankerler ABD ye borç ver
mekte, bunun faizi ile de zengin olmak

tadırlar. 
Osmanlıyı da böyle yıktılar. Osmanlının 

başına gelen Mason (İngiliz ajanı)lar, 
Kırım ve 93 harbi çıkararak, devleti 

borçlandırdılar.  
Aynı taktiği ABD için de kullanıyorlar. 

ABD yi savaşa sokuyorlar. Sonra Uçak, 
tank top, silah satıyorlar. 

Ama o silahları daima borçla veriyorlar. 
Bu gün dünyanın en borçlu ülkesi ABD 

dir, deniyor. 35 trilyon dolar, ödenecek gibi 
değildir. 

Ama Trump bir tüccar olarak bunları 
biliyor ve hesabını yapıyor. 

Güya tedbir alıyor. Bir yandan da ver
imlilik bakanlığına Elon Musk’ı getiriyor. 

ABD kabinesindeki bu çelişki bir iç 
kavga meydana getirir. 

Ama Trump’ın buna gücü yeter mi bilin
mez. 

Çünkü daha önce de Suriye’den askeri 
çekiyorum dedi. Pentagon daha çok asker 

ve silah gönderdi.  
O halde bu çelişki, Trump’ın veya ABD 

nin politikasını nasıl etkiler? 
Önemli olan da Türkiye’yi nasıl etkiler? 

*** 
Türk liderler,  devletin bölünmezliğini 

korumada kararlı… 
ABD kontrolündeki PKK/YPG, bir 

Teröristan devleti kurarsa, savaş sebe
bidir.  

Bunu da ABD ye bildirmiştir. O halde 
Trump, kendi düşündüğü doktrini mi 
uygulayacak? 

Yoksa Müttefiki ile savaşı mı göze ala
cak? 

Bu iki siyaset tarzı bizim ve Amerika’nın 
geleceğini etkiler. 
Şunu belirtelim ki, Türk, Amerikan 

çatışması, israil’i ortadan kaldırır. 
Yahudilerin oyunları bozulur. ABD yi de 

oldukça yıpratır ki, yıkılışını da hızlandırır.

İstanbul Büyükşehir Belediyesi Bölgesel İstihdam 
Ofisi ev sahipliğinde, İBB Hizmet ve İletişim Grubu işti
raki İSPER koordinasyonu, İBB Hayat Boyu Öğrenme 
Şube Müdürlüğü ve İBB Gençlik Hizmetleri Şube 
Müdürlüğü iş birliği ile gerçekleşen 3. İstanbul Kariyer 
Fuarı, gençlerle işverenleri bir araya getirerek istihdam 
sorununa çözüm odaklı yaklaşımlar sundu.  

 
1547 özel sektör işveren markası ile iş ve staj imkân

larının yanı sıra, iki gün boyunca süren fuar pro
gramında ilham veren konuşmacılarla keyifli 
oturumlar, eğlenceli aktiviteler, Bölgesel İstihdam Ofisi, 
Enstitü İstanbul İSMEK eğitmenleri ve daha pek çok 
eğitmenin verdiği seminerler binlerce gencin kariyer 
ufkuna katkı sağlandı. Bölgesel İstihdam Ofisi mülakat 
alanında 157 firmanın binlerce ilanına 25 bin 700 
katılımcı başvuruda bulundu.  

 
Fuar alanında ise gençler, firmaları tanıma, iş ve staj 

fırsatları hakkında bilgi edinme ve özgeçmişlerini pay
laşarak işveren markalarla bire bir iletişime geçme fır
satı buldular. Üç yıldır İstanbul’da nitelikli genç 
işgücünü alanında lider özel sektör firmalarıyla buluş
turarak istihdama katkı sağlayan fuar ile bugüne kadar 
50 bin kişi ağırlandı. 

 
TÜRKİYE’NİN EN SEVİLEN İSİMLERİ İSTANBUL 

KARİYER FUARI’NDAYDI 
 
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem 

İmamoğlu’nun açılış konuşmasıyla başlayan program, 
Radyo Programcısı Geveze’nin sunumu ve moderatör
lüğünde gerçekleşti. Sabancı Üniversitesi Finans Kürsü 
Başkanı Prof. Dr. Özgür Demirtaş, Yönetim Danışmanı 
ve Yazar İdil Türkmenoğlu, Teknoloji ve Sürdürülebilir
lik İletişimcisi Dr. Sertaç Doğanay, Teknoloji Yazarı ve 
Trend Avcısı M. Serdar Kuzuloğlu, girişimci kadınlar
dan DG Doğru Geri Kazanım Kurucusu Nagihan Yılmaz, 
AnatolianCraft Kurucusu Bilge Can ve Usersdot Kuru
cusu Şevin Ballıktaş, Networking Eğitmeni Erdal 
Uzunoğlu ve Yazar, Eğitmen ve Konuşmacı Hülya Mutlu 
gibi alanında önde gelen isimlerin katılımıyla ana 
sahnede ziyaretçilerle buluştu.  

 
İki gün boyunca tüm oturumların gençlerin yoğun il

gisiyle gerçekleştirilen fuar programında networking’
den kariyer planlamasına, gençlerin gelecekten 
beklentilerinden ekonomiyle ilgili soru işaretlerine, iş 
arama süreçlerinde yaşanan psikolojik buhranlardan 
kişisel mücadeleye kadar her biri ufuk açan ve umut 
aşılayan konulara yer verildi. Program sonunda Metro 
Müzisyenleri’nin icra ettiği birbirinden güzel sahne 
performanslarıyla keyifli bir fuar kapanışı gerçekleşti.

Gençlerin istihdam edilmesine destek olmak amacıyla üç yıldır düzenlenen İstanbul Kariyer Fuarı, 
14-15 Kasım 2024 tarihlerinde Dr. Mimar Kadir Topbaş Gösteri ve Sanat Merkezi’nde gerçekleşti. 

TRUMP BELA 
OLABİLİR Mİ

SEYFİ ŞAHİN

3. İSTANBUL KARİYER FUARI BU YIL DA İŞ ARAYANLARIN AKININA UĞRADI

TBB BAŞKANI EKREM İMAMOĞLU, SEÇİLMİŞ MARDİN  
BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI AHMET TÜRK’Ü ZİYARET ETTİ
TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, yerine 

kayyım atanan seçilmiş Mardin Büyükşehir Belediye 
Eş Başkanı Ahmet Türk’e destek ziyaretinde bulundu. 
Türk tarafından Derik’teki Kasrı Kanco’da ağırlanan 
İmamoğlu, gazetecilerden gelen, “Esenyurt'ta atanan 
kayyım ve belediye başkanının tutuklanması, CHP'li 
belediyelere soruşturma açılmasıyla ilgili konuşulan 
bir konu var. Bunun da Ekrem İmamoğlu'nu engelle
meye, önünü kesmeye yönelik olduğu söyleniyor. Bu 
konuda neler söyleyeceksiniz” sorusuna, “Bu dediko
dulara kafa takmayalım. Evet bu kötülükler olabilir 
mi? Olabilir. Ama çok dirençliyiz. Tahmin edemedik
leri kadar dirençli, dirayetli, milletin hakkını savunma 
konusunda kararlı insanlarız. Bu dönemi hiç kimse 
unutmayacak. Bu ülkenin güçlü bir barışı, huzuru ve 
geleceğinin en iyi şekilde olması için, birbiriyle 
gerçekten samimi konuşan insanların inşa edeceği bir 
dönemin varlığı için koşuyoruz. Kararlı insanlarız. 
Asla yılmayız, asla geri durmayız. Bir milim de geri 
adım atmayız” yanıtını verdi.   

Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İstanbul 
Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
yerine kayyım atanan seçilmiş Mardin Büyükşehir 
Belediye Eş Başkanı Ahmet Türk ve Devrim Demir’i 
ziyaret etti. İmamoğlu’na Mardin ziyaretinde CHP 
Genel Başkan Yardımcıları Gökçe Gökçen, Gül Çiftçi, 
TBB encümeninde görev alan Adana Büyükşehir 
Belediye Başkanı Zeydan Karalar, Mersin Büyükşehir 
Belediye Başkanı Vahap Seçer, Diyarbakır Büyükşehir 
Belediye Eş Başkanları Ayşe Serra Bucak, Doğan 
Hatun ve Adıyaman Belediye Başkanı Abdurrahman 
Tutdere eşlik etti. Türk, İmamoğlu ve beraberindeki 
heyeti, Derik ilçesinde bulunan Kasrı Kanco’da ağır
ladı. İmamoğlu ve Türk, yaklaşık 3 saat süren ağırla
manın ardından kameraların karşısına geçti. 

 
TÜRK: “GÖNLÜNDE BARIŞ YATAN, BU ÜLKEDE 

KUCAKLAŞMAYI, KARDEŞLİĞİ ESAS ALAN 
HERKESİ MİSAFİR ETMEK İSTİYORUM” 

Ev sahibi sıfatıyla ilk konuşmayı yapan Türk, 
“Bugün, bizler için büyük bir onur. İBB Başkanımız, 
Adana Büyükşehir Belediye Başkanımız, Mersin 
Büyükşehir Belediye Başkanımız, Adıyaman Belediye 
Başkanımız, değerli encümenlerimiz, saygıdeğer mil
letvekillerimiz, değerli belediye başkanlarımız, bugün 
bir arada. Sayın Başkanımız, bizi ziyaret etmek üzere 
Mardin'e geldiler. Kendilerine, gelen arkadaşlara hep
sine çok teşekkür ediyoruz. Gelişleri, bizleri ziyaret 
etmesi, bizler için büyük bir onur. Tabii ki 
Türkiye'deki gelişmeleri hepimiz dikkatle izliyoruz. 
Kayyım siyasetiyle, bu ülkenin demokrasiye kavuş
masına imkan yok, olanak yok. Gönül isterdi ki; 
barışçıl, kucaklayıcı bir sürecin gelişmesidir. Adaletsi
zliğin, eşitsizliğin ortadan kalktığı bir sürecin gelişme
sidir. Hepimiz, demokrasiye inananlar, bunun çabası 

içindeyiz. İnanıyorum ki, çok kısa bir sürede, bu ülk
eye demokrasi gelir, halklarımız kucaklaşır, ötek
ileştirilen politikalardan vazgeçilir; adaletin ve 
eşitliğin olduğu bir düzen sağlanmış olur. Şunu da 
etmek istiyorum: Belki bu biraz kişisel bir şey. Burası 
evim. Herkese açık. İbrahim Halil sofrası. Gönlünde 
barış yatan, bu ülkede kucaklaşmayı, kardeşliği esas 
alan herkesi misafir etmek istiyorum” dedi. 

 
İMAMOĞLU: “YERELDEKİ KALKINMANIN 

YEGANE ADRESİ YEREL YÖNETİMLERDİR” 
Sözlerine, “Kıymetli Ahmet Başkanımıza, Eş 

Başkanına ve Mardin'in bütün belediye yöneticilerine 
elbette geçmiş olsun duygularımızla buradayız” şek
linde başlayan İmamoğlu da şunları söyledi: 

“Çok kıymetli TBB’nin encümen üyelerimizin de bir 
kısmı bugün bizimle birlikte. Bu aslında kişisel bir zi
yaretti. Ama yakın bölgeden, başta Diyarbakır, Mersin, 
Adıyaman ve Adana Belediye Başkanlarımız da bi
zlere eşlik ettiler. Türkiye'de yerel demokrasinin çok 
güçlü olmasını ve yerelden büyük bir kalkınmayı 
hedefleyen ülke olmalıyız. Yereldeki kalkınmanın da 
yegane adresi, açıkçası yerel yönetimlerdir. Yerel 
yönetimleri güçlendirmediğiniz zaman, ama bir belde 
ama bir ilçe ama il, büyükşehir fark etmez, orada 
gerçekten kalkınmayı sağlayamazsınız. Bu manada 
bütçe olarak güçlendirilmesini, yetkilerinin arttırıl
masını, yereldeki o güçlü yapının varlığıyla ülkenin 
tamamına yayılacak olan zenginleşmeyi, insanların 
daha iyi bir eğitim almasından tutun, kreşlerinden, 
sosyal yardımlaşmasına varıncaya kadar yerel 
hizmetlerin en güçlü seviyeye ulaşması ki dünyadaki 
örnekleri de böyle bu şekilde olabilir, bu şekilde 
mümkündür.” 

 
“NE YAZIK Kİ UZUN YILLARDIR TAM TERSİNE 

BİR SÜRECİ YAŞADIK” 
“Biz, ülkemizde yerelde güçlenmeyi, yerelde yetki

lerin daha fazla olmasını konuşurken, ne yazık ki 
uzun yıllardır tam tersine bir süreci yaşadık. Yerelde 
yetkiler kısıtlandı. Hatta bugün Türkiye'de, artık yerel 
yönetimlerin bütçeleri, sadece maaş ödeme seviye
sine kadar inecek şekilde bir basiretsizlik yaşan
makta. Şimdi biz bu sorunları çözmeyi, bu sorunları 
tekrardan iyileşmeye dönük bir seviyeye adım atmayı 
hesaplamak veya bu hedefleri koymak yerine, ne 
yazık ki Cumhuriyetimizin 101. yıl dönümünde, yani 
ikinci yüzyılına güçlü bir adım atalım derken, daha ilk 
günlerinde biz kayyımı konuşuyoruz. Yani seçme 
seçilme hakkının gasp edilmesini konuşuyoruz. 
Seçme seçilme hakkının yok sayılmasını konuşuy
oruz. İnsanlarımızın yetkilerinin elinden alındığında, 
gerçekten bu ülkeye olan inancı azalıyor ve en fazla da 
bu ülkenin çocuklarını ve gençlerini etkiliyoruz. Onlar, 
geleceğe umutla bakmakta sıkıntı çekiyorlar.” 

 
“DAHA GÜÇLÜ BİR DEMOKRASİYİ, DAHA GÜÇLÜ 

BİR BİRLİKTELİĞİ ANLATACAĞIMIZ YERDE...” 
“Ve bu ülkenin doğusubatısı, güneyikuzeyi yok. Bu 

ülkenin, Türkiye'nin en büyük ilçesinde, İstanbul'un 
göbeğinde bir ilçeye, bir milyonu aşkın nüfusu, 
gayriresmi nüfusuyla neredeyse 1 milyon 400 bin nü
fusuyla Türkiye'nin en büyük nüfusa sahip ilçesinin, 
kayyıma dönük bir süreçle buluşması… Ardından, 
kadim kültürün şehri, yani bu topraklarda herkesin 
bir arada yaşamasından onur ve gurur duyduğumuz, 
yani dünyayı örnek göstersek, ilk 5’te belki bu toprak
larda birkaç şehir vardır ama gerçekten en önde 
duran şehirlerden biri. Mardin'de her inancı bula
bilirsiniz, her etnik kökeni, her kültürü bir arada göre
bilirsiniz. Biz burada gururla, daha güçlü bir 
demokrasiyi, daha güçlü bir birlikteliği anlatacağımız 
yerde, bugün burada, gerçekten TBB Başkanı olarak, 
büyük bir mahcubiyetle kayyımı konuşuyoruz ve 
kayyıma karşı duruşumuzu, direncimizi, milletimizin 
seçme ve seçilme hakkının varlığını konuşuyoruz.” 

 
“HİÇBİR MEVKİDAŞIM BİR KOLTUK SEVDASI 

UĞRUNA BURADA DEĞİLDİR” 
“Bu, gerçekten üzüntü verici bir durumdur. 

Başımızı öne eğen bir durumdur. Bizi mahcup eden 
bir durumdur. Türkiye Cumhuriyeti devletimizi, mil
letimizi, dünyaya ne yazık ki itibar noktasında kayba 
uğratan bir durumdur. İşte bütün bunlardan sıyrıl
mak adına, biz, bugün bir dayanışma içerisindeyiz. 
Burada bulunan hiçbir mevkidaşım, bir koltuk sev
dası uğruna burada değildir. Tam aksine, her birimiz 
bu ülkenin iyiliği, bu memleketin birliği, beraberliği, 
bölünmez bütünlüğü, bu güzel vatanın, bu cennet 
vatanın her ferdine zenginlik yaşatmasını, her bir fer
dinin hür ve özgür olmasını istiyoruz. Her bebeğin, 
her çocuğun güvende olduğu bir memleketin varlığı 
bizim önceliğimizdir. Bunun olması için de gerçekten 
adalet, demokrasi çok önemli hususlardır. Bunun 
tesisi için sırt sırtayız, omuz omuzayız, birbirimizle 
dayanışma içerisindeyiz.” 

 
“KAYYIM ATAMA ŞEKLİ HUKUKSUZ, KAYYIM 

ATAMA BİÇİMİ HUKUKSUZ” 
“Ben, TBB encümeninde yaptığımız dayanışma ve 

destek açıklamamızın akabinde, ülkemizin önemli 
siyasi partilerinin genel başkanlarını gezdim. Ve biz 
10 siyasi partinin genel başkanından, bu uygulamanın 
hukuksuzluğuna dair, bu uygulamanın kötü olduğuna 
dair ve demokratik olmadığına dair, ‘Aynı fikirde ol
masam da hatta seçilmesin diye mücadele etmiş 
olsam da ama Esenyurt ama diğer şehirlerde yapılan 
bu uygulamanın hukuksuz bir uygulama olduğunu, 
aşama aşama hukuksuzluğun işletildiğini… Kayyım 
atama şekli hukuksuz, kayyım atama biçimi hukuk

suz. İstanbul’da yapılan tutuklama uygulamaları 
hukuksuz. Aynı zamanda meclisin de yok sayılması, 
ayrı bir hukuksuzluk. Oranın da temsil edilmesine fır
sat verilmesi ayrı bir hukuksuzluk’ şeklinde 10 siyasi 
partinin de aynı dil ile hukuku savunmaları, 
demokrasiyi savunmaları değerlidir. Bir siyasi par
tiden randevu alamadık, gerçekleşmedi. Ama ben, o 
siyasi partinin de açıkçası bu konuda çekimser 
kaldığını hissediyorum.” 

 
“İKTİDAR MENSUPLARININ DA BÜYÜK BİR 

BÖLÜMÜNÜN MAHCUBİYETİNİ GÖRÜYORUM” 
“O bağlamda şunu söyleyeyim: Bugün bu uygula

mayı yapan iktidar ve iktidar mensuplarının da büyük 
bir bölümünün mahcubiyetini görüyorum. O partide 
siyaset yapan, vekillik yapan, bir kısım insanların, fa
natik düşünen insanların dışında, büyük bir mahcu
biyet duyduklarını görüyorum. Dolayısıyla buradan 
iddia ediyorum ki; belki de siyasi saiklerle konuya 
tam hakim olmadan bu süreci destekleyen, bu ülkede 
en fazla yüzde 2025 insan vardır. Tekrar ediyorum; 
siyasi saiklerle… Bu konuyu anladığında, bu konuyu 
hissettiğinde, hiçbir zaman yüzde 5’in, 10’un üstüne 
çıkmayacak taraf bulacaktır bu. Bu durumda biz, şunu 
söyleyelim: Bu ülkede bugün, belki CHP’li, belki DEM 
Partili belediye başkanlarının uğradığı hukuksuzluğu 
savunuyoruz, ama bilinsin ki, geleceğe dair, 
Türkiye'de hukukun tesisi, eşitliğin, birlikteliğin, 
huzurun, barışın ve her vatandaşının eşit hissedar 
olduğu bir ülkenin tesisi noktasında, aslında biz 
bugün, gelecekteki bütün belediyelerin, bütün yerel 
yöneticilerin, bütün belediye başkanlarının hukukunu 
savunuyoruz.” 

 
“GELECEKTE KİMSENİN BAŞINA BU HUKUKSU

ZLUK GELMESİN DİYE BUGÜN BURADAYIZ” 
“Gelecekte kimsenin başına bu hukuksuzluk 

gelmesin, diye bugün buradayız. Dolayısıyla Ahmet 
Başkanımıza, siyasi yol arkadaşlarına ama bugün 
özellikle kendi ailesine, bize kapılarını açtı, sofralarını 
açtı, birlikte hem dertleştik hem konuştuk hem 
ülkenin geleceğini, barışını, huzurunu konuştuk hem 
de bir lokma yemeğimizi yedik. Çok teşekkür ederiz. 
Allah yuvasına, evine bereket, huzur versin, sağlık 
versin. Memleketteki bütün hanelere bereket ve 
huzur versin Yaradan. Dua ediyoruz; bu memleketin 
birlikteliğinin, barışının, huzurunun, demokrasiye 
olan inancının karşılığı olarak, o seviyeye erişmem
izin, inanınız ki sadece Türkiye için değil, hemen yanı 
başımızdaki Orta Doğu ülkelerine, hemen yanı 
başımızdaki Balkanlar'a ya da doğumuzdaki diğer 
ülkelere çok örnek olacağını, o ülkelerin de birliği ve 
beraberliği için, o ülkelerde de demokrasinin, adaletin 
tesisi için önemli bir başlangıç olacağını unutmay
alım.” 
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DÜNYA halterinin efsane ismi, "Cep 
Herkülü" lakabına layık görülen olimpi-
yat ve dünya şampiyonu Naim Süley-
manoğlu, çocukluğunun geçtiği Bulga-
ristan'ın güneydoğusundaki Mestanlı il-
çesinde vefatının 7. yılında hasret ve 
saygıyla anılıyor. 

Mestanlı Belediyesi, şehirdeki spor 
tesislerine Naim Süleymanoğlu'nun 
adını verdi ve heykelini dikti. Belediye, 
Süleymanoğlu'nun çocukluğunu geçir-
diği evi Türkiye'nin de katkısıyla müze-
ye çevirdi. 

Açılışa hazır hale getirilen müzeyi 
AA muhabirine tanıtan Mestanlı Bele-
diye Başkanı İlknur Kazım, "Naim Sü-
leymanoğlu, Mestanlı'nın, Bulgaris-
tan'ın, Türkiye'nin ve tüm dünyanın gu-
rurudur." dedi. 

Dünyaca ünlü haltercinin 18 Ka-
sım'daki vefatının 7. yılında Mestanlı'da 
da özlem ve saygıyla anılacağını belir-
ten Kazım, "Mestanlı halkı, Naim Süley-
manğlu'na hak ettiği değeri veriyor. 
Şehrimizde Naim'in adını taşıyan spor 
tesislerimiz var. Şehrin merkezinde bü-
yük haltercimizin anıtı da var." diye ko-
nuştu. 

Kazım, "Büyüyen çocuklarımız, 
Mestanlı halkı ve şehrimize gelen tüm 
konuklarımızın bu müzeyi ziyaret ede-
rek Naim Süleymanoğlu'nun başarıları-
na tanık olarak hayatı ve başarılarıyla 
ilgili bilgi alabileceklerine inanıyoruz." 
ifadelerini kullandı. 

Naim Süleymanoğlu'nun Bulgaris-
tan ile Türkiye arasında köprü oluştur-
duğunu kaydeden Kazım, "Biz, Mestanlı 
halkı olarak, onun başarılarından dola-
yı daima gurur duyarız. 'Onursal hem-
şehrimiz' olarak ilan edilen Naim’in ha-
fızamızdaki varlığını hep canlı tutmak 
üzere gerekli çabalarımızı gösteriyo-
ruz." şeklinde konuştu. 

Belediye Başkanı Kazım, Naim Sü-
leymanoğlu'nun bıraktığı mirasın canlı 
kalmasına ve genç nesillere aktarılma-
sına vesile olacak müzenin kurulması-
na maddi ve manevi destek veren Tür-
kiye'ye müteşekkir olduğunu söyledi. 

Müzede ünlü haltercinin yaşamı 
anlatılıyor 

Tüm hazırlık çalışmaları tamamla-
nan müzenin ilk katında Mestanlı'ya 
yakın Ahatlı köyünün Dericioğulları 
Mahallesi'nde Naim Süleymanoğlu'nun 
dünyaya geldiği köy evinin ortamını be-
timleyen bir oda tertiplendi. Katın di-
ğer mekanlarında da ünlü haltercinin 
Mestanlı'daki çocukluk yıllarından sak-
lanan özel eşyası, fotoğrafları ve anıları 
yer alıyor. 

Evin ikinci katında ise Cep Herkü-
lü'nün yaşamındaki önemli olayların 
yanı sıra Bulgaristan ve Türkiye'de 
sporcu olarak elde ettiği başarılar da 
anlatılıyor. Burada ayrıca Naim Süley-
manoğlu'nun Bulgaristan, Türkiye ve 
dünya basınında ve spor tarihinde yer 
alan haber ve belgesel örnekleri sergi-
leniyor. 

Evin avlusunda dünyanın dört bir 
yanında Naim Süleymanoğlu'nun adını 
taşıyan, ünlü mekanlara rehberlik ya-
pan tabelalı yön göstergeleri yer alıyor. 

"Cep Herkülü" Naim Süleyma‐
noğlu 

Bulgaristan'ın güneydoğusundaki 
Kırcaali iline bağlı Mestanlı ilçesinin 
Ahatlı (Ptiçar) köyünün Dericioğulları 
Mahallesi'nde 1967 yılında dünyaya 
gelen Naim Süleymanoğlu, çocukluğu-
nu Mestanlı'da geçirdi. 

Yetenek ve sporcu olarak eşsiz po-
tansiyeli genç yaşta keşfedilen Naim 
Süleymanoğlu, halterde hızlı yükselen 
kariyer yaparken 1986 yılında Türk ve 
Müslümanlara etnik ve dini asimilas-
yon uygulayan Bulgaristan'daki komü-
nizm rejiminden kaçarak Türkiye'ye il-
tica etti. 

Spor hayatında 46 dünya ve 9 olim-
piyat rekoru, yedişer kez dünya ve Av-
rupa şampiyonluğu ile 3 olimpiyat 
şampiyonluğu kazanan Naim Süleyma-
noğlu, 1984, 1985 ve 1986 yıllarında 3 
kez "Yılın Haltercisi" ilan edildi.

"Cep Herkülü" Naim  
Süleymanoğlu, Bulga-

ristan'daki  
memleketi Mestanlı'da 

özlem ve saygıyla  
anıldı 

MONTELLA, maçtan 
sonra düzenlenen basın 
toplantısında, maçın ba-
şından sonuna kadar mu-
azzam bir performans 
gösterdiklerini söyledi. 

Rakip kaleye 25 şutları 
olduğunu ifade eden Mon-
tella, "Rakibe 4 şut fırsatı 
verdik. Başından sonuna 
kadar domine ettiğimiz bir 
maçta böyle bir perfor-
mans göstermek beni 
daha da çok duygulandırı-
yor. Çünkü beraber kalma-
mıza rağmen soyunma 
odasında herkesi üzüntülü 
gördüğümüzde, yüreğimi-
zi sahaya koyduğumuzu 
gördüğümüzde gerçekten 

gururlanıyorum. O yüzden 
ileride de elimizden geldi-
ğince bu şekilde devam et-
meye gayret edeceğiz." 
diye konuştu. 

Hakan Çalhanloğ‐
lu'nun oyundan alınması 

Bir basın mensubunun, 
Hakan Çalhanoğlu'nun ilk 
yarının sonunda oyundan 
neden alındığına ilişkin 
soru üzerine Montella, Ha-
kan Çalhanoğlu'nu saha-
dan almanın gerçekten 
çok zor olduğunu ifade 
etti. Montella, "Pozisyonun 
domine eden bir oyuncu. 
Sadece ufak bir sakatlık 
oluştu. O yüzden çıkarmak 
zorunda kaldık." dedi.

"17 Kasım Dünya Trafik 
Kazası Kurbanlarını Anma 
Günü", futbol camiasında 
trafik kazası sonucu yaşa-
mını yitiren isimleri akılla-
ra getirdi. 

Galatasaray efsanesi Me-
tin Oktay, Konyaspor'dan 
Ahmet Çalık, Denizlis-
por'dan Doğan Seyfi Atlı, 
Alanyaspor'dan Josef Sural, 
Eskişehirspor'dan Kaan Öz-
türk, Samsunspor'dan Müj-
dat Gürsu, Muzaffer Badalıoğlu, 
Mete Adanır, Zoran Tomic ve Nuri 
Asan kazalarda hayatını kaybede-
rek büyük acılara neden oldu. 

Bulgar Georgi Asparuhov, İtal-
yan Gaetano Scirea, Arjantinli Diego 
Barisone, Panamalı Rommel Fer-
nandez, İspanyol Jose Antonio Re-
yes, Juan Gomez Gonzalez, İngiliz 
Laurie Cunningham, Peter House-
man, Kuzey Makedonyalı Petar Mi-
losevski, Alman Lutz Eigendorf, Ko-
lombiyalı Freddy Rincon, Marino 

Klinger, Brezilyalı Everaldo ve He-
raldo Bezerra da çeşitli ülkelerde 
geçirdikleri trafik kazalarından sağ 
çıkamayarak futbol dünyasını üzdü. 

Metin Oktay, takla atan araç‐
tan kurtulamadı 

Galatasaray'ın efsane futbolcusu 
Metin Oktay, 51 yaşında geçirdiği 
trafik kazasında yaşamını yitirdi. 

Metin Oktay, Eylül 1991'de Bo-
ğaziçi Köprüsü çıkışında geçirdiği 
trafik kazasından sonra kaldırıldığı 
hastanede kurtarılamadı. 

Otomobili takla atan Oktay'ın 

kazada "çenesinin kırıl-
dığı, sol kolunda kırıklar 
olduğu ve dalağının par-
çalanması sonucu iç ka-
nama geçirerek" hayatı-
nı kaybettiği belirlendi. 

Ahmet Çalık'ın kul‐
landığı otomobil şa‐
rampole devrildi 

Ahmet Çalık, 11 Ocak 
2022'de Konya'dan An-
kara'ya dönerken geçir-
diği trafik kazasında ve-

fat etti. 
Çalık'ın kullandığı otomobil, An-

kara-Niğde otoyolunda seyir halin-
deyken Gölbaşı Hacılar mevkiinde 
kontrolden çıkıp şarampole devril-
di. 

Gençlerbirliği altyapısında yetiş-
tikten sonra Galatasaray ve Konyas-
por takımlarında forma giyen Ah-
met Çalık'ın geçirdiği trafik kaza-
sında 27 yaşında hayatını kaybet-
mesi, futbolseverleri derinden 
üzdü.

Trabzonsporlu Dragus'tan 
ayrılık iddialarına  

ilişkin açıklama 
TRABZONSPORLU Dragus, bordo-

mavi kulüpten ayrılmak istediğine yönelik 
haberlere itibar edilmemesini istedi. 

Trabzonsporlu futbolcu Denis Dragus, 
kulübün internet sitesinde yer alan açıkla-
masında, bazı basın organlarında kulüpten 
ayrılmak istediği yönünde çıkan haberlerin 
gerçeği yansıtmadığını vurguladı. 

Trabzonspor gibi büyük bir camianın 
parçası olmaktan gurur duyduğunun altını 
çizen Dragus, şunları kaydetti: 

"Son günlerde Rumen basınına dayan-
dırılarak yayılan ve tamamen asılsız olan 
haberlere büyük bir şaşkınlıkla tanık ol-
dum. Bu tür spekülasyonların, bazı çıkarlar 
doğrultusunda yapıldığını düşünüyorum. 
Şunu net bir şekilde ifade etmek isterim ki 
Trabzonspor'da çok mutluyum. Teknik di-
rektörümüz Şenol Güneş ile aramda son 
derece iyi bir iletişim var ve kulübümüze en 
iyi şekilde hizmet etmeye kararlıyım. Saha-
da elimden gelenin en iyisini yaparak takı-
mımızın başarılarına katkıda bulunmayı 
hedefliyorum. Taraftarlarımızdan, bu tür 
temelsiz haberlere itibar etmemelerini 
önemle rica ediyorum."

ANTALYA'DA düzenlenen 2024 Bil-
lie Jean King Cup Junior Gainbridge Fi-
nalleri ve 2024 Davis Cup Junior Final-
leri'ni takip eden Müderrisgil, AA mu-
habirine yaptığı açıklamada, tenisin 
Türk turizminde önemli katkı sağladı-
ğını söyledi. 

Milli sporcu Zeynep Sönmez'in 
Meksika'da düzenlenen Merida Açık 
Kadınlar Tenis Turnuvası'nda birinci 
olmasının kendilerini gururlandırdığı-
nı anlatan Müderrisgil, "Zeynep aslın-
da önemli bir yol açtı. Tenis sporunun 
gelişmesinde rol modellere, tenis elçi-
lerine çok ihtiyacımız var. Tam böyle 
düşünürken Zeynep Sönmez önemli 
başarı elde etti, hepimize umut oldu. 
Tenise başlamak isteyenlere ya da yeni 
başlayanlara önemli rol model olacak. 
Bundan sonra da çok başarılı olacağını 
düşünüyorum. Bir grand slam şampi-
yonluğunu onun kariyerinde bekliyo-
rum." diye konuştu. 

Türk tenisi için bir ekol yaratmayı 
hayal ettiklerini dile getiren Müderris-
gil, teniste markalaşmak istediklerini 
ifade etti. 

Her ülkenin bu anlamda bir tarzı 
bulunduğunu vurgulayan Müderrisgil, 
Türk tenisini bir ülkeye endeksli hale 
getirmek yerine başarılı modelleri in-
celedikten sonra kendilerini nasıl ko-
numlandırmaları gerektiğine karar ve-
receklerini dile getirdi. 

‐ "Olimpik sporcular için özel bir 
kaynak havuzu oluşturmak istiyo‐
ruz" 

Şafak Müderrisgil, tenisin tabana 
yayılmasının önemine dikkati çekerek, 
"Her yaştan vatandaşlarımızın tenis 
oynaması biçim için çok önemli. Tesis-
leşme de çok önem taşıyor. Olimpik 
sporcular için özel bir kaynak havuzu 
oluşturmak istiyoruz. Olimpik sporcu-
larımızın uluslararası turnuvalara, 
grand slamlere gitmelerini sağlamak 

istiyoruz. Olimpik sporcularımızın 
2028 olimpiyatları için akredite olma-
larını sağlamak çok önemli. 4 yılımız 
var, elimizden geleni yapacağız." ifade-
lerini kullandı. 

Federasyon içinde liyakatli bir yö-
netim anlayışı sergileyeceklerini belir-
ten Müderrisgil, sportif performansın 
dışında kurumsallaşmayı ve şeffaf yö-
netim tarzını sağlamayı da hedefledik-
lerini aktardı. Müderrisgil, tenis ca-
miasının tüm paydaşlarıyla iletişim 
kurmak istediklerini ve bu maksatla 
düzenleyecekleri çalıştayda kulüpleri, 
sporcuları, sporcu ailelerini, sponsor-
ları, hakemleri, antrenörleri ve gazete-
cileri bir araya getireceklerini anlata-
rak, "Türk tenisinin artısını, sorunları-
nı ve çözüm önerilerini konuşacağız. 
Buradan bir veri elde ederek 4 yıllık 
yol haritamızı çıkartacağız." değerlen-
dirmesinde bulundu. Türkiye'nin çok 
büyük bir potansiyele sahip olduğunu 

anlatan Müderrisgil, "Türkiye'yi neden 
olimpiyatlarda bir oyuncu temsil et-
mesin? Avrupa'nın en genç ülkesiyiz. 
Bu potansiyeli harekete geçirelim, te-
nise erişmelerini sağlayalım yeter." 
şeklinde görüş belirtti. Kamudan gelen 
kaynakların kendilerine yetmediğini 
ve gerçekleştirmek istedikleri büyük 
projeler için daha fazla kaynağın ge-
rektiğini söyleyen Müderrisgil, şunları 
kaydetti: "Bu kaynağa da özel sektör-
den, uluslararası kuruluşlar üzerinden, 
kalkınma bankalarından hibe prog-
ramları üzerinden ulaşmayı hedefliyo-
ruz. Zeynep Sönmez'in elde ettiği ba-
şarıdan sonra rüzgarı arkamıza alıp bu 
konuda ilerleyebiliriz. Çok büyük bir 
coşku var. Hem kamu sektörünü hem 
özel sektörünü hem de kar amacı güt-
meyen uluslararası kuruluşları bu kay-
nak havuzunun sağlanmasında birer 
aktör haline getirebileceğimizi düşü-
nüyoruz."

Milli sporcu Zeynep Sönmez, 
Türk tenisi için rol model olacak 

Futbol dünyasını yasa  
boğan trafik kazaları 

Montella: Yüreğimizi sahaya koyduğumuzu  
gördüğümüzde gerçekten gururlanıyorum 

Türkiye Tenis Fede-
rasyonu Başkanı Şa-
fak Müderrisgil, "Te-

nis sporunun geliş-
mesinde rol modelle-

re, tenis elçilerine 
çok ihtiyacımız var. 

Tam böyle düşünür-
ken Zeynep Sönmez 

önemli bir başarı 
elde etti. Hepimize 

umut oldu." dedi. 
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"II. Haberin Telifi ve 
Medyada Yapay Zeka 

Sempozyumu"  
İstanbul'da yapılacak 

Boğaziçi Üniversitesi Güney Kampüs'te "Al
bert Long Hall"da yapılacak sempozyumda, 
medyanın dijitalleşmesiyle ortaya çıkan 
hukuki, etik ve teknolojik meseleleri tartış
mak amacıyla sektör profesyonelleri, 
hukukçular, akademisyenler ve teknoloji uz
manları bir araya gelecek. 

 
Sempozyumda, dijitalleşmenin medyada 

telif hakları üzerindeki etkilerine ışık tutu
lurken yapay zekanın haber üretim süreç
lerinde kullanımına dair fırsatlar ve riskleri 
de ele alınacak. 

 
Medya sektöründe yapay zeka ile telif hak

ları alanında bilgi alışverişi ve işbirliği fırsat
ları sunularak sektöre katkı sağlanması 
hedeflenen sempozyumda, "Avrupa Birliği 
Dijital Tek Pazar Yönergesi'ne İlişkin Üye 
Ülke Tecrübeleri", "Habercilikte Dijitalleş
menin Yol Açtığı Telif Krizinin Çözümüne 
Yönelik Türkiye'de Çözüm Arayışları" ve 
"Haber Üretiminde Yapay ZekaMedyaTelif 
Üçlemesi" başlıklı oturumlar düzenlenecek. 

 
Ulusal ve uluslararası düzeyde alanında 

uzman konuşmacıların yer alacağı sem
pozyumda, "Dijital Platform İş Modellerinin 
Telif Hukuku Boyutu"nda Cambridge Üniver
sitesinden Prof. Dr. Henning Grosse Ruse
Khan, "DSM Yönergesinin İç Hukuka 
AktarılmasıAlmanya Tecrübesinde" Max 
Planck Enstitüsünden Dr. Valentina Moscon, 
"DSM Yönergesinin İç Hukuka Aktarılması
İtalya Tecrübesi"nde ANSA Hukuk Direktörü 
Avukat Giulia Li Greci, "Haberin TelifiTürkiye 
İçin Bir Model Önerisi"nde İstanbul 
Medeniyet Üniversitesinden Doç. Dr. Cahit 
Suluk, "Türkiye'de Telif Hakları" konusunda 
Telif Hakları Genel Müdürü Erkin Yılmaz, 
"Yapay Zeka Yaratıcılık ve Telif Haklarının 
GeleceğiGenAI'ın Çıktılarının Telif Hakları 
Boyutu"nda Boğaziçi Üniversitesinden Dr. 
Öğr. Üyesi Özgür Arıkan, "Yapay Zekanın 
Basında Kullanımının Yol Açtığı Sorunların 
Telif Hukuku Boyutu"nda Queen Mary Uni
versity of London'ndan Prof. Dr. Guido West
kamp ve "Yapay Zekanın Medya İçerikleri 
Kullanılarak EğitilmesiTelif Davaları"nda 
Boğaziçi Üniversitesinden Dr. Muhammed 
Furkan Akıncı konuşacak. 

 
Gazeteciler, medya profesyonelleri, 

hukukçular, akademisyenler, yapay zeka ve 
teknoloji uzmanları ile yayıncılar ve medya 
yöneticilerinin katılabileceği sempozyuma 
isteyenler kayıt yaptırabiliyor.

İtalya'da yaşanan bir uçuş 
kazasından yola çıkan KTÜ Tıp 
Fakültesi 3. sınıf öğrencisi Kemal 
Alp Çakır ile Elektrik Elektronik 
Mühendisliği Bölümü 4. sınıf 
öğrencileri Hasan Basri Bilge, 
Samet Kargın ve İrfan Kerem 
Gümrükçüoğlu, pilotların güven
liğini artırmaya yönelik, yapay 
zeka ile desteklenen bir sistem 
geliştirmek için kolları sıvadı. 

Pilotun bayılması veya başka 
bir durumda uçağın güvenli şek
ilde kontrol edilmesini sağlaya
cak algoritmalar üzerinde 
çalışan öğrenciler, "Akıllı Fır
latma Güvenlik Sistemi" adlı 
yazılım geliştirdi. 

Öğrenciler, bu sayede pilot 
baygın olsa bile uçağın belirli bir 
algoritmayla güvenli şekilde in
dirilebilmesine olanak sağlan
masını hedefliyor. 

 
"Ankara Teknopark'tan ku

luçka desteği ödülü aldık" 
Proje yürütücülerinden Kemal 

Alp Çakır, AA muhabirine, çalış
malarının "Akıllı Fırlatma Güven
lik Sistemi" olarak geçtiğini 
söyledi. 

Savaş uçaklarında halen 
manuel kullanılan fırlatma 
koltuğu sistemlerinin olduğunu 
belirten Çakır, "Bu fırlatma 
koltuklarının birtakım eksiklik
leri var. Bunlar fiziksel olarak 
bazı zorluklar, irtifa kaybı gibi 
zorluklar. Biz buna yönelik yapay 

zeka destekli koltuk sistemi 
yapıyoruz. Algoritmamızla be
raber pilotun baygın ya da ayık 
olduğunu anlayabiliyoruz." dedi. 

Çakır, 4 kişilik ekiple çalıştık
larını ifade ederek, 
"Geliştirdiğimiz sistemle ilk 
başta TUSAŞ'a (Türk Havacılık 
ve Uzay Sanayii AŞ) başvurduk. 
98 takım arasından ön elemeler
den geçerek, 16 takım arasına 
kaldık. Sonrasında 6 aylık bir 
mentorluk desteği aldık, 12 
takım arasına kaldık. En so
nunda da sunumumuzu gerçek
leştirdik ve süreci ikinci olarak 
tamamladık." diye konuştu. 

TUSAŞ'ta ikinci olmalarından 
dolayı Ankara Teknopark'tan ku
luçka desteği ödülü aldıklarını 
anlatan Çakır, "Teknopark 
Ankara'da artık bir ofisimiz var. 
Şirketimizi kurup en hızlı şekilde 
piyasaya girmek istiyoruz. 2026 
ve 2027'nin son çeyreğine doğru 
ürünlerimizi piyasaya sürerek 
bir atılım yapmak istiyoruz." 
ifadesini kullandı. 

 
"Yapay zeka algoritmasıyla 

düşmekte olan bir pilotu kur
tarabiliyoruz" 

Hasan Basri Bilge de ekip 
olarak geliştirdikleri sistemin 
teknik kısmında görev aldığını 
aktardı. 

Savaş uçaklarında en son 
kararın her zaman pilotta 
olduğunu dile getiren Bilge, 

"Pilot da bayıldığı zaman bu son 
karar mekanizması devre dışı 
kalmış oluyor. Biz burada yapay 
zeka destekli bir algoritma 
geliştirerek, uçakta pilot devre 
dışı kaldığında pilotun yerine 
uçağı yönetebilecek bir algo
ritma tasarlamayı planladık." 
şeklinde konuştu. 

Bilge, İtalya'da yaşanan bir 
uçuş kazasından yola çıktıklarını 
anlatarak, "Geçtiğimiz senelerde 
İtalya'da bir gösteri kazası oldu. 
Uçak denize çakıldı ve pilot hay

atını kaybetti. Yani muhtemelen 
pilot, baygın olduğu için kendini 
kurtaramadı. Biz de dedik ki 
bunu yapay zeka yapabilir mi? 
Bu alanda çalışmayı başlattık. 
Projemiz kabul aldı, desteklenm
eye hak kazandı." dedi. 

 
"Hedefimiz savunma sanayi 

şirketlerine satış yapabilmek" 
Samet Kargın da geliştirdikleri 

sistemle TUSAŞ tarafından 
düzenlenen "Hangar Kampüs" 
etkinliğinde ikinci olduklarına 

işaret ederek şunları kaydetti: 
"Bundan sonraki süreçte, 

yarışmada aldığımız ikincilik 
sayesinde bir ofise geçeceğiz. 
Ofiste de elimizdeki projeyi daha 
ileri aşamalara taşımayı 
düşünüyoruz. Aldığımız ödül 
parası, ek olarak da yeni yatırım
larla şirkete yeni bütçeler ge
tirmeyi planlıyoruz. Hedefimiz 
şu an için prototip aşamasından 
yeni bir ürün çıkartıp tam olarak 
savunma sanayi şirketlerine 
satış yapabilmek."

Avrupa mirasını yüzyıllar 
boyunca taşıyan kale ve şatolar, 
görünüm, his ve yapıları bozul
madan yüksek hızlı geniş bant 
internet ile tanışıyor. 

Paris Expo'da düzenlenen 
HUAWEI CONNECT 2024 etkin
liğinde dijital ve akıllı teknoloji
lerin Avrupa’nın yeşil ve dijital 
dönüşümünü nasıl hızlandıra
bileceği ele alındı, bu yöndeki 
çeşitli uygulama örnekleri pay
laşıldı. 

Huawei, bu amaçla 20 yılı 
aşkın süredir Avrupa genelinde 
oluşturulan yerel tedarik zincir
leri, üretim tesisleri ve ortak ino
vasyon merkezleri aracılığıyla 5 
binden fazla yerel ortakla iş bir
liği yapılıyor. Bunun sonucunda, 
güvenilir ve uygun maliyetli 
kampüs ağları ile okulların daha 
iyi bir çevrimiçi öğrenme deney
imi sağlamasına, doktorların 
yapay zekayı daha verimli ve 
doğru teşhisler için kullan

masına katkı sağlanıyor. 
Ayrıca yeşil teknoloji ve enerji 

verimliliği çözümü örnekleriyle 
Avrupa topluluklarının 200 mil
yar kilovatsaatten fazla temiz en
erji üretmesine destek verildi ve 
karbon emisyonları 140 milyon 
ton azaltıldı. Bu değerlerin yak
laşık 180 milyon ağaç dikmeye 
karşılık geldiği belirtiliyor. 

Teknolojik dönüşümün en 
dikkati çeken örneklerinden 
birisi de turizm alanında ken
disini gösteriyor. Avrupa'nın en 
görkemli mirasları arasında yer 
alan kale ve şato gibi tarihi yer
ler görünüm, his ve yapılarını 
bozulmadan yüksek hızlı geniş 
bant ile bağlanıyor. 

Bu uygulamanın bir örneği 
Fransa Ally'de geçmişi 15. 
yüzyıla kadar uzanan La Vigne 
Şatosu'nda gerçekleştirildi. 

Kale, şato gibi yapılarda 
bağlantılı hizmetlerin 
altyapılarının kurulması ve bu 

hizmetlerin nitelikli olarak kul
lanılmasında önemli zorluklar 
yaşanıyor. Çoğu tarihi yerde bu 
çalışmalar için sıfırdan başlan
ması gerekiyor. Bir kale ya da şa
toyu donatırken, duvar 
kalınlığını dikkate almak önem 
taşıyor. Yalnızca WiFi teknolojisi 
bu duvarları aşarak tüm şato 
genelinde güvenilir bağlantı 
sağlamakta yetersiz kalıyor. 

Sınıflandırılmış bir tarihi anıt 
olan, rehberli turlar ve misafir 
odalarında konaklama imkanı 
sunulan La Vigne Şatosu'da da 
bağlı kalmak, eğlence aramak, 
bilgiye erişmek hem çalışanlar, 
hem de misafirler için güçlüklere 
neden oluyordu. Binanın ko
ruma altında olması ise sorunun 
çözümünde geleneksel inşaat 
çalışmalarının yapılmasını 
kısıtlıyordu. Duvar ve ahşap pan
ellere delik açmak da mümkün 
değildi. 

Tüm bu zorlukları aşmak için 

"şeffaf fiber" çözümünden yarar
lanıldı. Kullanılan özel ekipman 
sayesinde ortamda kaç do
nanıma ihtiyaç duyulduğu 
ölçüldü ve en iyi konumlamalar 
sağlandı. Küçük boyutu ne
deniyle şeffaf ve neredeyse 
görünmez olan kablo ile gerekli 
kurulumlar tarihi yapıya zarar 
vermeden gerçekleştirilebildi. 

Elde edilen yüksek hızlı 
bağlantı sayesinde sorunsuz şek

ilde video konferanslar yapmak, 
film izlemek mümkün oldu. Bun
lara ek olarak bağlantılı kamer
alarla güvenlik artırılabilecek, 
ziyaretçilere bu altyapıyı kulla
narak etkileyici yeni tur deney
imleri sunulabilecek. 

Yürütülen tüm bu çalışmalar 
sonunda bir şato için dünyanın 
ilk yüksek hızlı bağlantısı sağ
landı. Bu girişimin, tarihi anıtlar 
için birçok yeni projeye ilham 

Üniversitelilerden uçaklar için yapay 
zeka destekli güvenlik sistemi 

Yeni teknolojiler kale ve şatoları da fethediyor 

Karadeniz Teknik Üniversitesinden (KTÜ) 4 öğrenci, pilotun bayılması ve bilinç kaybı gibi du
rumlarda uçağın kontrolünü sağlamaya yönelik yapay zeka destekli güvenlik sistemi geliştirdi. 

Türk bilim insanları şeker ölçümünü pratik hale getiren tıbbi cihaz üretti 
Şeker hastalığının takibinde kritik öneme sahip olan 

kan şekeri ölçümünü anlık verilerle, doğru ve pratik 
olarak hasta ve doktoruna ulaştırmayı sağlayacak bir 
teknoloji geliştirmek üzere bir araya gelen İzmir'deki 5 
üniversiteden bilim insanlarının 2023'te başladıkları 
projede prototip aşamasına gelindi. 

TÜBİTAK'ın da destek verdiği çalışmayla parmaktan 
alınan kandan şeker ölçümü yapabilen "glukometre 
probu" geliştiren bilim insanları, bu cihazın cep telefonu 
şarj girişine takılması yoluyla ölçüm verilerini uygulama 
üzerinden hastane ya da doktora anlık gönderme 
seçeneği sunuyor. 

Patent başvurusu yapılan cihaz, TEKNOFEST 2024 Ak
deniz'de "İnsanlık Yararına Teknoloji Yarışması Sağlık ve 
İlk Yardım" kategorisinde ikincilik ve "en iyi sunum" 
ödüllerine layık görüldü. 

 
"Hastalara hızlı danışmanlık sağlanabilecek" 
Proje grubunda görev alan Dokuz Eylül Üniversitesi 

(DEÜ) Hemşirelik Fakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. Dilek 
Büyükkaya Besen, AA muhabirine, çoğu hastanın kan 
şekeri ölçüm cihazlarını yanlarında taşımadığını, anlık 
düşüş ya da yükselişlerin tespit edilemediğini belirtti. 
Şeker hastalarının yaşam kalitelerini arttırmak için bu 

teknolojiyi geliştirdiklerini anlatan Besen, "(Cihaz) 
Hastaların konforunu, yaşam kalitesini artırmak üzerine 
kurduğumuz hayaller sonucu ortaya çıktı. Şeker ölçüm 
cihazlarının taşınabilir olmasını ve şeker hastalarının cep 
telefonu ya da akıllı saatini kan şekeri ölçer hale ge
tirmeyi hedefledik. Hedefimiz bu cihazın tüm diyabetli 
bireylerde ya da kan şekeri ölçümü gerektiren bireylerde 
kullanılır hale gelmesi, herkesin bu cihaza ulaşabilmesi 
ve konforlu bir şekilde kullanabilmesi." dedi. 

Besen, sağlıklı ve güvenilir sonuçlar veren cihazın pro
totip aşamasında olduğunu, laboratuvar testleri ve izin 

süreçlerinin ardından kullanıma sunulacağını aktardı. 
DEÜ Hemşirelik Fakültesi Araştırma Görevlisi Merve 

Dervişoğlu ise sağlık profesyonellerinin bu cihaz 
sayesinde takip ettikleri hastanın verilerini uygulama üz
erinden anlık olarak görebildiğine dikkat çekerek, 
"Ölçüm sonuçlarında hipoglisemi ya da hiperglisemi du
rumu varsa bu akut komplikasyon tespit edilebilecek, 
hastalara hızlı danışmanlık sağlanabilecek." dedi. 

 
"Sağlık profesyonelleri de sonuçları izleyebiliyor" 
İzmir Demokrasi Üniversitesi Buca Seyfi Demirsoy 

Eğitim ve Araştırma Hastanesi Uzman Diyabet Eğitim 
Hemşiresi Merve Günbaş da şeker ölçümü yapan cihazın 
cep telefonuna takıldığında uygulamanın açıldığını, şeker 
ölçüm çubuğunun yerleştirilmesiyle değerlerin uygulama 
ekranına düştüğünü söyledi. 

Diğer şeker ölçüm cihazlarındaki gibi 35 saniye 
içerisinde sonuç alınabildiğini dile getiren Günbaş, "Şeker 
ölçümünden sonra açlık mı, tokluk mu ya da günün diğer 
saatlerindeki ölçüm mü diye uygulama bize bir uyarı 
veriyor. O anda hangi ölçüm saatindeysek onu seçiyoruz. 
Hastayı takip eden sağlık profesyonelleri de bu anlık 
ölçüm sonuçlarını izleyebiliyor." ifadelerini kullandı. 

"Entegre edilebilir glukometre probu" cihazını 
geliştiren ekipte Doç. Dr. Dilek Büyükkaya Besen, 
Araştırma Görevlisi Merve Dervişoğlu ve uzman hemşire 
Merve Günbaş'ın yanı sıra Bakırçay Üniversitesi Bilgisa
yar Donanımı Ana Bilim Dalı Başkanı Prof. Dr. Orhan Er 
ile İzmir Ekonomi Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Dr. 
Öğretim Üyesi Yalın Kılıç da görev aldı.
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